
e 

e 

tę 

er 
MAJ '98 

Rok VIII Nr 5/87 
ISSN 1233-8559 

Cena 2 zł 

MIESIĘCZNIK INFORMACYJNY MIĘDZl'RZECZAN 

NUMERZE: 

* KLĘSKI ŻYWIOŁOWE W DAWNYM 
MIĘDZYRZECZU 

* BCHODY 750-LECIA 
PROGRAM NA MAJ 

· * WYWIAD Z DYREKTOREM SZPITALA 
WORZYCACH 

l miejsce w konkursie "Międzyrzecz w fotografii" 
. autor Emil Cyraniak 

* HISTORIA OGRÓDKÓW DZIAŁKOWYCH 
* HARCERSKIE WIEŚCI 
* O GAZYFIKACJI MIASTA 
* KRONIKA POLICYJNA 
* SPORT 



F l A T 
Oferuje za gotówkę i na raty 
samochody osobowe: 

Fiat 126 el, 
Cinquecento, 
UNO, SIENA, PALIO, 
BRAVA, BRAVO, 
MAREA, 
MAREA \NEEKEND, 
ULYSSE, 
samochody dostawcze 

UNO VAN, 
DUCATO. 
- Preferencyjny pakiet ubezpieczeń AC, OC, NW 
- W rozliczeniu przyjmujemy samochody używane 
- Serwis gwarancyjny i pogwarancyjny 

Gorzów "MOTO·GOBEX" 
rapraszamy 

ul. Szczecińska 23, tel. 722 52 68 

"AUTOMECHANIKA" Międzyrzecz 
ul. Świerczewskiego 31, tel. 74119 75 

Trzciel ul. Armii Czerwonej 22 

l BB!sA 
Bank Gospodarki Żywnościowej Spóka Akcyjna 

AUTOTAK 
TWOJĄ SZANSĄ NA TANI SAMOCHÓD 

MARKI FIAT: 

126 ELX 
Cinquecento 704 
Cinquecento 899 
Uno 1,0 
Punto 55 S 
Siena 1,4 EL 
Palio Weekend 1,4 
Brava 1,4 S 

255 zł 
329 zł 
383 zł 
430 zł 
487 zł 
SOS zł 
550 zł 
620 zł 

RATALNĄ SPRZEDAŻ SAMOCHODÓW 
PROWADZĄ l UMOWY PODPISUJĄ: 

GORZÓW-

GORZÓW-

DH "Arsenał", ul. Chrobrego 1 
tel. 720-57-04 

"Moto-Gobex", ul. Szczecińska 23 
tel. 722-52-68 

MIĘDZYRZECZ- Pawilon Handlowy, ul. 30 Stycznia 1.3 
te l. 7 41.-1.0-70 

Bank Gospodarki Żywnościowej 
Spółka Akcyjna 

Biuro Maklerskie 
Punkt Obsługi Klientów 

ul. Poznańska 6, 66-300 Międzyrzecz 
teł. (0-95) 742-15-13 tel./fax (0-95) 742-21-61 

Zapraszamy Państ'Wa do korzystania z usług pełno zakreso'Wego 
Punktu Obsługi Klienta Biura :M"aklerskiego BGŻ.S.A 

o d p o n i e d z i a l k u d o p i ą t k u w g o d z • 8 • O O - l 6 • 30 
W podstawowej ofercie proponujemy między innymi : · 
e Prowadzenie rachunku papierów wartościowych i rachunku pieniężnego, 
e Możliwość składania zleceń w dniu sesji do godz. 10.00. 
e Możliwość podpisania umowy dotyczącej składania zleceń telefonicznych i faksowo 

(codziennie w godzinach 800 - 2130 natomiast w dniu sesji do godziny 1030 bez ograniczeń). 
e Możliwość składania zleceń podczas dogrywki i na rynku notowań ciągłych (bez dodatkowych opłat). 
e Zawieranie transakcji odwrotnych tj. kilkakrotna możliwość kupna i sprzedaży papierów wartościowych 

podczas tej samej sesji. 
e Zakup papierów wartościowych z odroczoną płatnością. 
e Atrakcyjne stawki prowizji, prowizja liniowa i negocjowana. 
e Oprocentowanie środków pieniężnych, 
e Kredyt na zakup papierów wartościowych oferowany dla Klientów Biura Maklerskiego 

przez Oddział BGŻ S.A. w wysokości 200% posiadanych środków. 
· e Zawodowe doradztwo w zakresie obrotu papierami wartościowymi: 

1/ raporty doradcze wraz z rekomendacjami .:. bezpłatnie 
1J opracowywanie analiz rynku papierów wartościowych na indywidualne zamówienie - usługi za odpłatnością. 

e Zarządzanie cudzym pakietem papierów wartościowych na zlecenie. 
e Sprzedaż obligacji Skarbu Państwa. 
e Dystrybucja jednostek uczestnictwa funduszy powierniczych: PIONEER, KORONA, ATUT, EUROFUNDUSZ 
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"Z bocznego krzesła donoszę ... " 

Przede wszystkim budżet. 
Drogi wojewódzkie dla nas. 
Popieramy województwo 
lubuskie i mamy "Halę" 

Kolejna - tym razem już 40 - sesja 
Rady Miejskiej odbyła się 31 marca. 
Sesję prowadził zastępca przewodni
czącego Rady p. W. Salej. Obecnych 
było 22 radnych. Na wniosek Burmi
strza do porządku obrad przyj ęto do
datkowo 4 projekty uchwal, a radny 
Błochowicz w imieniu Komisji Prze
strzegania Prawa i Gospodarki Pla
nowej zgłosił projekt uchwały o zmia
nie zasad wynagradzania s tałych 
członków Zarządu . Raclny Kower
czyk zaproponował aby w pierwszej 
kolejności podjąć uchwały, a następ
nie przedyskutować i zatwierdzi ć bu
dżet Gnilny na 1998 r. Również inter
pelacje i wnioski radnych należy skła
dać na p iśm ie /co w znaczny sposób 
ograniczyło występy i popisy orator
skie niektórych krasomówców se
syjnych/. Przystąpiono do omawia
nia przygotowanych uchwal. 

Uchwała nr 2 91/40 - wobec 
ustąpien ia z fu nkcji so łtysa R. Buja
nowsłóego w Kęszycy Leśnej zarzą
dza się wybory uzupełn i ające w tym 
sołectwi e. 

Uchwała nr 292/ 4 0 - nastąp iła 
zmiana członka Gminnej Komisji Roz
wiązywan ia Problemów Alkoholo
wych. Odszedł S. Wincłóewicz , a na 
to miejsce został powolany p. Zenon 
Nowdk. Uchwała 293/40 - w spra-

~Ukończyli 18 lat 
l. M uzia Agata 
2. Wiśni ewska Barbara Joanna 
3. Krajcer Piotr 
4. abzclyk Aleksandra Irena 
5. Gąska Alicja Barbara 
6. Korzeniecki Leszek Radosław 
7. Kolodziej Agnieszka 
8. Lorek Anna Stan isława 
9. Żegleń Stan isław Andrzej 

10. Ostrowski Marek Kazimierz 
11. Deorowicz Daniel Tomasz 
12. Bandura Artur Łukasz 
13. Butkiewicz Paweł Grzegorz 
14. Siekanko Renata Anna 
15. Urbanowicz Daniel 
16. Buclniak Karolina 
17. Prochera Justyna 
18. Dec Anna Magelalena 
19. Pacholal< Ewa 

wie p rzystąpien ia do sporządzenia 
studium uwarunkowa.Ii i kierunków 
zagospodarowan ia przestrzennego 
Gminy Mięclzyrzecz. Uchwala bardzo 
ważna bo otwierająca szai1 sę na kom
pleksowe opracowanie rozwoju Gmi
ny na lata 2000 - 2020. 

Uchwała 294/40 w sprawie kie
runków clzialai1 Zarządu Gminy w za
kresie poprawy bezpieczei'l stwa i 
po rządku publicznego na terenie 
Gminy Międzyrzecz. Zarząd Gminy 
ma opracować do 15 maja i przedsta
wić Radzie prog ram . Powolano zo
staną dwa zespoły robocze- l. dla 
zapewnienia bezpieczeństwa dzieci i 
przeciw patologicznym zachowa.Iliu . 
i 2. dla zabezpieczenia nlienia na te
renie Gminy. Do zaclań tych zespo
łów należy tal<ie inicjowanie ciz ialań 
różnych instytucji w ty m szkól, oraz 
ści sła współpraca z instytucjami, któ
rych zaclan iem statusowym jest za
pewnienie porządku . 

Uchwała nr 295/ 40 - w spra
wie przyznania pierwsze1'lstwa w na
byciu własności lokali mieszkalnych 
i zgody na stosowanie bonifikaty do 
najemców lokali mieszkalnych. Dłu
g i tytu ł , ale kon iecznie poZvinni zain
teresować się tą uchwalą wszyscy, 
którzy mogą lub chcą nabyć miesz
kan.ie. Wprowadza się pewne zmia-

20. Kowalewska Beata Jolanta 
21. Czerwiiiska Małgorzata 
22. Przybył Sylwia 
23. Franckiewicz Dominika Bożena 
24. JakieJska Emilia Urszula 
25. Gemba Magdalena 
26. Paluszal Lucyna 
27. Hreczuk Piotr 
28. Sobkowiak Anna 
29. Kruk Szymon Marek 
30. Naclziejko Andrzej 
31. Bielecka .Justyna 
32. Pilarczyk Dami an Micha! 
33. Maciejewicz Grzegorz Zyg munt 
34. Mielczarek Marek 
35. Organista Anna 
36. Orczyk Krystian 
37. Rywak Agnieszka 
38. Kaczmarek Karolina Barbara 
39. Onichimowski Raclosław Piotr 
40. Gugałka Katarzyna Franciszka 
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ny, co do wielkości bonifikaty, ja!< i 
do opłat za usługę rzeczoznawcy. 

Uchwała nr 296/40 - o zmia.Ilie 
uchwały w sprawie ustalania opłat za 
ścieki i wodę. To porządkowa uchwa
la, która nie zmienia wysokości opłat 
- prawnie wyjaśnia metody stosowa
nia upustów w zal eżności od odbior
cy. Pozyska.Ilie wody zawsze kosztu
je tyle samo, i czy myjemy się, czy 
gotujemy, czy polewamy trawnik -
koszt uzyska.Il ia wody jest ten sam. 
Gmina może w uzasadnionych wy
padkach obniżyć opłatę, czyli zasto
sować upust ale będzie to strata gmi
ny, bo woda kosztuje tyle samo za
równo dla X ja!< i Y. 

rozumienie, że Gmina będzie moder
nizowała , utrzymywała i ochrania! 
drogi przyjęte od wojewody . .T es t to 
duży zakres działań po co to Gminie. 
W porozumieniu jest zapisane , ż 
dostaniemy dotację na ten cel. Wy 
nosi to 0,82 zł na l m kw. x 12.00 m. 
= 110.000 zł. Nie jest to dużo, ale tro 
chę clolożymy i jest szansa, że drogi 
będą lepsze. Do tej pory też doklada 
liśmy , a wojewoda nic nie elawał n 
naprawę i nic nie naprawia!. Porozu 
mienie jest więc korzystniejsze. G mi 
na Kostrzyn też tak zrobiła. Radni się 

zgodzili z tal<ą argumentacją. 

Uchwała 297/40 -w sprawie 
przejęci a zaclai'l z administracj i rzą
dowej w zakresie zarządu nad dro
gami wojewódzkimi w mieście Mi ę
dzyrzecz. 

Uehwała 298/ 40 - utworzono 
zakład budżetowy Gminy pod nazwą 
"Hala Widowiskowo Sportowa w 
Międzyrzeczu". "Hala" wywołała dys
kusj ę. Po co już teraz taka organiza
cja skoro część sportowa bęcl z i t 

Co to oznacza ? Poclpisali śmy po- (ciąg dalszy na str. 4) 

ODESZLI NA ZAWSZE 
l. Ślesińska Krystyna ur. 1934 r. z Międzyrzecza 
2. Popko Magelalena ur. 1913 r . z Międzyrzecza 
3. Babula Zenon ur. 1941 r z Międzyrzecza 
4. Nowak Jan Antoni ur. 1941 r. z Międzyrzecza , 
5. Radomski Witold Wojciech ur. 1930 r. z Międzyrzecza 
6. Borowiak Zygmunt Henryk ur. 1948 r. z Międzyrzecza< 
7. Stasiak Regina ur. 1927 r. z Międzyrzecza 
8. Bik Jarosław ur. 1937 r. z Międzyrzecza .. 
9. Lagoela Władysław Tadeusz ur. 1960 z Międzyrzecza : 

10. Trębacz Aniela ur.1908 r. ,z Św. Wojciecha 
11. Dziamski Jan ur. 1930 r. ż Kurska 
12. yYesola Anastazja ur. 1910 r. z Międzyrzecza 
13. Sriliszek Jan ur. 1932 r. z Międzyrzecza 
14. Łabuza Anna ur. 1922 r. z Międzyrzecza t 
15; Kwaśniewski Antoni ur. 1948 r. z Międzyrzecza . . 
16. Brodnicki Tomasz ur. 1969 r. z Międzyrzecza · 
17. Jaroszewskll Janina ur. 19_19 r. z Międzyrzecza . · . . ( 

ęl8. Siwierska Kazimiera ur. 1931 r . z Karolewa 
19. Podłucka Maria ur. 1920 r. z Mięclzyrzeeza 
20 . .Tacko Benedykt ur. 1922 r . z Międzyrzecza 
21. Torzyńska Pelagia ur. 1909 r. z Sw. Wojciecha 
22.Mikuczewski Mariusz ur. 1973 r . z M iędzyrzecza 
23. Wierzbicki Henryk Jarosław ur. 1953 r. z Międzyrzecza 

l. Drogosz Katarzyna c. Macieja i Edyty 
2. Kupka Aleks Baitasz s. Krzysztofa i Agaty Dzieci 
3. Bernaś Dominik s. Dariusza i Marleny 
4. Kaczorawski Dominik Tadeusz s. Marka i Beaty 
5. Burkawska Natalia c. Wojciecha i Honoraty 
6. Kasp1yszyn Mateusz Dawid s. Adama i Wioletty 
7. Gorli cki Kacper s. Krzysztofa i Agnieszki 
8. Pacholczyk Bartosz s. Krzysztofa i Agnieszki 
9. Wrzeszcz Kacper s. Leszka i Magdaleny 

Ił. 
10. Tośta Kamil Krzysztof s. Krzysztofa i Elżbiety 

MŁODYM PAROM DUŻO S~CZĘŚCIA 
NA NOWEJ DRODZE zyciA 

l. Banak Paweł i Maria Myszko 
2. Szmyclt Marcin i Magelalena Ostrowska 
3. Pich Robert i Barbara Grzejszczak 
4. Rzeźnik Marcin i Barbara Włodarczyk 
5. Kaczmarek Andrzej i Sylwia Snopek 
6. Liberkowski Rafa! i Izabela Berk 
7. Lewandowski Andrzej i Wiesława Dzikowska 
8. Banak Marek i Katarzyna Ulanawska 
9. Gliga Marcin i Marta Kucll.ińska 

10. Kwapisz Dariusz i Marta Herman 
11. Szymkowiak Tomasz i Małgorzata Kwiecińska 
12. Jakubowski Da.Il iel i Agnieszka Tatyga 
13. Musiol Marek i Magdalena Bajarojć 
14. Paczkowski Grzegorz i Maja Woźniak 
15. Kłos Racl osław i Anna Dziekai1 
16. Sójka Piotr i Mirosława Kołodziejczak 

17. Marynowicz Leszek i Marzena Kasza 
18. Środa Krzysztof i Barbara Hartman 
19. Pieczkowski Andrzej i Iwona Kozłowska 
20. Kulawinek Wiesław i Ewa Dorożała 
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'~Z bocznego krzesła donoszę ... " 
:oddana w listopadzie ? jeszcze jest 
:zas. Będzie rozpisany konkurs na 
jerownika "Hali". Bo to nie tylko 
>arkiet, ale i hotel, jakaś kawiarnia, 
:zy bar. Radny Glinka uważa, że 
eszczejest czas na kierownika, że 
ta obecnym etapie wyda się niepo
rzebnie pieniądze z inwestycji. Rad-

: ta Ratajczykjest odmiennego zda
da. Ponieważ podstawowa działal
tość "Hali" to działalność sportowa, 
ekreacyjna i inna /wys. tępy/ oraz 
lziałalność hotelarsko-gastrono
niczna powołanie zakładu jest ko
tieczne. Szkoła będzie gwarancją 
:orzystania- kierownika powoła się 
ta j esień. O "Hali" będzie jeszcze 
liele rozmów- to pewne, poczeka
ny jak pierwszy etap zostanie za
:ończony i pierwsi zawodnicy 
tejdą na parkiet. 

1 Uchwała 299/40 - Rada Miej
ka w Międzyrzeczu popiera inicjaty

~ tę utworzenia województwa lubu
kiego obejmującego tereny gorzow

:' kiego, zielonogórskiego oraz przy
złe powiaty głogowski i wschowski. 

· ;zy to dobrze, czy źle ? Trudno do
; iec wobec skąpych danych o kom-

etencjach i pieniądzach . Jeden z 
, : 1ieszkańców Międzyrzecza - stary 
: ~oznaniak - powiedział : do Poznania 
· J bym "zaro" wracał, ale jak Mię
: .zyrzecz będzie w poznańskim , to on 
r ie będzie poznański, tylko będzie 

gdzieś daleko w dawnym gorzow
skim. I po co mi to ? 

Uchwała 300/40 -to ustalenie 
opłaty prolongacyjnej w wysokości 

50 % stawlei odsetek za zwłokę od 
zaległości podatkowych. 

U chwała 301/40 upoważnia Za
rząd Gminy do ustalenia cen i opłat 
za usługi komunalne oraz za korzy
stanie z gminnych obiektów i urzą
dzeń. 

Uchwała 303/40 to już ostatnia 
- wprowadzono poprawkę do sposo
bów naliczeń wynagrodzeń dla bur
mistrza i jego zastępców. Nic to nie 
zmienia - tylko, prowadzi do koniecz
ności każdorazowego podejmowania 
odrębnej uchwały. W końcu przystą
piono do omawiania uchwały budże

towej nr 302/40. Omawiając 
uchwałę budżetową zmuszony jestem 
stosować skróty, jest to bowiem ob
szerny dokument. Przytaczam naj
istotniejsze fragmenty : 

- Dochody Gminy na 1998 r. za
planowano w wysokości 25.042.143 
zł. Dotacje z budżetu państwa na cele 
zadań zleconych i powierzonych wy
noszą 2.475.075 zł . Dochody własne 
Gminy wynoszą 22.567.068 zł. 

- Wydatki wynoszą 25.158.662 zł. 
Niedobór w budżecie wynosi 116.519 
zł. Trzeba od razu powiedzieć, że 
jest to mało - nie obarcza się więc 
przyszłej Rady długami. 

Wielebnemu Księdzu Władysławowi Każmierczakowi, 
naszemu przyjacielowi, za modlitwę, słowa otuchy 

i odprowadzenie naszej najdroższej mamusi 

śp. Marii Podłuckiej 
na miejsce wiecznego spoczynku, 

serdeczne Bóg zapłać 

Córka z mężem i rodziną 

Pani dr Marii Krajniak ordynator Oddz. Zakaźnego, 
lekarzom: Halinie Psuja-Wierzejskiej i Maciejowi Rybackiemu, 

siostrze oddziałowej Elżbiecie Dyszewskiej, paniom 
pielęgniarkom oraz całemu personelowi, za troskliwą opiekę, 

bezgraniczną cierpliwość oraz słowa otuchy w ostatnich 
dniach życia naszej najdroższej mamusi 

śp. Marii Podłuckiej 
najserdeczniejsze podziękowania składają 

Córka z mężem i cała rodzina 

Wydzierżawię budynek gospodarczy oraz 
działkę przy trasie w centrum miasta. 

Skwierzyna te l. 7 -170~933 

~ ~ ~ / Y~ ~ ~ 

Kęszyca tesna • M3. 52 m2 
• SPRZED~M . . . l'el. 741 27 99 . 

;ó ;,.; ~ i( ;<~~N ~ >" < =:.::= ;o; ~. :.f< m~ ,:X.:<;_'ł; ~ ')O; ~ ~,., ~ ~m 

- Na cele inwestycyjne przezna
cza się 4.224.848 zł. Dochody Gminy 
to po pierwsze podatki od osób praw
nych i fizycznych -10.241.745 zł- sta
nowi to 40,90 %. Około 10 % docho
dów to dotacje. Gospodarka miesz
kaniowa to dochody w 

wysokości 12 % - ale czynsze 
mieszkaniowe stanowią mniej niż 
0,01 % Subwencja oświatowa to pra
wie 25 %. A teraz wydatki : 

- Aż 10.548.454 zł to wydatki na 
oświatę i wychowanie - blisko 42 %. 
Dużą kwotę wydamy także na opie
kę społeczną, to 4.856.305 zł czyli 
19,3% Pozostałe wydatki : 

- rolnictwo- 150.000 zł, transport-
1.005.744 zł, gospodarka komunalna 

1.660.036 zŁ - kultura i sztuka -
1.059.810 zł , itd. , itd. Dyskusję zawsze 
wywohxje kwota przeznaczona na 
administrację- radni chcą ograniczyć 
to, co jest ich zdaniem proste - ale -
nie zawsze możliwe. A urzędnicy w 
Polsce /zresztą, nie tylko nadal są tą 
klasą, która w opinii większości 
"żeruje na zdrowym ciele klasy ro
botniczo-chłopskiej i inteligencji pra
cującej od czasu do czasu" /Koniec 
cytatu z dawnej prozy przemówień 
majowych/. Ale wracając do budże
tu -jak każdy nie zadawala- idzie o to 
aby nie był przejedzony - aby inwe
stycje nie rozrosły się nadmiernie. 
Wszyscy z zakładów budżetowych 
nie należących do Gminy liczą zawsze 
na dotacje. I w tym roku 21 zakła
dów budżetowych nie należących do 

Gminy otrzyma pewne wzmocnienie 
finansowe. Nie tyle ile sobie wyma
rzyły, ale tak to już jest z darowany
mi pieniędzmi . I tak- klub siatkarski 
II liga- 55.000 zł, 

Orzeł-Sparta - 30.000 zł, Państwo
wa Straż Pożarna - 24.000 zł, 

SP ZOZ - 30.000 zł na zakup na
rzędzi chirurgicznych, Parafia Bobo
wieko - Kościół Obrzycki 20.000 zł , 
na aparaturę do osuszenia murów. 
Parafia Bizantyjsko-Ukraińska- 7.000 
zł, itd. Wszystkich zainteresowanych 
zapraszam do Urzędu Miasta i Gmi
ny - całą uchwałę budżetową nie 
mogę przytoczyć. To jest koniec se
sji. Zbliżamy się do sesji absolutoryj
nej. To jest w końcu kwietnia. Kiedy 
będą wybory? ]a nie wiem. Jak Ku
rier będzie w kioskach - wszystko 
powinno być wiadomo. Ale na razie 
kończąc ten długi opis z sesji życzę 
Czytelnikom miłego maja z kwiata
mi , z majówkami, maja z ciepłym 
deszczem i słońcem, maja z Majową 
Jutrzenką. Wszystkim, którzy mu
sieli nosić w maju szturmówki, trans
parenty-jedynie z słusznymi hasłami , 

oglądać tępe uśmiechnięte gęby na 
trybunach, tym, którzy dostawali dar
mowe parówki za pochody, tym któ
rzy musieli w dniu 2 maja zdejmo
wać flagi, żeby /nie daj Boże/ wisia
ły na święto Matki Boskiej, tym 
wszystkim życzę, aby nawet w snach 
to się nie powtórzyło . 

Maciej Sawczyn 

Przyjaciołom, znajomym, 
sąsiadom oraz wszystkim, którzy 

okazali współczucie i pomoc 
w ciężkich dla nas chwilach oraz 

uczestniczyli w pożegnaniu 
i ostatniej drodze 

śp. Zygmunta Borowialca 
serdeczne podziękowania 

składa 

pogrążona w smutku Rodzina 

Pani Ordynator Jadwidze Krawiec, 
zespołowi lekarskiemu oraz całemu personelowi 

medycznemu Oddziału Neurologii Szpitala 
w Międzyrzeczu- Obrzycach, serdeczne podziękowania, 

wyrazy uznania za troskliwą i fachową opiekę nad naszą 
Mamą i Teściową 
Anną Orlewską 

w okresie jej ciężkiej i długotrwałej choroby składa 
rodzina 
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KURIER MIĘDZVRZECKI 
-CZWARTA WłADZA? 

Jak wiadomo nie od dzisiaj szero
ko pojęte media są nazywane często 
czwartą władzą. Co niektórzy przypi
sują mediom i status pierwszej wła
dzy, kto wie czy nie ma w tym racji. 
Jest wiele przykładów dowodzących, 
że prasa czy inne media były spraw
cami upadku rządów, prezydentów. 
Podsycały lub wygaszały liczne kon
flikty zbrojne poprzez to , że tylko od
powiednio sterowały informacjami. 

Do mediów zalicza się również nasza 
jedyna Międzyrzecka Gazeta -Kurier. 

Jak jest napisane w stopce redak
cyjnej Kurier jest miesięcznikiem in
formacyjnym Międzyrzeczan i z tego 
zadania wywiązuje się doskonale. Co 
miesiąc dowiadujemy się kto się uro
dził, a kto zmarł. Komu z piwnicy wy
parowa! rower lub jak się nasze mia
sto pięknie paliło - 200 lat temu. Takie 
informacje w takim miesięczniku jak 
Kurier są niezbędnie potrzebne i sta
nowią odpowiedź na społeczne zapo
trzebowanie, ale zadać sobie w tym 
miejscu pytanie dlaczego Kurier -ga
zeta na wysokiln poziomie edytorskim 
i z tak długim stażem w tak niewiel
kim stopniu oddziaływuje na środowi
sko międzyrzeckie jako czynnik opi
niotwórczy. Przeglądając Gazety o 
podobnym profilu wydawane w sąsied
nich gminach można dostrzec istotne 
różnice. Międzychód czy Sulęcin od 
wielu lat prowadziły politykę pro po
wiatową i pro samorządową umiesz
czając na swoich łamach artykuły do
tyczące gmin z ich przyszłych powia
tów, docierając do małych społeczno
ści , agitując na rzecz swojego miasta. 
W mieście o podobnym potencjale jak 

Międzyrzecz tj. w Szamotulach dzia
łalność "Głosu Szamotulskiego" zmu
siła władze samorządowe do zawarcia 
porozumień z gminami, którejuż prak
tycznie utworzyły powiat czekając tyl
ko na usankcjonowanie prawne. Od 
wielkości i zamożności przyszłego po
wiatu zależy zamożność nas samych 
czyli mieszkańców, a tu nas kroją z 
każdej strony i to ośrodki o wiele słab
sze o mniejszym potencjale ludzkim i 
gospodarczym. Wszystko to odbywa 
się przy całkowitym milczeniu NA
SlYCH władz samorządowych, które 
widać czekają tylko końca kadencji. 

Nawet wywiad z kwietniowego KM 
z Panem W. Biernatem jest komplet
nie pozbawiony konkretów i tylko 
umacnia czytelnika w przeświadcze
niu, że refannajest tak odległą sprawą, 
że dotyczy przyszłych pokoleń. Ku
rierze, gdzie byłeś jak Międzychód 
wlazł nam do Pszczewa i Przytocznej 
właśnie w dużej mierze za sprawą swo
jej lokalnej gazetki l notabene na o 
wiele gorszym poziomie edytorskim 
/. Kurier zachowuje się tak jak by mu 
w ogóle nie zależało na powiększaniu 
kręgu Czytelników, a przecież siłą rze
czy to Kurier od pierwszego stycznia 
stanie się gazetą powiatową. Sytuacji 
nie łagodzą nawet sporadyczne woła
nia co bardziej patriotycznie nastawio
nych Międzyrzeczan Nawet "Głos 
Wielkopolski " przewidując rozwój sy
tuacji prowadził w Wielką Sobotę ak
cję promocyjną nazywając Między

rzecz "dużym miastem" i taka jest 
prawda, jeszcze jesteśmy dużym mia
stem z ogromnym potencjałem, głów

nie turystycznym. 

LekaPskie 
tt<IGiftSQtUCii S·gO Maja 16 

ietekn 
-~(l' :f 
,. ·M>. 

Móziiwość'imormacji codziennie tel. 74123-92 godz. 8.00-18.00 
:';.;,; =: :' . 

. * lek. 'med. Piotr Jarmużek · specjalista chorób wewnętrznych, 
wtorKi, czwl1rtki, godz.15.30 -17.30 

* lek. med. Krzysztof Chrobrowski · specjalista ortopeda-traumatolog, 
USG stawów biodrowych dzieci i dorosłych, ortopedia dziecięca , 
co drugi wtorek godz. 15.30-17.30, konieczna rejestracja tel. 4123-92 

* lek. med. Franciszek Weryszko · okulista · leczenie schorzeń oczu, 
korekcja wad wzroku, leczenie zeza, ocena dna oka, 
czwartki godz. 16.00-18.00 

* lek. med. Stanisław Dejnowicz · specjalista ortopeda · traumatolog, 
poniedziałki godz. 15.30-17.30 

Bywając w świecie wielokrotnie wi
działem jak z byle" kurnej chaty "zro
biono atrakcję turystyczną na miarę 
światową czerpiąc z tego ogromne 
dochody. Pytan1 się dlaczego tak uni
katowa sprawa jak nasze bunkry dzię
ki naszym rajcom zaczęły żyć wła
snym życiem podczas gdy powinny 
być nierozerwalnie związane z naszym 
Miastem stanowiąc dobro wszystkich 
mieszkańców i przynosząc zyski na 
miarę Legoland u. A tak nietoperzami 
zaopiekował się Łagowski park krajo
brazowy /Świebodzin/, bunkry prze
staną niedługo nazywać się MRU, a 
wszystko co można sprzedać zostanie 
sprzedane w obce ręce, a my zosta
niemy z p iękna sygnalizacją, która 
choć bardzo potrzebna nie przyniesie 
nam żadnych dochodów. Nie sztuka 
łatać kasę poprzez wyprzedawanie 
wszystkiego co się da. Dobry gospo
darz musi inwestować, dbać o rozwój 

W OD POWIEDZ/ ... 

swojego gospodarstwa, a co przez 
rozumiem, każdy czytelnik wi 
Wszystkie te praktyki odbywają s 
przy milczeniu naszego sumienia, kt 
rym jest Kurier Międzyrzecki . Dlat 
go proszę stań się sumieniem Mi 
dzyrzeczan naprawdę, poczuj s 
drugą władzą chwaląc, krytykując 
walcząc kiedy trzeba. Wszystkie z 
warte tu uwagi płyną ze szczerej syr 
patii dla naszej "Gazety". Jednak pr; 
takim rozwoju sytuacji niedługo nik 
go nie będzie stać na kupno kurier 
gdyż wszyscy inwestorzy ulokują s 
w sąsiednich powiatach, a zdolni w 
jadą w daleki świat. Mieszkańcy n 
są dziennikarzami i dlatego nie potr 
fią przelać na papier swoich obaw, pr 
gnień i nadziei. Kurierze wykorzyst 
do końca swoje możliwości , aby sp 
łniły się tylko jasne scenariusze. Z nc 
lepszyn1i życzeniami 

Bak Krzyszt« 

Bardzo dziękuję za poruszenie istotnych tematów i przejaw lokalnego p. 
triotyzmu, jakiemu Autor daje wyraz w tym artykule. 

Tezy w nim poruszone są co najmniej dyskusyjne. 
Nie wydaje mi się, aby lokalna prasa miała jakiekolwiek znaczenie prz 

opracowywaniu przez rząd mapy powiatów. Mechanizmy, które przy tyJ 
zjawisku zafunkcjonowały były zupełn ie inne, choć oczywiście możemy dy 
kutować czy prawidłowe. To nie aktywność, czy bierność prasy lokalnej sp< 
wodowała, że "Międzychód wlazł nam do Pszczewa i Przytocznej "ani tE 
"Obserwator Międzychodzki", "Głos Sulęciński" bądź "Sulęciniak" nie kreśl 
ły mapy powiatów w obszarze swego działania, choć oczywiście aktywnoś 

władz i lokalnych społeczności miała duże znaczenie. Sprawa ta jest przyna 
mniej nieco bardziej skomplikowana niż usiłuje to przedstawić Autor artyk1 
łu . Od kilku lat dokładniej śledzę prasę lokalną w okolicznych miejscow< 
ściach i tez jej dotyczących, które zostały postawione w li ście do redakcji ni 
sposób udowodnić . Ponieważ jest on, w tej części napisany w sposób bardz 
ogólny i w zasadzie pozbawiony argumentacji nie jest możliwe podjęcie me l"] 
torycznej polemiki. 

Bardzo ważnym efektem tego w sumie interesującego artykułu jest zwróc< 
nie uwagi na rolę powiatu, który dla przyszłości Międzyrzecza ma kluczowe 
zasadnicze znaczenie. Aktywność jednak w naszym mieście wielu wpływc 
wych sił /w tym również politycznych/ skupia się na dyskusjach, o przyszłyc; 
województwach, która jest łatwiejsza i bardziej nośna, pomijając przy tym to, c 
dla nas międzyrzeczan winno być najważniejsze, tj . powiat. Bardzo ciekaw 
może być też próba zastanowienia się nad pojęciem "czwarta władza" w stosur 
ku do prasy lokalnej, którego definicja jest inna, niż w odniesiertiu do prasy , 
szerszym zasięgu . Próba taka została podjęta w "Gazecie Wyborczej" z dnia 2 
kwietnia br. w której przytoczona została również moja wypowiedź. Swój pc 
gląd w tej sprawie postaram się przedstawić w następnym numerze "Kuriera' 

Rację ma Autor twierdząc, że wiele ważnych wydarzeń , spraw i problemó' 
jest w "Kurierze" pomijanych. Skromne możliwości redakcji i ograniczenia, ' 
tym również czasowe, powodują, że zadaniu temu bardzo trudno sprosta< 
Nie wierzę przy tym, że "mieszkańcy nie potrafią przelać na papier swoicl 
obaw, pragnień i nadziei", co potwierdza między innymi list pana K.Baka. 

Andrzej Świde 

Informuję swoich pacjentów, 
że z dniem 1.05.98r. zaprzestaję 

praktyki lekarskiej w Międzyrzeczu. 

Paweł Jarmużek 

- specjalista neurochirurg 
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Szanowni Państwo 
W miesiącu kwietniu rozpoczęła 

;;ię rzeczowa realizacja budowy sieci 
).)rzesyłowej gazu ziemnego na tere
:lie miasta i sieci rozdzielczych w ob
(ębie miejscowośc i Kęszyca Leśna. 

1~ealizacje tej, finan owanej ze środ-
. p:ów PHARE CBC, inwestycji wraz z 
vudową sieci zasil ającej na trasie Przy-
1oczna - Międzyrzecz (zadanie reali-
1:owane ze środków PGNiG) pozwala 
11a rozpoczęcie zasilania w gaz zakła
llów, instytucji i posesji leżących na 
rerenie Kęszycy Leśnej w całej miej
t:cowości i w mieście wzdłuż trasy 
:Jrzebiegu gazociągu . 

Zalączona mapka obrazuje prze
Jieg gazoci ągu przesyłowego oraz 
rdcinki, które z racji położenia już 
:stni ejących bądź planowanych ko
)own i będą realizowane w pierwszej 
;o lejności . 

Wobec ogromu nakładów inwe
;tycyjnych, zarówno związanych z 
)udową sieci rozdzielczej jalc i mo-
1ernizacją kotłowni , liczyć się należy 

kilkuletnim okresem realizacji 
) rzedsi ęwzięci a. 

i Podstawowym kryterium kwalifi
. :ującym poszczególne osiedla, ulice 
:lo budowy sieci będzi e gwarancja 
.. akupu gazu przez właścicieli bądź 

!-ŻYtkowników posesji i obiektów. 
Obecnie, w sytuacji, gdy po uwol

tieniu cen nośników energetycz
tych, cena jednostlwwa gazu wyni-

Ide podjęc i e decyzji o przyłączeniu 
si ę do sieci gazowej. 
Według informacji zaciągniętych 

u odbiorców gazu w innych miejsca-

s 

ać będzi e z il ości gazu zakupione-0,ił·w,::,~;;:~;:.·.~w· 
o przez odbiorców, czyli ilość od-
iorców decydować będzi e o opła-
aln ości ca łego przedsięwzięc i a, 
raz wobec faktu , że zgodnie z za
ewnieni ami Gazown i Szczecin -
rzyszłego operatora sieci -w pierw
· ym roku budowy osoby- podmio-
, które przystąpią do budowy przy
czy otrzymają gratis szafki rozdziel
ze i uzgodnienie dokumentacyjne 
0rdaje s i ę być uzasadnione szyb-

waściach oparcie systemu g rzewcze
go na gazie jest kosztowo, w ukła
dzie łącznym tj . po doUczeniu cen 
transportu opału , wywozu żużla, ob
sługi kotłowni , porównywalne z eks
p loatacją węglowych systemów 
g rzewczych. 

Podstawowym zaś efektem dla 

·-------------------~ 
Międzyrzecz .. ... ...... ... .... ............ .... .. . 

(dnia) 

(imię i nazwisko) 

(adres) 

DEKlARACJA 

Deklaruję zamiar przyłączenia swojej posesji do sieci gazowej. 
/otrze by energetyczne mojej posesji wynoszą ...... .. ................... .. .. .. kw 

/lub ... ... .................... mt! 
Planowaną inwestycję ,zamierzam wykonać w terminie 

(podpis właściciela posesji) 

-------------------~ 

miasta będzie poprawa czystości po
wietrza, estetyki miasta i trwałości 
budowli , a zwłaszcza obróbek bla
charskich i pokryć dachowych. 

Apeluję do mieszkruiców miasta o 
rozważenie i wykorzystrul.ie możliwości 
przejścia na gaz jako źródła ciepła w na
szych domach, zaJdadach i instytucjach. · 

Proszę o wypełnienie załączonej 
anldety - deklaracji, która będzie dla 
nas wykładnią zainte resowania , upo
ważnieniem do rozważenia zaciągnię
cia kredytu na budowę sieci, wy
tyczn ą do prograJ11owania kierunków 
rozwoju sieci. 

W związku za stosw1kowo długim 
okresem przygotowania projektowe
go, proszę abyście Państwo stosowne 
decyzje podjęli do końca czerwca br. 

Z uwagi na ważność zadania w każ
dy poniedziałek w godz. 161X1-lW1 pe
łnione będą dyżury pracowników 
Urzędu, którzy przyjmą od Państwa 
ankiety, deiciaracje i w nl.i arę posiada
nej wiedzy postarają się odpowiedzieć 
na stawiane pytania. 

Z góry prosimy o wybaczenie nie-

pełnej naszej orientacji w kwestiach 
głównie cenowych, lecz nie wynika to 
ze złe woli, ale z faktu, że Urząd bie
rze na siebie ciężar przygotowania 
miasta do gazyfikacji w sytuacji bralw 
zaangażowania w rozwiązaniu proble
mu służb PGNiG, który jal< na mono
polistę przystało, woli dyktować wa-

c:::::J drogł kraJowe 

: c::::::::J dtoglwoJ•wódłkJ• ! 
t•r•ny zobudowone i 

. • •otw• 

- obloktymU<~m 

- konolr.ocJatanłt . 

- s/ećgcuowo 

- Jcle tkorow.,owo 

• kotłownie oel• dlow• 

• P prz•pompownl• 

rw1ld niż konkretną pracę wykonać. 
J ednocześnie gorąco proszę o wy

rozwnialość i cierpliwość w znosze
niu niedogodności - zwłaszcza komu
nikacyjnych - które ta inwestycja po
woduje. Wysold poziom wód grunto
wych, prowadzenie prac w strefie ob
j ętej nadzorem ru-cheologicznym, ko
nieczność wykonania przejść pod dro
gami i w chodnikach już i tak po brze
gi wypełn ionych sieciami wodnymi, 
elektrycznymi i innymi powoduje licz
ne, czasem długotrwale wykopy. Jed
nakże efekt kolkowy w postaci gazu, 
nowych chodników, przywróconej zie
leni winien zrekompensować nam 
przeżywane obecnie uciążliwości. 

Z poważaniem A. Koziński 
Z-ca Burmistrza d/s inwestycji 

LEKARZ 
specjALisTA LARYNGoLoG 

STANISŁAW KLISOWSKI 

Ordynator Oddziału Laryngologicznego 
Szpitala Wojskowego w Poznaniu 

Przyjmuje w Poradni Ogólnej 
ZOZ Międzyrzecz, 

ul. Konstytucji 3 maja 31 

w piątki od godz. 17°0 - 18°0 
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Z przeszłości Międzyrzecza 

Z dawnych kronik 
dziejopisarza Zacberta 

- część III klęski - żywiołowe 
Zarazy i pożary nie były plagami, które 

nawiedziły dawne miasto i jego okolice. Kro
nikarz wymienia jeszcze takie apokalipsy, o 
których dziś prawie zapomnieliśmy, a które 
jeśli dawniej wystąpiły doprowadzały ludność 
tu mieszkającą do kompletnego zubożenia i 
n ędzy. Ogromną plagą, powodującą znisz
czenie dorocznych plonów była w dawnych 
czasach szarańcza. Jej przelot powtarzał się 
co parę lat w me. czerwcu i lipcu akurat przez 
Ziemię Międzyrzecką. 

Na drodze przelotu wyjadała wszystko co 
zielone, pozostawiając puste pola. W alka z 
tą plagą była trudna, lęgła się masowo w 
południowej Europie i na Kaukazie, a w le
cie olbrzymie gromady nawiedzały Polskę i 
zachodnią Europę, powodując na trasie prze
lotu niszczenie pól uprawnych a w konse
kwencji głód. Walka z tą plagą, często nie
skuteczna polegała na straszeniu hałasem , a 
jeżeli obsiadła pola próbowano ją niszczyć 
walcując pola walcami wzg. wypuszczając na 
pola trzodę chlewną i drób . Plaga szarańczy 
w Europie skończyła się pod koniec XIX w. 
gdy w miejscu wylęgu zastosowano środki 
chemiczne. 

Innymi klęskami wymienianymi przez 
kronikarza były gwałtowne huragany, które 
zdarzały się często jesienią i wiosną. Wyrzą
dzały olbrzymie szkody w mieście, zrywając 
dachy i niszcząc budynki, a nawet mury miej
skie. Dziś w tych samych terminach (paź

dziernik, luty) nawiedzają miasto silne wia
try, ale nie na miarę opisywaną przez lu·oni
karza. W klimacie Ziemi Międzyrzeckiej na 
przestrzeni XIX i XX wieku nastąpiły po
ważne zmiany. Rzadko dziś zdarzają się dłu
gotrwałe , mroźne i śnieżne zimy. W daw
nych czasach duże śniegi i mroźne zimy były 
czymś normalnym. A o powodziach jakie się 
zdarzały jeszcze w XVIII wieku z powodu 
nagłego przyboru wody w Obrze czy Paklicy 
dziś możemy zapomnieć. Powódź jaka na
wiedziła dolinę Odry w 1997 roku dowiodła, 

że miasto nad Obrą nie było zagrożone. 
Cofnijmy się teraz 300 lat wstecz i oddaj

my głos kronikarzowi Zachertowi. 

Naloty szarańczy. 

W r. 1682 nalot szarańczy na pola był tak 
duży, że gdy przelatywała zasłoniła niebo. 
Ludność starała się odstraszyć ją , by nie sia
dała na polach , krzykiem, dzwonieniem, 
strzelaniem. Wysiłki ludzi okazywały się 

mało skuteczne. 
W r. 1728-29 szarańcza nawiedzała mia

sto i okolice. Naloty były tak duże, że zasła

niały słońce. Okoliczne pola ogołociły ze 

wszystkiego co zielone i spowodowały 

ogromną drożyznę . Zboże na chleb i na kar
mę sprowadzano z Kaszub (Pomorza) po bar
dzo wygórowanych cenach. 

W r. 1748-63 szarańcza prawie co roku 
nawiedzała miasto i okolice. 

W r . 1753 ludność ogarnięta strachem 
przed nalotem szarańczy, ścięła jeszcze nie 
dojrzałe zboże . 

Długotrwałe i mroźne zimy. 
W r. 1708 miała miejsce mroźna i śnie

żna zima, trwała do kwietnia 1709 r. 
W r . l 7 40 zima była tak bardzo sroga i 

długa, że w Święto 3 Króli okna były zamar
znięte we wszystkich domach w mieście . 

W r. 1755 ponownie wystąpiły silne mro
zy, większe od mrozów z r 1740. 

W r. 1767 Nowy Rok bardzo mroźny. 
Mrozy nie ustąpiły jeszcze w Święta Wiel
kanocne. 

Powodzie 
W r. 1736 rzeka Obra wystąpiła z koryta, 

zatopiła łąki i ogrody wzdłuż ul. Św. Jana 
(dziś Chrobrego). 

W r. 1738 rzeka Obra w zimie tak przy
brała , że podtopiła przyległe łąki i ogrody. 
Tereny na północ od 
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W r. 1755 wody Obryw zimie i wiosn 
zalały łąki i ogrody. 

W r . 1766 ponownie rzeka wystąpiła 
brzegów zatapiając przyległe łąki i ogrody. 

W r. 1694 Obra podniosła wody do pozie 
mu mostu . Podczas tego dużego przypływl 
utopił się chłopiec żydowski skacząc z most1 
do rzeki. 

W r. 1698 stan wody w rzece był bardz, 
wysoki. podobnie w Warcie . W Poznani1 
można było jeździć łódką dookoła Ratusza 
P odczas wysokiej wody zdarzały się przypad 
kowe utonięcia . Kronikarz naliczył 6 takie) 
przypadków. 

W r. 1761 l marca w niedzielę rano < 

godz. 6-tej została przerwana tama przy je 
ziorze w Borowym Młynie (Skoki). Wody : 
jeziora Bukowieckiego i Wyszanowskieg< 
spłynęły Paklicą, zalewając nizinne okolic< 
wokół całego miasta. Wartki nurt wody z nisz 

czył stodoły w Borowym Młynie i zabrał kon· 
strukcje drewnianą z sobą. 

Szkody wyrządzone 
wichurą i h uraganem . 

W r . 1715 11 i 12lutego nawiedził mia
sto i okolice silny huragan. Wyrządził ogrom
ne szkody. Zerwał dużo dachów i wywrócił 
wiele budynków, w tym 2 gospody (Gast
kruge). Poniosło śmierć paru mieszkańców. 

W r . 1734 28 lutego silny huragan wy
rządził w mieście i okolicy wielkie szkody, 
wywrócił nawet murowaną bramę i część 
murów. W okolicznych lasach poprzewracał 
ponad 1000 drzew. 
· W r. 1736 20 i 21 października nawie
dziła miasto tak silna wichura, że zerwała 
nawet dachówki z dachu kościoła i cegły z 
murów. Na przedmieściu Winnica wywróci
ła 2 stodoły i zerwała wiele dachów. W nocy 
nasiliła się do tego stopnia, że wywracała 
budynki. 

W r. 1747 12 grudnia silna wichura wy
rządziła w nocy olbrzymie szkody. Ponownie 
z kościoła katolickiego zerwała część dachu, 
ponad 1000 dachówek wiele cegieł z murów. 

Wszelkie prawa zastrzeżone. 

Opracował St. Cyraniak 
W r. 1680 nawiedziła miasto i jego okoli

ce niezliczona ilość szarańczy . Przelot trwał 
2 godziny. Część obsiadła pola uprawne i wy
jadła wszystko co zielone. Nawiedzała kolej
no okolice Międzyrzecza przez 15 lat. 

kościoła ewangelickie
go zalane wodą robiły 
wrażenie nie rzeki a 
wielkiego jeziora. Lakiery samochodowe 

• sprzedaż 

Lek. med. Jerzy Bojko 
Specjalista Ginekolog Położnik 

• komputerowy dobór 

Przyjmuje we wtorki od godz. 15.30 
W por. Kul. Chrobrego 5 

Informacja i rejestracja teł. 0-601 758385 

• akcesoria lakiernicze 
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Wywiad z Dyrektorem 
Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie chorych 

w Międzyrzeczu - Obrzycach 

dr Andrzejem Rachowskim (cz. I) 
- Proszę o krótkie przedstawienie swojej 

ttfrogi zawodowej. 
-Jestem absolwentem Akademii Medycznej 

1.ve Wrocławiu . Mój staż pracy lekarskiej wynosi 
IJonad 38 lat W latach 1960-68 uzyskałem I i II 
\topień specjalizacji oraz tytuł doktora nauk me
;iycznych. W przeszłości przez wiele lat praco
'.vałem w Poznaniu i w Kościanie, głównie "przy 
óżku szpitalnym" choć przez pewien czas łączy
em to z zatrudnieniem w poradni bądź w pogoto
Niu ratunkowym. Pełniłem różne funkcje m.in. 
J\ierownika w Miejskiej Poradni Odwykowej oraz 
;nspektora d/s alkoholizmu, organizatora lecz
ltictwa przeciwalkoholowego na terenie Pozna
ilia i województwa, lekarza telefonu zaufania, or
Hynatora oddziału psychiatrycznego a talcże od
'iziału nerwic dziecięcych . W latach 197 4-87 by
: e m adiunktem Kliniki Psychiatrycznej AM w Po
jmaniu i w pewnym okresie dyrektorem Szpitala 
:.\linicznego Nr 5 w Poznaruu. Od października 
'i987 zamieszkałem na terenie woj. gorzowslde
\o i stałem się pracownikiem Szpitala dla Ner
"'.vowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu , a 
\ d 1991 r. Dyrektorem Szpitala. 
, - Panie Dyrektorze , kończy się Pana ka
lencja, a właściwie skończyła. Nie przystą

Jił Pan do konkursu na drugą - Dlaczego ? . 
~ - Tak, faktycznie kadencja miała trwać do 
l996 r., a potem si ę przedłużyła. Od początku 
~amierzałem, pełnić tę funkcję tylko prze jedną 
cadencję . Przed prawie siedmiu laty podjąłem 

;ię kierowania Szpitalem, gdyż był to trudny 
>kres dla tego zakładu leczniczego, najwyższa 
>ora na podejmowanie różnorodnych działań 
zw. restrukturyzacyjnych a równocześnie wal
~a o przetrwanie. Po prostu załoga okazała mi 
;aufanie a ja uznałem. że moje dotychczasowe 
!oświadczenie zawodowe i życiowe mogą być 
'Jrzydatne w realizacji tych trudnych zadań. 

Do konkursu na drugą kadencję nie przystą
Jiłem nie tylko dlatego, żeby pozostać wiernym 
;woim założeniom. Uważam, że należy zrobić 
niejsce dla innych, a zwłaszcza stwarzać szan-

sę młodszym, również doświadczonym pracow
nikom. Mam zresztą przekonanie, że naczelnym 
dyrektorem Szpitala nie musi być lekarz, może 
być menadżer-ekonomista, socjolog czy praw
nik. Poza tym mam już tylko trzy lata do przej-

Dyrektor Szpitala dr A. Rachowski 

ścia na emeryturę i chciałbym ten czas przepra
cować jako lekarz. 

- Na pierwszy termin konkursu nikt się 
nie zgłosił. 

Jak Pan uważa co jest tego przyczyną i 
jakie może to mieć konsekwencje d la Szpi
tala? 

- Sądzę że świadczy to o niskim poziomie 
motywacji do ubiegania się o talde stanowisko i 
wypływa z bardzo słabej kondycji Służby Zdro
wia. Przekonany jednak jestem, że ponownie 
rozpisany Konkurs względnie tryb kontraktu 
problem ten rozwiąże . Nie upatruję w tym za
grożenia dla Szpitala w Obrzycach. 

- Szpital przechodzi na tzw. samofinan
sowanie - od kiedy i co to właściwie znaczy? 

-Już od ubiegłego roku przygotowujemy się 
do przejścia w tzw. samodzielność. Uważam że 
nastąpi to w drugiej połowie tego roku lub z 
początkiem 1999 r. Bardzo istotne byłoby jesz-
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cze prze osiągnięciem samodzielności dokona
nie odpowiednich remontów i modernizacji 
obiektów szpitalnych, dostosowanie ich funkcji 
do współczesnych potrzeb. Na to niestety bra
kuje środków a przecież ważne jest aby to prze
obrażenie organizacyjne rozpocząć bez długów 
i bezwzględnie ustrzec się przed zaciąganiem 
nowych zobowiązań. Powodzenie tego przedsię
wzięcia na pewno będzie zależało od właściwej 
konstrukcji kontraktów na udzielenie usług, do
brej organizacji we współdziałaniu kadry pra
cowniczej Szpitala. Nasza praca stanie się bar
dziej wymierna. Dysponując budżetem global
nym łatwiejsze będzie rozdzielenie zasobów na 
określone cele. Powinno to w całym zespole pra
cowników uruchamiać mechanizmy ukierunko
wane na optymalizację działań, co wspomagać 
będzie ryzyko utraty kontraktów. Stopruowo pra
ca może dać nawet więcej satysfakcji a przy uzy
skaniu nadwyżek finansowych lepsze płace. 

-Czy należy się liczyć z redukcją zatrud
n ien ia ? 

-Osobiście nie przewiduję takiego zjawiska, 
nawet pomimo sukcesywnie zmniejszającej się 
liczby łóżek w Szpitalu zgodnie z planem tzw. 
sieci docelowej . Obecnie istnieje niedobór leka
rzy i zaledwie minimalna obsada pielęgniarek a 
do tego czekają nas nowe działania w tym uru
chomienie nowych oddziałów. W zakresie ka
drowym zakładam jedynie kontynuowanie roz
poczętego procesu wymiany części niewykwali
fikowanego personelu na posiadający stosowne 
kwalifikacje np. zmniejszenie zatrudnienia salo
wych na rzecz pielęgniarek. Oczywiście gdy nie
które komórki organizacyjne będą w pełni 
skomputeryzowane lub okażą się zbędne np. 
podłączenie ścieków do oczyszczalni miejskiej, 
wchodzą w rachubęjaldeś przemieszczenia nie
których pracowników. 

- Pani Ewa Kozielewska w swoim arty
kule "struktura zdrowego rozsądku" G.L. z 
19.11.1997 kreśli dość czarną wizję Szpi
tala w Obrzycach. Czy zgadza się Pan z tą 
wersją? 

- Nie zgadzam się z tą wizją, jakoby Obrzy
com w 1999 r. lub późniejszych latach miało 
grozić to, że nie będzie pacjentów - a tym sa
mym Szpital straci rację bytu. Jedynie liczba 
łóżek się zmniejszy, według planu na 2005 r. 
powinno ich być ok. 400. Stopruowo i planowo 
do tego się zbliżamy, w ciągu ostatnich sześciu 
lat liczbę łóżek zmniejszyliśmy z 1050 do 750. 
Już samo to przyczyniło się do rozgęszczenia 
oddziałów i poprawy warunków pobytu chorych. 
Gdy powstaną oddziały psychiatryczne lecze
nia krótkoterminowego na terenie ościennych 
województw to faktycznie część naszych pacjen
tów będzie tam miało zapewnione leczenie, bli
żej swego środowiska - bardzo dobrze. Ale te 
oddziały nie będą w pełni samowystarczalne i 
będą potrzebowały oparcia w Szpitalu dysponu
jącym wieJoprofilową bazą i możliwościami za
pewnienia także średnio i długoterminowego le
czenia oraz rehabilitacji. Gdy mówię o wielo
profilowej bazie Szpitala to mam na myśli także 
oddziały specjalistyczne takie jak psychiatrycz
no-pulmonologiczny, psychosomatyczny, psy
chogeriatryczny, leczenia nerwic, uzależnień 
alkoholowych i inne, 

- Co to są tzw. oddziały opiekuńczo-lecz
nicze? 

Oddziały te to zakład opiekuńczo-leczniczy 
w strukturze organizacyjnej Szpitala. Utworzo
no je by spełniać przynajmniej dwa cele. Pierw
szy- zapewnienie miejsca dla psychicznie prze
wlekle chorych, niezdolnych do samodzielnej 
egzystencji, ale nie wymagających leczenia szpi-



talnego . drugi cel to konieczność zorganizowa
nia form instytucjonalnej opieki i rehabilitacji 
dla przewlekle psychicznie chorych, ponieważ 
jeszcze brakuje takich miejsc w zakładach po
mocy społecznej . Szpital nasz, podobnie jak inne 
wielkie szpitale psychiatryczne, mając dużą licz
bę takich pacjentów oraz pomieszczenia mógł 

stosunkowo łatwiej zrealizować to zadanie po 
uzyskaniu akceptacji Wojewody Gorzowskiego. 
W chwi li obecnej zakład opiekuńczo-leczniczy 
w Szpitalu obejmuje 5 oddziałów, docelowo bę
dzie ich 6, trzy kobiece i t:I=zy męskie. Oddziały 
te różnią si ę między sobą profilem, dwa są od
działami otwartymi bo na to pozwala częściowo 
zachowana sprawność psychofizyczna pacjen
tów, na pozostałych dozór musi być większy ze 
względu na większą niesprawność psychiczną 
lub somatyczną znajdujących się tam osób. 

Wyodrębnienie oddziałów opiekuńczo-lecz
niczych spełniło jeszcze trzeci, bodajże najważ
niejszy cel. Pozwoliło na znaczną poprawę wa
runków pobytu i opieki dużej liczbie przeważ
nie wieloletnich "rezydentów" Szpitala. Poprzed
nio większość tych pacjentów przebywała w nad
miernie zagęszczonych oddziałach, spała w wie
loosobowych (20 łóżek i więcej) sypialniach, bez 
elementarnych warunków prywatności i możli
wości zapewnienia im stosownych oddziaływań 
rehabilitacyjnych. Obecnie przebywają w znacz
nie lepszych, zreformowanych warunkach. 

- Z jakich środków zostały wyremonto
wane? 

- Oczywiście uruchomienie tych oddziałów 
poprzedzone było działaniami remontowymi , w 
stopniu w zasadzie tylko niezbędnym, bez pe
łnej modernizacji pomieszczeń, gdyż na to Szpi
tal nie posiadał środków. Niektórzy pacjenci 
wspomagali poprzez dary finansowe działania 
remontowe i poprawę wyposażenia "swoich za
stępczych domów". Zresztą pacjenci oddziałów 
opiekuńczo-leczniczych, podobniejak w domach 
pomocy społecznej, częściowo poktywają kosz
ty swego pobytu, mają odciągane 70% miesięcz
nie ze swoich zasobów finansowych z posiada
nych rent czy zasiłków. W naszym Szpitalu, tyl
ko połowę pobieranych od nich środków traktu
jemy jako symboliczną refundację, a drugą po
łowę ( 35% ) przeznaczamy na dalszą poprawę 
standardu tychże oddziałów. 

C.D.N. Rozmawiał: Jacek Paluch 

-GRACJANIE 
BISKUP 

- życzę pomyślności, 
szczęścia i spełnienia 
wszystkich marzeń 

Babcia Izabela 

Pani Agnieszka Maciejowska jest absolwentką I-go wypustu Medyczneg 
Studium Zawodowego- Wydział Pielęgniarstwa. Uzyskała najwyższą lokatę 5,00 
jest laureatką Wojewódzkiej Olimpiady Pielęgniarstwa, otrzymała nagrody : Pol 
skiego Towarzystwa Pielęgniarskiego , Oddziału Wojew. Izb Pielęgniarskich , dyr 
SPZOZ w M-czu oraz Medycznego Studium Zawodowego. Ta zdolna i ambitn 
dziewczyna zebrała więc wiele nagród i jako jedyna absolwentka została od raz 
zatrudniona na bloku operacyjnym Szpitala Miejskiego w M-czu. 

- Pani Agnieszko, jak Pani trafiła do 
Studium? 

- Interesowałam się medycyną i kiedy nie 
zdałam egzaminu na Akademię Medyczną, to 
myślałam, że świat się zawalił. Zawsze dobrze 
się uczyłam, ale widocznie zabrakło mi szczę
ścia . Dowiedziałam się, że w M-czu otwierają 
Studium Medyczne i stwierdziłam, że spróbuję 
odnaleźć się w trochę innej formie przy łóżku 
chorego. Teraz już wiem, że ze wszystkich szkół, 
przez które przeszłam, ta podobała mi się naj
bardziej . Zawód pielęgniarki jest bardzo pięk
ny i jakże kobiecy, przecież od wieków to wła
śnie kobieta zajmowała się chorym w rodzinie. 
Cieszę się, że go wybrałam. 

- Proszę wyliczyć zalety Studium 
-Tych zaletjest wiele! Uwrażliwiono nas na 

drugiego człowieka, na jego cierpienie- w myśl 
szlachetnej zasady : "Salus aegroti suprema 
lex estio" (zdrowie chorego najwyższym pra
wem być powinno). Szczególny nacisk kładzio
no na holistyczne podejście do człowieka, zwra
cając uwagę na jego stany psychiczne, fizyczne 
i wszelkie uwarunkowania społeczne. Uczono 
nas właściwego rozpoznawania potrzeb chore
go, pomocy w ich realizacji, prowadzenia edu
kacji pacjentów w kwestii samopielęgnacji, 
współpracy z zespołem terapeutycznym w pro
cesie leczenia oraz ponoszenia odpowiedzial
ności za zdrowie swoje i swojej rodziny. Spra
wowanie opieki pielęgniarskiej to nie tylko wy
konywanie czynności zabiegowych w czasie 
choroby ale również pielęgnowanie w zdrowiu 
i potęgowanie go, czyli szeroko pojęta profilak
tyka i rehabilitacja. 

- Czy zajęcia praktyczne nie zniechęciły 
Pani do zawodu ? Przecież to ciężka praca, 
no i pacjenci są bardzo różni. 

- Wręcz przeciwnie ! Praktyka w szpitalu 
uświadomiła mi, jak ważny jest osobisty kon
takt z chorym, wzięcie go za rękę, wysłuchanie 
go. Pielęgniarki są zabiegane mają dużo pracy, 
a my mieliśmy więcej czasu, żeby pobyć z pa
cjentem, pocieszyć go, porozmawiać. 

- Czy Pani sposób myślenia zmienił się 
w czasie nauki w Studium ? 

- Wydaje mi się , że wydoroślałam, zmieni
łam stosunek do życia. Wcześniej chciałam być 
lekarką lub bizneswoman, niezależną i samo
dzielną kobietą . Teraz chcę być dobrą pielę
gniarką , chcę służyć chorym i nieść im pomoc. 

- Jak ocenia Pani zderzenie szkoły z 
pracą? 

-No cóż, teraz muszę ponosić odpowiedzial
ność za swoje decyzje i działania (przedtem była 
ona zbiorowa). Widzę trudną sytuację ekono
miczną szpitala, na którą wcześniej nie zwraca
łam uwagi. Teraz rozumiem już niezadowole
nie pracowników służby zdrowia i pacjentów. 

- Co Pani robi na bloku operacyjnym ? 
-Jestem instrumentariuszką i chociaż nie 

mam tak długiego kontaktu z chorym, jak by 
sobie życzyła, to od mojej pracy wiele za leży 
bo mam bezpośredni wpływ na przebieg ope 
racji, poprzez solidne przygotowanie narzędz 
i bielizny operacyjnej, co też jest ważne w pro 
cesie leczenia i rekonwalescencji pacjenta. Pra 
ca na bloku operacyjnym jest trudna i specy 
ficzna. Musimy być w stałym pogotowiu i dys 
pozycji psychiczno-fizycznej. Uważam, że na 
szej pracy nie widzi się, czasem nie docenia 
tak jak nie docenia się ogólnie pracy pielę 
gniarek. 

- Podobno los Studium jest niepew 
ny. A przecież po likwidacji Liceum Me 
dycznego ta Szkoła powinna istnieć, b 
pielęgniarki przy łóżku chorego nikt ni 
zastąpi. 

-Wierzę, że we wrześniu komplet słuchac 
rozpocznie naukę. Zachęcam wszystkim, któ 
rzy chcą pomagać chorym aby nie zrażali si 
trudnościami i przeciwnościami, bo satysfakcj 
zawodowa jest przecież niezbędna do osiągnię 
cia szczęścia osobistego. 

- Pani Agnieszko, a jakie są Pani plan 
na przyszłość ? 

-Wiem, że znalazłam swoje miejsce w życiu 
Czerpię sporą satysfakcję ze swojej pracy, któ 
rej zawsze towarzyszy dreszczyk emocji i prze 
konanie, że jestem potrzebna i że dzięki moje 
pomocy pacjent zdrowieje. Mam nadzieję , ż 
będę się realizować w swoim zawodzie, cho 
chciałabymjeszcze studiować (zaocznie). Obec 
nie zajęta też jestem układaniem sobie życia 
osobistego, w czerwcu wychodzę za mąż. l 

- Życzę sukcesów i pomyślności l 

Izabela Stopyra 
współpraca : Ewa Czapniewska, 
Bożena ] aranawska 

$rednie Studium ,Med:t~ne 
Wydział Pielęgniafstwa · 
działa od l. IX. 1995 r. przy Zespo

leSz~ół w Międzyrzeczu. Zajęcia teore- · 
tyczne i praktyczne trwają 2,5 roku i 
kończą się egzaminem dyplomowym, 

' który składa się z dwóch czę4ci : 
praktycznej i teoretycznej. Nauka jest 

bezpłatna, zamiejscowi mogą mieszkać 
w internacie. 

Warunki: matura i nie przekroczo
ny 25 rok życia. fest to pierwsza poma
turalna szkoła 'w M-Czu, która realizu
je model nauczania obowiązujący w 
Unii Europejskiej, a więc szkoła z przy
szłością. 
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ZARZĄD GMINY w MIĘDZVRZECZU 
ogłasza 

I PUBLICZNY PRZETARG 
USTNY NIEOGRANICZONY 

Na sprzedaż lokali mieszkalnych położonych w Kęszycy Leśnej 43 wraz ze sprzedażą ułamkowej 
części gruntu działki nr 195/65 o pow. 1.208 m2, dla której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg 
Wieczystych w Międzyrzeczu prowadzi księgę wieczystą KW nr 27981. 

l) lokal mieszkalny nr 6 o pow. 33,72 m 2
, położony jest na 

pierwszym piętrze, składający się z dwóch (2) pokoi, kuchni, 
łazienki i przedpokoju. 
Do lokalu przynależy piwnica o pow. 6,75 ml oraz udział 5/100 w 
gruncie i innych częściach wspólnych budynku 

Cena gruntu w udziale 5/100 
Cena lokalu 
Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 

271,80 zł 
40.400,00 zł 
40.671.80 zł 

4.000,00 zł 

2) lokal mieszkalny nr 7 o pow. 50,71 m 2 , położony jest na 
pierwszym piętrze, składający się z dwóch (2) pokoi, kuchni, 
łazienki i przedpokoju. 
Do lokalu przynależy piwnica o pow. 15,51 m2 oraz udział 7/100 w 
gruncie i innych częściach wspólnych budynku 

Cena gruntu w udziale 7/100 
Cena lokalu 

Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 

380,52 zł 
60.670,00 zł 
61.050.52 zł 

6.000,00 zł 

3) lokal mieszkalny nr 8 o pow. 47,82 m 2
, położony jest na 

pierwszym piętrze, składający s ię z dwóch (2) pokoi, kuchni, 
łazienki i przedpokoju. 
Do lokalu przynależy piwnica o pow. 10,95 m l oraz udział 7/100 w 
gruncie i innych częściach wspólnych budynku 

Cena gruntu w udziale 7/100 
Cena lokalu 

Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 

380,52 zł 
57.200,00 zł 
57.580.52 zł 

6.000,00 zł 

4) lokal mieszkalny nr 9 o pow. 37,66 m 2 , położony jest na 
pierwszym piętrze, składający się z dwóch (2) pokoi, kuchni , 
łazienki i przedpokoju. 
Do lokalu przynależy piwnica o pow. 6,30 m2 oraz udzi ał 5/100 w 
gruncie i innych częściach wspólnych budynku 

Cena gruntu w udziale 5/100 
Cena lokalu 

Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 

271,80 zł 
45.120,00 zł 
45.391.80 zł 

5.000,00 zł 

5) lokal mieszkalny nr lO o pow. 38,85 m 2 , położony jest na 
pierwszym piętrze, składający się z dwóch (2) pokoi, kuchni, 
łazienki i przedpokoju . 
Do lokalu przynależy piwnica o pow. 10,93 ml oraz udział 6/100 w 
gruncie i innych częściach wspólnych budynku 

Cena gruntu w udziale 6/100 
Cena lokalu 

Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 

326,16 zł 
46.490,00 zł 
46.816.16 zł 

5.000,00 zł 

6) lokal mieszkalny nr 11 o pow. 36,72 m 2
, położony jest na 

pierwszym piętrze, składający się z dwóch (2) pokoi, kuchni , 
łazienki i przedpokoju. 
Do lokalu przynależy piwnica o pow. 9,50 ml oraz udział 5/100 w 
gruncie i innych częściach wspólnych budynku 

Cena gruntu w udziale 5/100 
Cena lokalu 

Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 

271,80 zł 
43.990,00 zł 
44.261.80 zł 

4.000,00 zł 

Przetarg odbędzie się w dniu 11 maja 1998 r. o godz. 10.00 w 
Urzędzie Gminy w Międzyrzeczu ul. Rynek l. 

Wadium w podanej wysokości należy wpłacić na rachunek 
Urzędu Gminy w Pomorskim Banku Kredytowym S.A. w 
Międzyrzeczu Nr 11001122-592-2101-111-0 najpóźniej 
w dniu 07 maja 1998 r. Wpłacone wadium będzie wypłacane w 
dniu przetargu o godz. 13.00 w kasie tut. Urzędu, ul. Rynek 7. 
Wadium wpłacone przez uczestnika, który wygrał przetarg zali
cza się na poczet ceny sprzedaży . Termin uiszczenia ceny 
sprzedaży pomniejszonej o wpłacone wadium upływa w dniu za
warcia umowy nie później jednak jak w ciągu 30 dni od daty 
odbycia przetargu. Niedotrzymanie tego terminu powoduje prze
padek wadium a przetarg czyni niebyły. 
Zarząd Gminy zastrzega sobie prawo odwołania przetargu bez 
podania przyczyn. Informacji na temat przetargu udziela Wydział 
Gospodarki Mieniem i Rolnictwa teł. 741-28-46 wew. 47lub 61. 

Kochanej żonie Danusi Pyrzyńskiej 
za wszystko co dla mnie zrobiła, za radości, 

za Urszulkę, Mariolkę i Anię, z okazji urodzin 
wszystkiego 

co naj lepsze, 
następnych 

wielu lat 
w zdrowiu 

życzy 
wdzięczny mąż 
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26 maja 'lJzień Mat/(j 
(((jdy dorosnę odwdzięczę się" 

Jest na świecie prze
p iękna istota, u której 
jesteśmy wiecznymi 
dłużnikami - to nasza 
ukochana Matka. Ze 
słowem Matka kojarzy 
nam się dom rodzinny, 
dziecięce lata bez trosk 
o dzień jutrzejszy, cie
pło rodzinne. 

jestem chora za
wsze jest przy 
mnie. Gdy doro
snę chciałabym 

podziękować jej 
za trud w wycho
waniu. Dziękuję 

ci za to mamo. 
Kasia Mac

kiewicz Kl. III A 
* * * 

Mama to dla mnie 
najlepsza osoba na 
świecie . Zawsze mi po
maga. Wstawała w 
nocy, gdy miałam kosz
marne sny, zawsze się 
o mnie troszczy. Czu

Pod troskliwą opieką matki 

Najbardziej 
podziękuję ma
mie za to, że mnie 
wychowała i na
uczyła być do
brym człowi e
kiem. Za jej mi-

wa gdy jestem chora. Bardzo ją kocham, słucham 
ją, chociaż nie zawsze to mi wychodzi. 

Marta Bielecka kl. IV c 
* * * 

Moja rodzina to: mama, tata, starszy brat- Rafał . 
Zwierzęta, które mam, zawdzięczam mojej mamie. 
Ma zawsze dla mnie czas i nigdy nie zawiodła. 

Anita Ryś 

W pierwszych latach mojego życia wiem, że 
mama się o mnie troszczyła karmiła , przewijała, 
kąpała i ubierała. Nikt inny na świecie nie zrobił 
dla mnie tyle rzeczy, co moja kochana mama. Ja 
wiem, że moja mamusia jest chora. Gdy dorosnę 
będę lekarzem najlepszym na świecie, wynajdę 
skuteczny lek, który pomoże mamusi. Wybuduję 
najpiękniej szy dom. Kocham moją mamusię tak 
jak nikt na świecie. Ona kocha mnie tak samo. 

Iwona Malinowska kl . V A 

Nie ma na świecie piękniejszego widoku jak 
twarz uśmiechniętej mamy. Uśmiech jak słońce 
smutek przemienia. 

Ania Chwirot Kl. V A 

Moja mama jest wspaniałą kobietą. Kiedy po
trzebuj ę pomocy lub rady, umie doradzić. Kiedy 

łość macierzyńską. 

Michał Kaczmarczyk Kl. III A 

Moja mama ma 34 lata. Razem z tatą opiekują 
się mną i siostrą . Starają się zaspokoić nasze po
trzeby. Kiedy mama będzie w podeszłym wieku 
będę robiła zakupy, sprzątała dom. W czasie cho
roby zajmę się nią troskliwie. Bardzo kocham 
swoją mamę, będę się starała, aby była ze mną 
szczęśliwa. 

Agata Matacz Kl. IV 

Ktoś ustalił "Dzień Matki". Może właśnie w 
tym dniu przypomną sobie o matkach pozosta
wionych w rodzinnych domach na wsi dzieci , któ
re mieszkają gdzieś w mieście . Może nie będą się 
wstydzić spracowanych rąk i spełnią się wypo
wiedzi dzieci cytowane przeze mnie o Matce. Za 
ich dobroć, serce, rodzinny dom, spokój ... 

Poeta napisał taki wiersz : 
"Kochana Matko, 
na Twe wspomnienia moje serce drży. 

Kochana Matko. 
Ty jedna me zrozumiesz gorzkie łzy ! 
Kochana Matko ". 
Wypowiedzi zebrał i do druku przygotował : 

Kazimierz Kulas 

str. 11 

go~· 

Z dedykacją dla 
tniędzyrzeczan 
W marcu br. ukazał się piąty jubileuszoW)l 

tomik poezji - plon Ogólnopolskiego Konkursu 
Poetyckiego "Szuflada". Jego celem jest wspie
ranie młodych poetów, którzy nie mieli możli
wości wydania własnego tomiku wierszy. 

W jubileuszowym wydaniu znajduje się 21 
wierszy wybranych z 1000 utworów nadesła
nych przez 227 twórców z całego kraju. 

Komisji Konkursowej - przewodniczył po

znański poeta Tomasz Agatowski - członel 
Związku Literatów Polskich, a głównym orga 
nizatorem 5 edycji "Szuflady" był Chaszczeń 
ski Dom Kultury. 

Wśród finalistów znalazła się także miesz 
kanka Międzyrzecza- Grażyna Piechocka (na
uczycielka SP 6), która zamieszczony we wspo
mnianym tomiku wiersz, chciałaby zadedyko
wać wszystkim czytelnikom Kuriera. 

Z poważaniem G. Piechocka 

Grażyna Piechocka ''Victoria" 

* * * 

nie chcę być oceniana 
przez pryzmat 
moich wierszy 
rozmienianych na drobne 
w analizach 
domniemanych fachowców 
odspraw 
dezaprobaty 
ani walczyć 
o piedestał 
z którego spadając 
można niespodziewanie 
zwichnąć rękę 
i więcej nic nie napisać 
wolę szeptać swoje wiersze 
na ucho 
nieszczęśliwie zakochanym 
obolałym z tęsknoty 
za czymś niespełnionym 
błąkającym się po epoce 
w której nie ma dla nich 
miejsca 
przewrażliwionym 
wystraszonym 
samotnym 

o/ 
Ogófn.opofsRJ. 

'l(pnK_p.rs PoetycRJ. 
,Szuj(atfa" 

chylącym czoła 

przed filozofami 
głoszącymi nieskończoność 
ludzkich dociekań 
i tym 
dla których zabrakło 
wiary w siebie 

cfwszczno 
1998 
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MAMOM 
Moja mama Aniela Starosta -już jej nie ma. 

'nalazłam wiersz, który napisała kiedy byliśmy 
~iećmi . Ten wiersz dedykuję wszystkim ma
tOm. Ona kochała dzieci, pomagała ludziom, 
mniła praw zwierząt w Towarzystwie Opieki nad 
wierzętami, wraz z panią Zofią Podbielską . Przed 
niercią otrzymała Krzyż Armii Krajowej. 

Co lubię ? 
Jedni kochają śpiew i wino, 
bożka Erosa płoche sprawki, 
inni za grą, hazardem giną 
i życie trwonią jak w grze stawki. 
Są tacy /takie/ , którzy lubią 
na głowach bliskich ciosać kołki. 
Ci uwielbiają kopać piłkę, 
drudzy- pod bliźnim kopać dołki. 
Pół dnia przepędzić przy pół czarnej 
mieszając fusy z ploteczkami 
i tak z kawiarni do kawiarni 
nudę przeplatać flircikami ... 
A ja zaś lubię polną dróżką 
co w szumie zboża w dal pomyka ... 
Rwać kwiecie maku i ostróżkę, 
aby je wrzucić do strumyka, 
a potem w chłodnej, czystej fa li 
opłukać nogi zakurzone, 
śledzi ć jaskółek lot w oddali 
i chmury dziwne postrzępione. 
A jeśli w swoim wędrowaniu 
natrafię rzeki nurt cichutki 
przystanąć w brzegu załamaniu 
by zrzucić suknie - z nimi smutki. 
Popłynąć prosto słońca smugą, 
krople z rąk spłyną w błyskach tęczy , 
wraz z nimi spłyni e cichą strugą 
to co mię trapi i co dręczy ... 
Lubi ę pęd narty w śnieżnym pyle, 
góry na biało okutane 
i dobrą książkę w wolną chwilę, 
psie oczy wierne i oddane. 
I jeszcze lubię nocną ciszę 
taką kojącą po dniu znojnym, 
kiedy w ciemnościach leżąc słyszę 
oddechy dzieci w śni e spokojnym 

Aniela Starosta 

siJ::rnfczych 
w Bobowieku 

zaprasf a na ~ycieczkę 
do BUDAPESZTU, 
WIEDNIA i KRASU 

f-'ORAWSKIEGO 
1 · 5 lipca 1998 r., 

koszt 449 zł. 
Świadczenia : 4 noclegi, 4 
śniadąnia, *'4 obiadokolacj~t 
pilot i przewodnicy, ubezpie-
. czenie, nowy· autokałir:E. i5 

W BudEfpeszcie kola; 
z zespołem cygańskim 
~ontakt : Biuro Tury· 

styczne "MAŁGORZATA'' 
tel. 742·20·02 
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• 
'' O MATKACH MOZNA 

1 1 

OPOWIADAC BEZ KONCA'' 
- myśl Maksytna Gorkiego 

W życiu każdego człowieka najważniej szą 
osobą jest mama. To ona pomaga nam, kiedy 
jest źle .To ona staje w naszej obronie, dba o to, 
abyśmy żyli jak najlepiej i wyrośli na porząd
nych ludzi. ie wyobrażam sobie życia bez 
mojej mamy, która jest dla mnie ostoją i naj
lepszą przyjaciółką. Kocham ją za to ! Oczywi
ście zgadzam się z treścią myśli Maksyma Gar
kiego. Uważam, że o matkach, a w szczególno
ści o swojej można mówić do utraty tchu. 

Moja mama jest dla mnie osobą, której za
stąpić nie potrafiłaby żadna inna. Szanuję ją za 
to, że jest dla mnie bardzo czuła, mHa, uprzejma 
i wyrozumiała . Potrafi pomóc mi w rozwiązaniu 
nawetnajtrudniejszego problemu. Zawsze mogę 
na niej polegać. Między innymi dlatego bezgra
nicznie jej ufam i uważam za mój autorytet. Po
doba mi się jej sposób bycia, ciągły uśmiech 
oraz wygląd zewnętrzny. Jest ciemną szatynką 
o oczach, które przypominają dwa ciemnobrą
zowe kasztany. Z natury posiada dość ciemną 
cerę. ] ej rysy twarzy przypominają mi twarzycz
kę porcelanowej lali . Jest bardzo piękna . Uwiel
biam ją także za to, że jest naturalna i nie lubi 
znajdować się w centrum uwagi. W przeciwier1-
stwie do innych kobiet, nie chodzi do kosmety
czek, nie maluje paznokci i nie nosi biżuterii. 
Preferuje krem kasztanowy do twarzy, a bal
sam nivea do ciała. Co do perfum różnego ro
dzaju "psikadełek", mogę powiedzieć, że ma 
swój ulubiony zapach, z którego codziennie rano 
z umiarem korzysta. Niestety nie pamiętam do
kładnej jego nazwy. Jeśli chodzi o fryzurę- nosi 
tak zwanego "ślimaka", przypiętego spinką. 

Obserwującjej sposób zachowania się w sto
sunku do mnie i mojej rodziny, można zauwa
żyć, że bardzo nas wszystkich kocha. Jej uwa
dze nie uchodzą nasze zwierzęta, które także 
kocha i otrzymuje od nich w zamian to samo. 
Jak w każdej rodzinie , czasem sprzeczamy się 
pomiędzy sobą, jednak mama potrafi rozłado
wać napięcie i sprawić , że każda ze stron, jest 
zadowolona i promienieje uśmiechem. 

Jak każda mama czasem się denerwuje, lecz 
potrafię jej to wybaczyć, tłumacząc sobie, że 
przecież każdy człowiekjest tylko człowiekiem . 

Moja mama jest kobietą pracującą posiada 
własny sklep z odzieżą, w którym codziennie 

spędza osiem godzin. Po pracy przyjeżdża do 
domu i zajmuje się nami. Mówiąc "nami" mam 
oczywiście na myśli mnie i mojego tatę. Muszę 
powiedzieć, że moja mama świetnie gotuje. Jest 
kucharką na skalę światową. Nie dorówna jej 
żadna inna ! Tego samego zdania jest pozostała 
część mojej rodziny. ] ej potrawy są oryginalne, 
zresztąjak ona cała. ajchętniej jadam tak zwaną 
"chińską potrawkę". Jest to ryż ugotowany na 
sypko, zmieszany z kawałkami wołowiny oraz 
specjalnym sosem, którego przyrządzanie i 
skład są pod ścisłą ochroną. 

]ej główne zainteresowania to :jazda na ro
werze, wspólne spacery, dobra muzyka, film oraz 
wielogodzinne górskie wycieczki. 

Uwielbia spać. Najchętniej leniuchowałaby 
w łóżku do południa, jednak praca i obowiązki 
nie pozwalająjej na to. Jedyną , wadą mojej mamy 
jest fakt, że pali bardzo dużo papierosów. ie
stety nie mogę jej od tego odzwyczaić żadnym 

sposobem. Poza tym, jej nawykiem jest picie 
kawy. ] e bardzo mało. W przeciwieństwie do 
pozostałej części rodziny, nienawidzi czekolady 
i czegokolwiek, co jest słodkie . Czasem tylko 
spróbuje wypieku babci lub zje małego loda. 

Jest osobą o niezwykłym temperamencie i 
inteligencji. Mama jest dla mnie wzorem do 
naśladowania. Opisane przeze mnie cechy i wy
gląd zewnętrzny mojej mamy, to tylko niewiel
ka część jej charakteru i osobowości .Mogła
bym pisać o niej bez końca!!! Wymieniać jej nie
zliczone zalety i chwali ć za to, że jest dla mnie 
taka dobra. Mam nadzieję, że pozostaniemy naj
lepszymi przyjaci ółkami do końca życia ! Uwa
żam, że każde dziecka, nieważne czy małe , czy 
duże, powinno kochać i szanować swą matkę 
bez względu na wszystko. Czasem spotykam 
się z brakiem wyrozumiałości dziecka w sto
sunku do matki. 

Często nie mogę zrozumieć postępowania 
mojej mamy, ale szybko mi to mija, ponieważ 
wiem, że wszystko co robi , czyni dla mojego 
dobra. Jeszcze raz chciałabym powiedzieć, że 
bardzo kocham moją mamę i jestem jej bardzo, 
bardzo wdzięczna za to, że wychowywała mnie i 
w dalszym ciągu wychowuje, wkładając w to 
wszystkie swoje siły. DZIĘKUJĘ CI, MAMO .. . 

Agnieszka Torzyńska (SP nr 2 kl. VIII A) 

BASEN, JUBILEUSZ i STOWARZYSZENIE 
Działające od lutego 1997 r. Stowarzyszenie "Wspieramy Młode Talenty" pomaga nie 

tylko współczesnym. "Jankom Muzykantom" (tzn. młodym utalentowanym ludziom, którzy 
mimo niełatwej sytuacji materialnej starają się rozwijać swoje zdolności) ale uczestniczy w 
wielu akcjach społecznych. Ostatnio włączyło się aktywnie w zbieranie funduszy na doku
mentację techniczną basenu . do tej pory sprzedając wyroby swoich członków, Stowarzysze
nie zgromadziło 200 zł., ale akcja trwa nadal. 

Ogłoszony przez Stowarzyszenie konkurs związany z 750-leciem Międzyrzecza przy
niósł plon w postaci wielu prac literackich i plastycznych. 

Laureatów poznamy w czerwcu. Jeżeli jednak ktoś nie wziął w konkursie, a ma ciekawy 
pomysł na pamiątkę lub upominek z naszego miasta i regionu , może skontaktować się ze 
Stowarzyszeniem za pośrednictwem Biura Rady Gminy Międzyrzecz teł. 741-19-64 lub 
Biura Senatorskiego. 

Jeśli pomysł będzie dobry postaramy się pomóc w Jego realizacji. 
W. Murawska 
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W dniach 3-3 kwietnia 1998 r. w ZSR w Bobowic
ku odbył się Wojewódzki Konkurs Wiedzy i 
Umiejętności z Zakresu Gospodarstwa Domo
wego pod hasłem "Znam siebie i mój dom". 
Uczestniczyło w nim osiem szkół rolniczych. 

Zadania konkur owe obejmowały cztery działy : 
żywienie rodziny, higienę i ochronę zdrowia, go
spodarkę odzieżą, urządzanie i prowadzenie gospo
darstwa domowego, w której brały udział ośmio
osobowe zespoły młodzieżowe. 

Celem konkursu było : 
-mobilizowanie uczniów do rozwijania uzdolnień 

i poszerzenie wiedzy z zakresu prowadzenia gospo
darstwa domowego 

- popularyzowanie wiedzy i umiejętności z tego 
zakresu 

- rozbudzanie ambicji dalszego kształcenia i sa
mokształcenia oraz potrzeby osiągania sukcesu 

-integrowanie ludzi ze środowiska zajmującego 
się problematyką wiejską na terenie woj. gorzowskiego. 

KURIER MI 

Organizatorem korllmr u był Wydział Rolnictwa w Gorzowie i Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego w Lubniewicach oraz ZSR w Bobowicku. Puchary dla 
zwycięskich szkół ufundował Dyrektor Wydziału Rolnictwa- mgr inż . Jan 
Rydzanicz, a nagrody rzeczowe Dyrektor ODR mgr Rylski. Do zorganizowa
nia konkursu włączyli się nauczyciele zawodu wszystkich szkół rolniczych 
województwa, pod kierunkiem których młodzież projektowała zaprezentowa
ne prace. 

ad sprawnym przebiegiem organizacji konkursu czuwał Dyrektor ZSR w 
Bobowieku mgr Adam Żyła , kierownik internatu mgr Izelina Biały oraz 
wszyscy nauczyciele tej szkoły. 

Szczególne podziękowania należą się absolwentom tej szkoły , którzy włą
czyli się finansowo do zorganizowania wojewódzkiej imprezy na terenie swo
jej dawnej szkoły. Piotr Sycz właściciel finny "Okmel" fundator nagrody 
rzeczowej dla zwycięskiej szkoły , Waldemar Dunal -Prezes OSM w Mię
dzyrzeczu sponsor produktów nabiałowych , Daniel Fusiński współwłaści
ciel piekarni w Brójcach przekazał własne wyroby cukiernicze. Ta współpra
ca świadczy o silnej więzi ze szkolą i środowiskiem. Uroczystość uświetniła 
równi eż swoimi wyrobami cukierniczymi Henryka Fusińska - właścicielka 
piekarni w Brójcach, matka absolwenta szkoły. 

Na finale konkursu prezentowały swoje wyroby Zakłady Mięsne w Gorzo
wie, których wysoka jakość znana jest nie tylko w województwie. 

W programie konkursu organizatorzy przewidzieli poznanie terenu gminy 
międzyrzecklej organizując wycieczkę do Międzyrzeckiego Rejonu Umoc
nionego. Sponsorami tej wycieczki był Burmistrz UM i G Międzyrzecz mgr 
Władysław Kubiak i Prezes Izby Rolniczej w Gorzowie mgr Musielak. 
Atrakcją wieczoru były pokazy prezentowane przez firmę Vipera i Eris z 
Poznania, pokaz makijażu , badanie skóry. 

Z przyjemnością oglądało się zaprezentowane prace konkursowe. Emocji 
było wiele. Wybór zwycięzcy trudny. 

Komisja w składzie : 
l. Pani mgr Halina Kalek - przedstawiciel ODR w Lubniewicach 
2. Pani mgr Jolanta Romaniszyn -przedstawiciel ODR w Lubniewicach 
3. Ludwik Rainjus - zakład Tequlia Międzyrzecz 
4. Alicja Jankowska - przedstawiciel Domu Kultury w Międzyrzeczu 
5. Anna Ropel - właścicielka zakładu kosmetycznego. 
Najlepsze wyniki w konkursie uzyskały szkoły: 

KURIER MIĘDZVRZECKI 
EKONOMIK PRAKIYKUJE W HAREN 

Od 5 lat Zespół Szkół Zawo
dowych w Międzyrzeczu wspó
łpracuje z niemiecką Realschu
le z Haren/Ems. Efektem tej 
współpracy są coroczne wspól
ne tygodniowe projekty. Bardzo 
cieszymy się, że umowa o part
nerstwie między Miedzyrze
czero aHaren dała nam możli
wość wymiany szkolnej, tym 
bardziej, że w bieżącym roku 
szkolnym poza tradycyjnym 

wspólnym przedsięwzięciem za
planowanym na maj 98 stwo
rzono nam warunki do odbycia 
praktyki zagranicznej. Jestem 
jedną z pięciu osób, które przez 
dwa tygodnie zdobywały do
świadczenie handlowe w skle
pach na terenie Haren. Nie 
ukrywam, że na początku wszy
scy przeżywaliśmy stres zwią
zany z lękiem, czy poradzimy 
sobie w nowej sytuacji, czy na-

I miejsce ZSR - Smolnica 
II miejsce ZSR - Bobowieko 
III miejsce ZS - Cboszezna 
a w poszczególnych konkursach najlep 

były uczennice : 
l. dekoracji wielkanocnych 
ZSR Bobowieko - I - l A Sylwia 

Justyna Kuik opiekun Danuta W<>iciluch 
ZSR Smolnica- II - 8 B Małgorzata 

ska opiekun Irena Pachciarek 
2. makijaż dzienny 
I ZSR Bobowieko Aldona Falczyszyn opi 

kun Maria Rutkawska 
II Zespół Szkól Choszczno Katarzyna 

mińska opiekun Lidia Markiewicz 
makijaż wieczorowy 

I ZSR Smolnica Marzena Karclas 
Irena Pachciarek 

II ZS Choszczno Marta Goc opiekun 
Markiewicz 

3. Gospodarka odzieży 
ZSR Kamień Mały 
I - 4 A Monika Redziecka opiekun Teresa Wrzęk 
ZSR Smolnica 
II - 8 A Edyta Dubowik i Marta Czajka opiekun Mirosława Ol!;;ze·wslkl 
ZS Choszczno 
III - Katarzyna Zadka opiekun Elżbieta Rostkowska 
4. Żywienie rodziny - nakrycie stołu 
całokształt (stół wielkanocny, komunijny, zakąski zimne i deser) 
I ZSR Smolnica 
Agnieszka Findlik, Rita Szczepaniak, Greta Rupenthal opiekun 

gina Misiura 
II ZSR Bobowieko 
Monika Kurek, Aleksandra Nabzdyk, Magdalena Pietkiewicz, 

tarzyna Odolińska opiekun Anna Terejko, Elżbieta Nowak 

sza szkolna znajomość j. nie
mieckiego okaże się wystarcza
jąca w pracy, jak zniesiemy roz
łąkę ... Wątpliwości zostały szyb
ko rozwiane, a nasi gospodarze 
uczynili wszystko, byśmy czuli 
się jak u siebie. Pracowaliśmy 
w domach towarowych w róż
nych branżach od elektrycznej, 
odzieżowej po kosmetyczną i 
drogeryjną. Wysiłek był spory, 
bo obowiązywał nas 7-godzin
ny dzień pracy, ale opiekuno
wie niemieccy, a szczególnie 
pan dyrektor Horst Auffahrt i 
pani Renate Esders, zadbali o 
atrakcyjny program turystycz-

ny w czasie wolnym. Wszysc; 
spaliśmy w jednym schronisku 
więc mogliśmy na bieżąco wy 
mieniać swe wrażenia i spo 
strzeżenia. Dla całej piątk 

praktyka w Haren okazała si' 
fantastycznym przeżyciem 

niesamowitą lekcją handlu i j 
niemieckiego. Dodam jeszczE; 
że w tym samym czasie w Ha 
ren przebywała również 14-oso 
bowa grupa młodzieży z ZSR ~ 
Bobowieku na praktykach w go 
spodarstwach rolnych, a P. Bo 
gusi Furtak, która nam "mat 
kowała" dziękujemy za opiekę 

Andżelika N owack: 
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GOSPODARCZY BANK SPÓŁDZIELCZV 
MIĘDZVRZECZ 

-------······-·····--··········-·-·······-·-·····-·--··-·--

66-300 Mlędzyrz:ecz . uL Wa~zkięwicza 24 
teiJtax 23~02; tlx 04425;:)1 

Podsumowanie Konkursu Oszczędzania 
Gospodarczy Bank Spółdzielczy Międzyrzecz wraz ze swoimi 

Oddziałami w Trzcielu i Biedzewie organizował konkurs oszczę
dzania. 

Konkurs trwał od kwietnia ubiegłego roku do marca bieżące
go roku. Warunkiem uczestnictwa było posiadanie w Banku loka
ty 3 tys. zł lub 2 tys. zł . przez określony czas. W losowaniu udział 
brało ponad 2 tys. losów należących do kilkuset wkładców. 

Szczęśliwcem nagrody głównej telewizora SONY okazała się 
mieszkanka Brójec. Drugą nagrodę HI-FI GRUNDIG wylosował 
mieszkaniec Międzyrzecza. dwie równorzędne nagrody magne
towidy SONY trzecią i czwartą wylosowały osoby mieszkające w 
Trzcielu i Międzyrzeczu. Dziesięć nagród pocieszenia wylosowa
li mieszkańcy gmin Międzyrzecza, Pszczewa, Trzciela, Zbąszyn
ka i Zbąszynia . 

Reakcje szczęśliwców były jednakowe : wszyscy cieszyli się z 
wyników konkursu. 

Co dla Banku dał konkurs ? 
Przede wszystkim wzrost oszczędności, który w pewnej mie

rze był efektem konkursu. 
Zarząd przewiduje dalsze organizowanie konkursów i to za

' pewne nie tylko oszczędnościowych. 
Prosimy więc o śledzenie informacji płynących z Gospodar

czego Banku Spółdzielczego Międzyrzecz i jego placówek, gdyż 
współpraca z Nim może przyczynić się do miłych dla klientów 
niespodzianek. 

Z. Górny 

Pan SłchvomirJ1J.buza · . . ·· 
Os. ·c~pttum~ 13''~7-9 ·66-300 MiędiYrz~cź 

Sąd .Rejonowy ·WydZiał II Karny w Międzyrze-
czu weyyva Pana do ·. ~iezwłocznego zatnieszczenia w 
":Kurierii~ . · Międzyr~eckim·" ogłoszenia . następującej 
treści: · · .·. · · · 

· "Przepraszam Manusza Perdona za znieważenie go 
.w dniu 13lutego 1.9~7 r. Sław.omir Łahuza''. O zmies~
. czeniu ggłoszenia::p'foszę zawiadomić: t4t ... ·Sąd . vy tet:. 
minie do dnia 31 maja 1998 r. · · · · 

Przewodniczący Wydziału Karnego 
mgr Zbigniew Piątek 

DYrekcja s~NJiy .JJ~tistaw~welw kalawie . ·r· 
· · . ' ~ ,d;tiem Ol.Ó9.:9B r. · 

zat:lj~~~i .~'.ł-9~#1-~ieli _język.ą ąf~~eskie~~{, 
• ,.i ·j· 1~.: ,ltill Jjęzy.Jła ,angi~lsltiego ~ ri :. . ' , 

' Y 'S'" •r+·~·+ <!;· + ' 'r-. 1·-~·-<;• ł·l {. ~· • {• • .•. ~· <; <!• • ~· • ,. • ' ·{ < 

Tet:X10.Q~~) 74::t;~ł8.:-.93ii 742-~4~20 ,po s:9:dz:•16.qo· \ . 

JJ ltA ziEMi SpRZEdAM 
MiEczysłAw BARANowski 66 ... }06 KuRsko 

Sprzedam lub wynajmę mieszkanie w segmencie 
na ul. Garncarskiej 18 (nad sklepem kosmetycznym). 
Informacja pod numerem tel. 741-26-18 

W dniach 25-26 maja 1-998 roku 
w Przychodni Ogólnej na 
ul. Konstytucji 3 Maja 32 

od godz. 14.30 w Międzyrzeczu 
prowadzone będą badania kości 

- oznaczenie gęstości kości 
aparatem nowej generacji DTX-200 

ZAKłAD NAPRAWY ROWERÓW 
·Oferuje przeglądy i naprawy rowerów wszelkiego typu. 
Zapewniam krótkie terminy realizacji usług i atrakcyjne ceny. 

Międzyrzecz ul. Winnia 32 
pn. - sob. 10.00 - 18.00 

NOWO OTWARTY PUNKT PRZYJ~Ć! 
EKOLOGICZNA PRALNIA CHEMICZNA "MILANO" 

Międzyrzecz ul. Świerczewskiego 14 (obok poczty) 
KONKURENCYJNE CENY: 

GARNITUR - 18.50 zł. SPODNIE - 7.70 zł. PlASZCZ - 18.50 zł. 
KRÓTKIE TERMINY - zwykły 4 dni robocze -expres 2-3 dni robocze 
Ponadto w tym samym miejscu 
ZAPRASZAMY NA ZAKUPY DlA CAW RODZINY "MINI HURT ODZIEŻY" OFERWE : 
- skarpety - rajstopy - bieliznę - dresy -bluzki - koszulki itp. 
CZYNNE PN-PT 10.00-18.00 SOBOTA 10.00-14.00 TEL. 741-25-SS 
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Historia ogródków działkowych 
w Międzyrzeczu 111 

Rozmowa z prezesem Pawłem Szyszem 
"Ogrodom działkowym minął już wiek cały. 
Mimo burz dziejowych do dzisiaj przetrwały. 
Zasługa to ludzi w ziemi rozkochanych. 
Rodzinie działkowców bez reszty oddanych" 

Pierwszy prezes 
ogródków działko
wych w Między
rzeczu - Stanisław 
Wielgosz 

/Stanisław Cieślak 'W nowe stulecie"/ 
W pierwszy dzieli wiosny- 21 marca 1998 roku zo

stałem zaproszony do Prezesa ogródków działkowych 
pana Pawła Szysza, który tak opowiada : 

W miarę rozwoju miast i przemysłu człowiek dążył 
do kontaktu z przyrodą, do posiadania ogródka i upra
wiania roślin na kawałku własnej ziemi. Celem tworze
nia ogrodów, oprócz korzyści materialnej było także two
rzenie miejsca wypoczynku. Pierwsze ogrody działko
we zorganizowane zostały na Pomorzu, na Sląsku i w 
Wielkopolsce, a pierwszy ogród powstal w Warszawie w 
1903 roku. W 1934 roku utworzono Główny Związek 
Ogródków Działkowych , który był pierwszym organiza
torem pracowniczych ogródków działkowych w Polsce. 

Po 1945 roku w miarę upływu lat, stabilizacji i zalud
nienia miast i osiedli zaczęto odczuwać "głód ziemi". W 
Międzyrzeczu już od 1967 roku zaczęto głośno doma
gać się ogrodów dla pracowników. Wnioski zbiorowe 
składane przez poszczególne zakłady pracy, zostały 

wreszcie zrealizowane w 1969 roku. W tym 
bowiem roku wyznaczono teren przy ul. Mar
cinkowskiego o powierzchni 18 ha pod pra
cownicze ogrody. 30 stycznia 1969 roku, z ini
cjatywy Wojewódzkiego Zarządu Pracowni
czych Ogródków Działkowych w Zielonej Gó
rze i Prezydium Miejskiej Rady Narodowej w 
Międzyrzeczu zwołano mieszkańców Między

rzecza do sali posiedzeń PMRN, gdŻie pod prze
wodnictwem pani Zofii Zielińskiej odbyło się 
pierwsze zebranie przyszłych działkowców. Wy
czerpujących informacji zainteresowanym 
udzielił obecny na zebraniu sekretarz WZ POD 
w Zielonej Górze pan Józef Metych. 

Obecny prezes 
-Paweł Szysz Komitet Organizacyjny wychodząc z zało

żenia, że POD w Międzyrzeczu został założony w XXV rocznicę obchodów 
PRL, nadal ogrodowi nazwę : "Pracowniczy Ogród Działkowy im. XXV-lecia 
PRL w Międzyrzeczu" . Został on zorganizowany przez Wojewódzki Zarząd w 
Zielonej Górze na podstawie decyzji Prezydiwn Powiatowej Rady Narodowej
Wydział Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Międzyrzeczu , z dnia 17 
lutego 1969 roku nr ZGT-III-62-2/69 i z dnia 8listopada 1971 roku nr ZGT-III-
62-19/71. Protokolarnie teren przyjęto 28 lutego 1969 roku i 24 listopada 1971 
roku. Ogród został zarejestrowany w WZ POD w Zielonej Górze oraz w Krajo
wej Radzie POD w Warszawie i otrzymał numer ewidencyjny : A-XI-19-832. W 
dniu 30 stycznia 1969 roku w Prezydiwn MRN w MiędzyrzecZu na zebraniu w 
sprawie organizacji ogródków działkowych został powołany Komitet Organiza
cyjny POD w składzie: Przewodniczący- Stanisław Wielgosz, zastępcy- Zdzi
sław Czekała , Henryk Telejko, sekretarz- Zygmw1t Nowak, skarbnik- Stani
sław Pawlicki , gospodarze : Mieczysław Dynowski, Józef Mogiłko, Kazimierz 
Skwarek oraz członkowie: Kazimierz Stawniak, Andrzej Podgajski , Ignacy Bi
lon. Wybrano komisję rewizyjną: przewodniczący- Mieczysław Adamski, człon
kowie : Stefan Łęcki, Mieczysław Model, Lidia Kołysko , Antoni Goleniewski. 

l ciąg dalszy nastąpi/ 
Kazimierz Kulas 

Maj w przystówiacli [wfowycli 
* * * 

Na pierwszego maja szron, obiecuje hojny plon. 
* * * 

Grzmot w maju sprzyja urodzaju . 
* * * 

Na św. Floriana /4/ deszczyk rzęsisty, będzie plon obfity, dobry 
i czysty. 

* * * 

Jak s ię zasieje len na św. Stanisława /8/, to tak urośnie jak ława. 
* * * 

Na św. Izydora / 10/ często bywa chłodna pora. 
* * * 

Pankracy, Serwacy, Bonifacy, źli na ogród chłopcy. 
* * * 

Jak się rozsierdzi Serwacy /13/, to wszystkim zmrozi i przeina
czy. 

* * * 

Święta Zofia /15/ kwiaty i kłosy rozwija. 
* * * 

Na św. Urbana /25/ wszystka rola zasiana. 
* * * 

Jeśli mówisz o kobietach, myśl wówczas o swojej matce /26/. 
Kazimierz Kulas 

Pornoc dla 
potrzebujących 

Ośrodek Szkolenia i Wycho
wania- OHP w Międzyrzeczu już 
od kilku lat spełnia swą misję po
mocy wykonywania cięższych 
prac domowych przy rąbaniu 
drewna, przynoszeniu węgla, do
raźnej pomocy na rzecz ludzi w 
podeszłym wieku. 

nica, R. Janiny na ul. Staszica i 
innych. 

Uczniowie: Krzysztof Kacz
marek, Marcin Siński, Paweł 
Rybczyński, Piotr Żurawicz 
pod kierunkiem wychowawcy 
chętnie wykonywali te prace, a 
domownicy byli bardzo im za to 
wdzięczni. W okresie jesienno-zimowym 

1997/98 - Ośrodek Pornocy Spo
łecznej w Międzyrzeczu, zwrócił 
się o udzielenie pomocy do prac 
domowych dla osób samotnych, 
m. in. K. Elżbiety na ul. Waszkie
wicza, Ch. Janiny na ul. Konsty
tucji 3 Maja, K. Ireny na ul. Win-

Wspomnę, że taką pomocą j 
służą też klubowi Seniora w Mię- [ 
dzyrzeczu - a kierowniczka pani 
Czesława Małko serdecznie dzię- [ 
kuje panu Ryszardowi Kubiako
wi - kierownikowi Ośrodka. ' 

Kazimierz Kulas l 

~~--~--~~----~~--~ 1 

! 



Str. 16 KURIER MIĘDZYRZECKI Nr 5 (87) 

""[_JCIIV\T _AI_..A_ :N" r ~/2 95/98 
:Ra.dy lVIiejskiej w lVIięd..zyrzecZ'-1 

z dnia. 31 marca. 1998 r_ 

w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu własności lokali mieszkalnych 
i zgody na stosowanie bonifikaty do najemców lokali mieszkalnych 

Na podstawie art. 34 ust. 6, art.68 ust. l pkt. 7 i art. 72 ust. 2 ustawy 
z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. Nr 
115, poz. 741) w związku z art. 18 ust. 2 pkt. 2 i pkt. 9lit. "a" ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie te1ytorialnym (tekst jednolity -
Dz. U. z 1991 r., Nr 13, poz. 74 z późn . zm.) , 

u c h w a l a s i ę co następuje: 

§l. 
l. Przyznaje się pierwszeństwo w nabywaniu własności lokali miesz

kalnych stanowiących mieszkaniowy zasób Gminy Międzyrzecz na
jemcom tych lokali , jeżeli tytuł prawny do tego lokalu uzyskali oni na 
innej podstawie niż decyzja administracyjna, z zastrzeżeniem §2 

2. Mieszkaniowyzasób Gminy w rozumieniu tej uchwały stanowią 
lokale mieszkalne będące własnością Gminy. 

§ 2. 
Pierwszeństwo w nabyciu własności określone w § l nie dotyczy: 
l) lokali socjalnych - przez cały czas, 
2) lokali mieszkalnych oddanych w najem na podstawie umów 

zawartych po dniu 28 lutego 1995 r. z najemcami określonymi w § 5 
ust. l pkt. 3 uchwały Nr VII/69/95 Rady Miejskiej w Międzyrzeczu z 
dnia 28lutego 1995 r. w sprawie zasad gospodarowania mieszkalnym 
zasobem Gminy i kiyteriów wyboru osób kwalifikowanych do wynaj
mu lokali mieszkalnych - przez okres 5 Jat stałego w nim zamieszki-

, wania i trwania umowy najmu. 

§ 3. 
Przyznanie pierwszeństwa w nabyciu własności lokali nie jest rów

noznaczne z przyznaniem roszczenia o nabycie własności tych lokali. 

§ 4. 
l. Ustala się bonifikatę (obniżkę) na cenę sprzedaży lokali miesz

kalnych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym najemcom ko
rzystającym z pierwszeństwa w wysokości: 

l) 85% wartości lokalu ustalonej przez rzeczoznawcę, pod warun
kiem jednoczesnego wykupienia wszystkich lokali mieszkalnych przez 
ich najemców, połączonego z jednorazowymi wpłatami całych kwot 
przypadających od poszczególnych najemców, 

2) 60% wartości ustalonej przez rzeczoznawców, pod warunkiem 
jednorazowej wpłaty całej wymaganej kwoty, jeżeli nie następuje jed
noczesny wykup przez wszystkich najemców lokali mieszkalnych w 
tym budynku. 

2. Cena sprzedaży z zastosowaniem powyższych bonifikat nie pod
lega rozłożeniu na raty. 

3. W przypadku sprzedaży lokali mieszkalnych będących domami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi (szeregowymi, bliźniaczymi, wolno
stojącymi) wraz z niezbędnym do korzystania z tego lokalu siedliska 
nił rzecz najemców, obniżkę ceny o której mowa w ust. l pkt. 2 
stosuje się odpowie_dnio, z tym jednak, że dotyczy ona wyłączenie 

domu mieszkalnego. Cena gruntu oraz innych budynków, budowli i 
urządzeń wchodzących w skład zbywanej nieruchomości ustalana 
jest w wysokości określonej przez rzeczoznawców. 

4. Osoby, które zgodnie z protokołami uzgodnień deklarują naby
cie lokali mieszkalnych na warunkach określonych w ust. l pkt. l 
wpłacają - przed zawarciem umowy kupna-sprzedaży - cenę równą 
40% wartości poszczególnych lokali. Gmina zwraca nabywcom nie
zwłocznie nadpłacaną cenę w przypadku, gdy umowy sprzedaży za
warli w wyznaczonym terminie wszyscy najemcy lokali mieszkal
nych w tym samym budynku (ust. l pkt. l). W przypadku zaś nieza
warcia w wyznaczonym terminie umowy sprzedaży przez którąkol
wiek z osób deklarujących wcześniej nabycie lokalu, w tym samym 
budynku, ceny wpłacone przez nabywców pozostałych traktuje się 
jak ceny określone w ust. l pkt. 2. W takim razie gmina zwraca 
wpłaconą cenę- pomniejszoną o koszty związane z przygotowaniem 
dokumentacji geodezyjnej i opinii rzeczoznawcy dla tego lokalu -
osobie, która zrezygnowała z nabycia lokalu. Niezawarcie umowy 
kupna-sprzedaży w wyznaczonym terminie jest równoznaczne z re
zygnacją z nabycia lokalu. 

5. Nabycie lokalu od gminy przez tą samą osobę, przy zastosowa
niu obniżek określonych w ust. l, może nastąpić tylko jeden raz. 

§ 5. 
Cenę lokalu ustala się w ten sposób, że do wartości lokalu po

mniejszonej o bonifikaty wynikające z odrębnych przepisów oraz z 
niniejszej uchwały, dodaje się kwotę równą kosztom przygotowania 
dokumentacji niezbędnej do sprzedaży (dokumentacji geodezyjnej, 
wyceny lokalu, gruntu oraz innych niezbędnych składników) . 

§ 6. 
Ustala się stawkę procentową pierwszej opłaty z tytułu użytkowa

nia wieczystego gnmtów zajmowanych lub przeznaczonych w miej
scowym planie zagospodarowania przestrzennego na cele budownic
twa mieszkaniowego w wysokości 15% ceny gruntu. 

§ 7. 
Wykonanie Uchwały powierza się Zarządowi Gminy Międzyrzecz. 

§ 8. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia przez wywieszenie 

na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy w Międzyrzeczu. Uchwała 
podlega opublikowaniu w Kurierze Międzyrzeckim 

Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Międzyrzeczu 

wz. Z-ca Przewodniczącego 
Rady Miejskiej 

inż. Wiesław Salej 

:!·Ce•••r••••• 
Najtańszy wybór 

66-300 Międzyrzecz ul. 30 Stycznia 55 
teł. (095) 7420612 

panorama Ji~ 

Plaslmo 
deceunincl 

W' . 
SCHOCO 
INTERN A TIONAL 



CENTRUM TECHNICZNE 

Duo • MISTRZ s.c. 
arcinkowskiego l 66-300 Międzyrzecz TEL. (0-95) 742-11-46 

REGIONALNY DYSTRYBUTOR 
INSTALACJI MIEDZIANYCH - CO 

KOTŁY OLEJOWO GAZOWE 

WĘGLOWO-TROCINOWE, MIAŁOWE 24h SPAlANIA ElEKTRYCZNE 

ZAWORY KULOWE, TERMOSTATYCZNE, ZAWORY BEZPIECZEŃSTWA 
KSZTMTKI OCYNKOWANE, MOSIĘŻNE, KOLANA HAMBURSKIE 
POMPYCO 

GEPW NIE TYLKO DU BOGATYCH 
SPRZEDAŻ INSTAUCJI CO NA 

HURT ELEKTROINSTALACYJNY RATY! 
PRZEWODY EIIKTROENERGE1YCZNE 
MlYJ NT PT 

1 
RURKil KANAŁY 

ROZDZIELNIE AR l E L [ElE[] ELEKTROINSTALACYJ E 

OSPRZĘT ELEKTRO INSTALACYJNY 
ZAPRASZAMY7.00 -17.00 SOBOTA B. -13.00 

CENY PRODUCENTÓW 
POLECAMY SPRAWOZONYCH 

WYKONAWCOW 

LECZENIE AKUPUNKTURĄ 

Kazimiera Odziomek 
LEKARZ CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 

AKUPUNKTURZYSTA 
SPECJALISTA LEKARZ RODZINNY 

Prywatny 
Gabinet Lekarski 

Międzyrzecz, ul. Konstytucji 3 Maja 32 
(w budynku Poradni Rejonowej) 

Poniedziałki i środy od 17.00 

Wizyty domowe teł. 741-17-11 

INSTALKO 

OFERUJE: 

l. INWESTYCJE NA SPRZEDAŻ 
- SZEREGOWCE: FUNKCJA MIESZKALNA 

I USŁUGOWA- WYSOKJ STANDARD 
- PIĘKNA ARCHITEKTURA UL. OGRODOWA 

SZCZEGÓŁY WKRÓTCE 

2. ELEWACJE W NOWYCH TECHNOLOGIACH 

3. BUDOWNICTWO POD KLUCZ 

4. MATERIAŁY BUDOWLANE: 

- STYROPIAN m sześc . OD 88,00 ZŁ + 7% VAT 

- SlDING m kw. OD 15,90 ZŁ + 7% VAT 
- WEŁNĘ MINERALNĄ m kw. OD 2,79 ZŁ+ VAT 

- ONDULINĘ m kw. OD 14,59 ZŁ+ 7% VAT 
-FOLIĘ DACHOWĄ m kw. OD 1,95 ZŁ + VAT 

-BLACHĘ TRAPEZOWĄ m kw. OD 20,90 ZŁ + 7% VAT 

- BLACHĘ DACHÓWKOPODOBNĄ - m kw. OD 22,99 ZŁ + 7% VAT 
-GLAZURĘ PODŁOGOWĄ l ŚCIENNĄ m kw. OD 20 ZŁ+ 7% VAT 

ul. Konstytucji 3-go Maja 
66-300 Międzyrzecz teł. 74S0603 

~DEERBI1E: 

• Kwiaty doniczkowe i bal
konowe • wieńce • bukiety 
z kwiatów sztucznych • 
doniczki • osłonki • koryt
ka (z ceramiki i tworzyw 
sztucznych) • kwietniki • 
upominki • świeczki • arty
kuły świąteczne i ozdoby • 

nasiona • cebulki • kłącza • 
krzewy • drzewka i roz-sady 
• nawozy • środki ochrony 
roślin • narzędzia 
ogrodnicze • węże i zra-

. szacze • konewki • folia • 
poplony • sadzenlaki • 
dymka .•• ·~ 



Bank Gospodarki Żywnościowej Spóka Akcyjna 

oferujemy Państwu 

RACHUNEK OSZCZĘDNOŚCIOWO-ROZLICZENIOWY 

+ obecne oprocentowanie wkadów na ROR wynosi 16 % 

+ wkłady mogą być wnoszone w formie: 
.:;;;. gotówkowej 
.:;;;. bezgotówkowej 

+ posiadacz ror może zlecić oddziałowi regulowanie płatności 
stałych np.: opłata za czynsz, RTV, usług telekom ., 
ubezpieczenia innych, 

+ po upływie 3-miesięcy od otwarcia ror klient może wystąpić 

z wnioskiem od oddziału o otwarcie debetu w ror, 

+ po 6 miesiacach od otwarcia ror klient może wystąpić 
z wnioskiem do oddziału o uzyskaniu kredydtu w ror. 

Serdecznie Zapraszamy 

Bank Gospodarki Żywnościowej 
Spółka Akcyjna 

Oddział Operacyjny 
ul. Poznańska 6 

teł. 741-23-03 tellfax 741-23-51 
66-300 Międzyrzecz 

ST/HJ.: 
PROMOCJA KOS 

· FS 120 l FS 200 
o 300 złotych 

tani J 

BOSCH (§ 
_. ELEKTRONARZĘDZIA 
-.AKUMULATORY 
-.SPAWARKI 
--MIGOMATY 
--NARZĘDZIA 

WARSZTATOWE 
Kupisz ZA qoTówkĘ i NA RAT)' 

W sklEpiE 

·sT/Hl:l 
66 - ~00 MiĘdzyRzEcz 

u L. PozNAŃskA l 6 A 
T EL . (095) 74-1 - 27- 16 

Międzyrzecz 

ul. Poznańska 16/ A 
tel./fax (095) 741 27 16 

~Ał 

VI KING® 
KOSIARKI SPALINOWE l ELEKTRYCZNE 
NOŻVCE DO ŻVWOPŁOTU l TRIMERY 
ROZDRABNIACZE DO GAŁĘZI 
MIKROCIĄGNICZKI 

PILARKI SPALINOWE l ELEKTRYCZNE 
PRZECINARKI DO BETONU l ASFALTU 
ŚWIDRY GLEBOWE 
MYJKI WYSOKOCIŚNIENIOWE 

Prowadzimy sprzedaż na raty bez żyrantów 
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l)(pcftanemu 
dz iadK._owi 2?jlmK._owi 

wszystkiego najfepszego 
z oK._ azji urodzin -życzy 

wnuczeK._1(rzysio 
najmfodszy z rodziny 

!FrytfryK._ów z rodzicami 

--- --· ---- ---

UL. ŚWIERCZEWSKIEGO 23 
66-300 MIĘDZVRZECZ 

OFFICE: Tel./Fax (095) 741·20.24 

s.c. "HYDROTEX" 
Kaława 11 

Bracia Szlachtycz 
Wiercimy studnie głębinowe do 250 m. 

ProdukUJemy kostkę brukową typ "POLBRUK" 
Ceny konkurencyjne 

do 15oo (095) 142-24-57, (095) 141-13-27 
po 15oo (090) 646 616 

,,,PLAST 
ADAMIAK 

Międzyrzecz 

PRODUCENT ul. Poznańska 106 
tel./fax (095) 7421642-43 
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SUPER OKAZJA DLA FIRM BUDOWLANYCH ! ~ 



~okazji 5O rocznicy ślubu 
kochanym rodzicom i dziadkom 

!łłdeli i 'Franciszkowi 
~órgurewicz z LNietoperka 
dużo zdrowia, wszelkich łask 
bożych oraz wszystkiego 

co najlepsze 
na dalsze wspólne lata życia 

życzą 

córka z mężem, 
synowie z żonami 9 wnucząt. 

,, 

CHCESZ URADOWAĆ PUPILA SWEGO ? 

-~ 

§TUD!O VIDEO 
~~LESZ"' 

fi2~CISZfl\ 13~1fCI\I 

Ola Pana 
ZtNONA MATUSZtWSK.ltGO 

z okazji 50 rocznicy urodzin 
duto zdrowia, Szczęścia, 

pomyślności i tylko 
słonecznych i radosnych dni 

tyczą 

tona, córka, 
syn z toną 

_\·-. ,~1;€r--...,_,.,, n i wnuk Karol 

- WSTĄP DO NASZEGO SKLEPU ZOOLOGICZNEGO . FILMOWANIE KAMERĄ VIDEO 
W SYSTEMIE VHS. S-VHS STEREO 

RYBKI AKWARIOWE , PTAKI EGZOTYCZNE , GRYlONIE ... 
SPECJAUSTYCZNE KARMY DLA RÓŻNYCH ZWIERZĄTEK , 

AKWARIA ,KLATKI, TERRARIA , LEGOWISKA itp. 

" FIRMA "T AD RAF OGROD" 
ul. Winnica 34 

66-300 Międzyrzecz 
teł. (0-95) 741-10-67 

0-601 754 397 

. OFERUJEMY: 

l * projektowanie 
*urządzanie 

* pielęgnację 
* konserwację terenów zieleni 

* ogrody skalne 
* oczka wodne 
* kaskady wodne 
* mała architektura 

FACHOWE DORADZTWO Z ZAKRESU ARCHITEKTO
NICZNEGO KSZTAŁTOWANIA TERENÓW ZIELENI 

' ' . . 

PRZYJĘCIA WESELNE CZOŁÓWKI KOMPUTEROWE 
CHRZCINY PODKtADY MuzyczNE 

KOMUNIE ŚW. EFEKTY SPECJALNE 
STUDNIÓWKI KOPIOWANIE KASET 

66-300 MIĘDZVRZECZ UL. ŚCIEGIENNEGO 2 
TEL. ( D-95 ) 7 42-02-60 , ( 0-95 ) 7 41-23-80 



ul. Staszica 20 (ZOZ) tel. kom. 0601 759319 
66-300 Międzyrzecz tel.dom (po godz. 20j 742-09-20 

I(.osmetyki~ 
e\ ą/~ 

-~ ~ 
:'{)'\! ~ 

~ ~~~ ~-
.; ~ 

~ 
ALINA STRZEMIECKA-FILUS 

technik usług kosmetycznych 
POLECA NAJNOWSZE ZABIEGI KOSMETYCZNE: 
OXYGEN LIFT- zabieg odmładzający z aktywnym tlenem 
VIVRACEL - odmładzająca terapia komórkowa 
PIELĘGNACJA TWARZV l SZVI Z ALGAMI 
REGENERATlONS-C zabieg obkurczajacy naczynia krwionośne 
MINI LIFTY (ALOES, ALGI + EKSTRAKT Z REKINA) 
GUAM - skuteczne zwalczanie cellulitu i nadwagi 
ORAZ: - oczyszczanie skóry twarzy i ciała 

- masaż kosmetyczny 
- drenaż limfatyczny 
- henna brwi i rzęs 
-pedicure 
- nowoczesne manicure 

• p rzedłużanie paznokci TIPSY 
• naprawa nadłamanych paznokci 
• pielegnacja dłoni 

- usuwanie zbędnego owłos i enia ciepłym woskiem 
- makijaż na każdą okazję 
-sprzedaż kosmetyków AVON 
- bezbolesne przekłuwanie uszu 

WSZYSTKIE ZABIEGI KOSM E TYCZNE WYKONYWAN E SĄ 
NA PROFESJONALNYCH KOSM ETYKACH POL SKICH 

i ZAGRANICZNYCH. 

BEZPŁATNE PORADY KOSMETYCZNE l 

CZVNNY: PO., ŚR., CZW. 14.00-20.00, WT. , PT., SO. 10.00-20.00 

CENY KONKURENCYJNE 

Pomorski Bank Kredytowy S.A. 
Grupa PEKAO S.A. 
Oddział w Międzyrzeczu 

Pomorski Bank Kredytowy S.A. Wraz 
Z Klubem Garnizonowym W Międzyrzeczu 
Serdecznie Zaprasza Klient6w Banku Oraz 
Wszystkich Mieszkańc6w Międzyrzecza Na 

Koncert Zespołu: 

"POD BUDĄ" 
Koncert odbędzie się w dniu 

10 maja 1998 roku 
na Placu Ratuszowym 

w Międzyrzeczu 

ogodz. 2~ 

Sponsor: Pomorski Bank Kredytowy S.A
Grupa Pekao S.A. 

Oddział w Międzyrzeczu 

BIURO TURYSTYCZNE 
,,:MAŁGO ZATA'' 

Miedzyrzecz, Os. Centrurn 4 
tel./fax (0 95) 742 20 02 

Działamy nieprzerwanie od 1993 r. 
Współpracujemy z: PeBePe, ORBIS, ITAKA, 

JUVENTUR, SCAN HOLIDAY, NECKERMAN i in. 

Oferujemy Państwu: 

* Międzynarodowe przejazdy autokarowe 

* Wycieczki objazdowe po Europie 

* Wczasy w kraju i za granicą 

* Kolonie letnie dla dzieci i młodzieży 

* Wycieczki dla szkół i zakładów pracy 

POMORSKI BANK KREDYTOWY S.A. 
Crupa ~o S.A. 
Oddział Międzyrzecz 

"KUPUJĄC FIATA NA RATY 
STARCZA DO NASTĘPNEJ 

WYPŁATY'' 

Dowolnym modelem FIATA wyjedziesz z Zakładu 
"A UTOMECHANIKA" p. Zbigniewa Woźniaka 
w ciągu 24 godzin, korz stając z kredytu 
samochodowego ofero anego p zez Nasz Bank. 

• 
• 
• 

Szczegóły Wydział Sprzedaży PBKS S.A.: 
Telefon: 741 23 43 

Samochód dla siebie i swojej rodziny znajdziesz w: 

F l A T ,.AUTOMECHANIKA" MIĘDZYRZECZ 

UL. ŚWIERCZEWSKIEGO 31, TEL 74119 75 



MIĘDZVRZECKIE 

WIELORACZKI 

Alicja i Maciej Bieleccy 

-----~ \ 
-~ • etyki naturalnej ) 

\; 

• kcesoraa kosm , l 
artykuły 1 a rto przeczytac 2a,nszam~ 

• ·ki które w a "'-- _ 
ksląZty magnetołonowe od poniedziałku do piąl\lU 10 . 17 * kase 'ć 0·12 * zdrowa żywnos w soboty - .J~ * kadzidełka . en i półszlachetnych 
b"iuteria z kam• ! o~ejki eteryczne "ekawych artykułó 

~ . l ·nnych c• * oraz w•e e' 

l Poznańska 38 tel.l095}742 05 95 
66·3tO Międzyrzecz u. 

Justyna 
i 
Marzena 

Krupnickie 

Firma Usługowo Handlowa 
Edward Krajcer 

Międzyrzecz, Os. Centrum 141;)/3 
tel. 7421551,7412936, kom. 090652186 

~-,...,-
~~...--~.....,..,. ... ~ 

~~~---...... 
UKtADANIE KOSTKI BRUKOWEJ 

POLBRUK 
Krzysztof Handszuh AUTORVZOWANY PRZEDSTAWICIEL FIRMY 

~Vaillanł 
WYKONUJE 
• KOTŁOWNIE OLEJOWE l GAZOWE 
• INSTALACJE C.O. Z MIEDZI l POLIPROPYLENU 
-INSTALACJE WODOCIĄGOWE l KANALIZACYJNE 

ul. Zachodnia 7/3 66-300 Międzyrzecz 

c 095/7411935, 0601790893. 

o chodniki 
o dojazdy i podjazdy 

do posesji 
o parkingi 
o garaże 

o chodniki na działkach 
rekreacyjnych i ogródkach 

o opaski przy nagrobkach 

USI.UGI OGÓI.NDBIIDDWIAIIE 
PRACE ZIEMNO-DROGOWE 



CITY SUN 
Tel.741-10-11 

SOLARIUMeo6wfB01' 
SERDECZNIE ZAPRASZAMY do nowootwartego salonu 
przy ul. Waszkie\Nicza 2, w którym oferujemy Państwu: 

* opalanie na profesjonalnych ławkach firmy ERGOUNE * 
* coctaile orzeźwiające * 

* kącik zabaw dla dzieci Państwa korzystających z naszych usług 
* urlopową atmosferę * 
* fachową obsługę * 

Czynne od poniedziałku do soboty w godz. lO.oo-20.00 





Nr 5 (87) KURIER MIĘDZYRZECKI Str. 25 , 
To już 20 lat szkolne koło "Paź

dzierze" przyłączyło się do "Polskie
go Towarzystwa Turystyczno Krajo
znawczego " ( PTTK ) . 

Nie wypadałoby nie wspomnieć 

a bogatej przeszłości i obecnej dzia
łalności koła , które zrzesza dziś wie
lu członków. Wszystko zaczęło się od 
utworzenia II Harcerskiej Drużyny 
im. Arkadego Fiedlera, przekształco
nej później w Harcerski Klub 'Tury
styczny "Paździerze". Tamtejsi człon
kowie wymyślili nazwę "Paździerze" 
podczas pewnej październikowej wy
cieczki w okolicach Lagowa. 

Scieżkami wspomnień 
Opiekunka opowiadając histori 

koła starała się przynajmniej w cz1 
ści wyjaśnić uczniom naszej szkol 
na czym polega działalność "Pażdzi1 
rzy". Głos również zabrali przybyl 
pan Czesław Woźniak -Prezes o< 
działu PTTK w Międzyrzeczu i pru 
dyrektor Alicja Witter. Blasku t1 
uroczystości dodał występ teatrzyk 
"Woluminki" działającego przy szko 
nej bibliotece. 

Pierwszą opiekunką "Szkolnego 
Koła Krajoznawczo Turystycznego" 
( SKKT) była p. Janina Turowska, 
niestrudzona turystka, organizatorka 
wielu obozów wędrownych po pięk
nej Ziemi Lubuskiej. Od 1977 r. rolę 
opiekuna przejęła p. Lidia Woźniak, 

nauczycielka geografii, zajmująca się 
SKKT do dziś. 

Pierwszymi zawodami w 1979 r., 
w których uczestniczyli członkowie 

naszego koła, był Ogólnopolski 
Młodzieżowy Turniej Turystyczno -
Krajoznawczy, a biorący w nich udział 
Międzyrzeczani e plasowali się na 
wysokich miejscach. 

Od 1985 r. "Pażdzierzowcy" brali 
udział w Rajdach o Puchar Kuratora 
Szkól Podstawowych woj . gorzow
skiego. Imprezy te organizowane 
były rokrocznie przez 10 lat. Dzięki 
sukcesom odnoszonym w rajdach ( 
trzy puchary ) byliśmy w stanie za-

{gr; 9/eda~rye· 

kupić sprzęt turystyczny służący nam 
świetnie w dalszym ciągu . 

.Tuż przeszło 6 lat dużym zaintere
sowaniem cieszą się w szkole Rajdy 
Świętojańskie organizowane przez 
"Paździerze". Przez tego typu impre
zy staramy się przekazać uczniom 
naszej szkoły wiedzę na temat orien
tacji w terenie za pomocą kompasu i 
mapy. Członkowie koła powinni da
wać przykład swoją biegłością w tej 
dziedzinie dokształcając się poprzez 
uczestniczenie w imprezach na orien
tację taluch jak : 

- Zimowe Marsze na Orientację 
"Zimno" w Międzychodzi e , Triathlon 
i Rajd Świętojański Oddziału PTTK 
w Międzyrzeczu , Marsze na Orienta
cję woj. poznańskiego w Opalenicy 
"Czte1y pory roku". 

- imprezy cykliczne Oddziału 
PTTK w Międzyrzeczu, Ogólnopol
sl<ie Zawody InO (Golub - Dobrzyń, 
Twardogóra, Częstochowa , Gru
dziądz). 

W ogólnym podsumowaniu na tle 
innych miast, wypadamy bardzo do
brze. Oprócz organizowania i uczest
niczenia w zawodach i rajdach nada
jemy corocznie tytuł 'Turysta Roku", 
przyznawany za czynny udział i an
gażowanie się w życie koła. Za rok 
1997 odznaczenie to otrzymałaJ olan
ta Gurakowska. 

Dyrekcja Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Międzyrze
czu uprzejmie prosi o zamieszczenie na łamach "Kuriera Międzyrzecl<ie
go" niżej podanych informacji: 

l. Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia w Międzyrzeczu, Os. Cen
trum 10 tel. 741-24-44 ogłasza nabór kandydatów na rok szkolny 
1998/99 do klas: fortepianu, akordeonu, gitary, skrzypiec, klar
netu, saksofonu. Informujemy, że warunl<iem przyjęcia do klasy pierw
szej jest ukończenie 6 lat i nie przekroczenie 14 roku życia. Kandydaci 
ubiegający się o przyjęcie do szkoły składają w sekretariacie podanie 
wraz ze świadectwem zdrowia. Kwalifikacja kandydatów do PSM I st. w 
Międzyrzeczu odbędzie się na podstawie badań przydatności. Badania 
przydatności kandydatów odbędą się 29 maja 1998 r. /piątek/ 

2. Państwowa Szkoła Muzyczna I st. w Międzyrzeczu podaje do wiado
mości , że Koncert Filharmonii Poznańskiej odbędzie się 18 maja 
1998 r . /Poniedziałek/ o godz. 16.00-16.50 w auli naszej szkoły. 

Serdecznie zapraszamy. 
Dyrektor mgr Kazimierz Dziembowski 

prywatny gabinet lekarski 
Międzyrzecz 

ul. 30-go Stycznia 57 a (na przeciw Pogotowia) 
wtc:u~ki od 1530 

piątki od 16°0 

Wizyty domowe codziennie tel. 742-00-36 

Zdobywanie Odznak Turystyki 
Kwalifikowanej jest obowiązkiem nie 
tylko naszym, ale też wszystkich 
członków PTTK z całej Polski . Przy
znawane są one w zależności od stop
nia trudności w różnych kategoriach: 
Odznaka Turystyki Pieszej (OTP), 
Imprezy na Orientację (InO) , Górska 
Odznaka Turystyczna (G OT), Odzna
ka Krajoznawcza, Odznaki regional
ne i okazjonalne itp. Mają one na celu 
krzewienie kultury turystycznej i za
ostrzają konkurencję wśród członków 
PTTK 

Dziś po 20 latach możemy powie
dzieć , że były to czasy bardzo cieka
we i owocne. Wielu z członków z 
SKKT to już dorośli ludzie, często 
wspaniali fachowcy, rodzice, których 
pociechy chodzą już do szkoły pod
stawowej. A tak niedawno jeszcze 
przychodzili na zebrania i zbiórki: 
Jolanta Guzek, Halina ldzikow
ska, Malina Kawałek, Ewa Kijak, 
Cezary Kwella, Piotr Paczkowski, 
Renata Pietras, Marek Radzian, 
Lucyna Radziszewska, Elżbieta 
Pokojska, Robert Tomczyk, Hali
na Turczyńska, Małgorzata W ę
glińska czy Aldona Woniakowska. 

3 kwietnia br. w Szkole Podsta
wowej nr l odbył s ię uroczysty jubi
leuszowy apel poprowadzony przez 
prezesa Andrzeja Paśniewskiego. 

Sednem obchodów 20-lecia był 
spotkanie następnego dnia z zapn 
szonymi przez nas działaczami 

członkami koła w sali geograficznt 
naszej szkoły. Niestety nie wszysc 
zaszczycili nas swoją obecnością n 
uroczystości. .T ednak trzeba przyzna< 
że impreza była udana. Po przywit; 
ni u gości przez obecnego prezesa& 
drzeja Paśniewskiego i oficjalnyr: 
pokrojeniu tortu , czas miło zleciał n 
wspominaniu dawnych lat i ogląd< 

niu kronik. Swoją obecnością pono~ 
nie zaszczyciła nas p. Dyrektor i ~ 
Czesław Woźniak. 

Z perspektywy tych 20 lat biorą, 

pod uwagę zarówno entuzjastyczn 
wspomnienia byłych członków jak 
nasz wkład i zaangażowanie , możem: 
stwierdzić, że udział w życiu koła ni' 
oddziaływuje na nas tylko teraz, a], 

pozostaje na całe życie. 

Asia Paśniewsk 
i J ulianna S taszyszyJ 

"Paździerzówny' 
Szkoła Podstawowa Nr l 

W jj6''TRADYCJA 
PO NOWEMU 

Nareszcie wiosna, pora roku, na którą czekamy z niecierpliwością . 

Cala przyroda budzi się do życia. 
Przedszkolaki z "6" w tym roku przyjęły nową formę tradycji poże 

gnania zimy. Otóż zamias t topienia Marzanny, spaliły ją . Radość byłe 
ogromna, kiedy w górę buchały płomienie, a dzieci skandowały - "żegna. 
zimo - witaj wiosno". Również korzyści było niemało, oprócz dzieci star 
szych w zabawie mogły uczestniczyć maluchy (dla nich wyprawa nac 
rzekę to zbyt duże przedsięwzięcie), a rzeka nie oblegała m.nóstwerr 
kukieł. A to wszystko po to, by uszanować środowisko, w którym żyje 
my, a słowo ekologia żeby stawało slę bardziej zrozumiałe . 

Trzeba zaznaczyć, że spalanie Marzanny przeprowadzone było ~ 
warunkach maksymalnego bezpieczeństwa . Pan woźny przygotowa 
wiadra z wodą na wypadek rozprzestrzenienia się ognia, on równie2 
nadzorował spalanie. Panie zaś czuwały nad dziećmi. A o całym zdarze 
niu wcześniej powiadomiono straż pożarną . 

llticja Strzelczy~ 
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SZEJK MUHAMMAD SAD 
t KRÓLOWA NAUK ŚCISŁYCH W SP-3 

W marcu 75 uczniów naszej szko-

l
wzięło udział w egzaminie prób

ym. 24 marca pisaliśmy test z ję
ka polskiego, a 25 marca z mate
atyki . 
Po wylosowaniu numeru stolika 
jęliśmy miejsca na sali egzami-

1acyjnej- taką rolę pełniła sala girn
astyczna udekorowana kwiatami 
·transparentem z napisem : "Poła
nnia piór". Na początku dyrektor 
zkoły mgr Z. Markowski serdecz
ie nas przywitał i przedstawił ko
lisj ę egzaminacyjną : 
- przewodniczący mgr Z. Mar

:owski 

1

- nauczyciele przedmiotowi mgr 
. Dębicka mgr M. Wołczecka 
- wychowawcy klas VIII mgr E. 

llejun mgr S. Wawrzyszko 
- przedstawiciele rodziców p. M. 
~renda p. M. Franas 
- obserwatorzy zewnętrzni mgr 

V. Gronowicz mgr D. Kubiak 
Następnie pan dyrektor dokład

i e poinformował nas o celach eg
aminu próbnego i przypomniał 
gólne zasady zachowania się na 
adaniach testowych. Potem komi
ja w obecności trzyosobowej re
rezentacji klas ósmych sprawdzi
l, czy koperty testowe są zamknię
~ - Po otwarciu kopert rozdano nam 
arty indentyfikacyjne. Wypełnia
śmyje i dopiero wtedy otrzymali
my testy. W tym momencie salę 

puściły nauczycielki uczące przed
liotów egzaminacyjnych w kl. VIII, 
. polonistld : mgr E. Franków i 
gr D. Granos oraz matematycz-r : mgr K. Baran i mgr J . Pająk. 

'anie też otrzymały komplety te
tów i na pewno odtąd nie tylko trzy-

'
lały za nas kciuki , ale także pró
owały przewidzieć, jak poradzimy 
obie z testem. My zaś przeczytali
my instrukcję wstępną i przystą

·iliśmy do pracy. Na jej wykonanie 
ueliśmy 90 minut. 
Trzyczęściowy test z języka pol

kiego sprawdzał umiejętność czy
mia ze zrozumieniem na podsta
rie tekstu "Wyścigi z garbami", 
najomaść gramatyki, sprawność 
~zykową i wiedzę z zakresu kszta
:enia kulturalnego, umiejętność 
edagowania opowiadania urozma
:onego opisem lub dialogiem. Na 
1atematyce rozwiązywaliśmy 13 

zadań o różnym stopniu trudności. 
Na 10 minut przed zakończeniem 

testu poinformowano nas o tym i 
poproszono o podniesienie ręki 
tych uczniów, którzy jeszcze pra
cowali - ich liczbę odnotowano w 
protokole. Po upływie 90 minut od 
momentu rozpoczęcia pracy popro
szono o podniesienie ręki uczniów, 
którzy jeszcze nie skończyli -ich 
li czbę też zapisano w protokole . Po 
tej czynności ogłoszono koniec eg
zaminu i zebrano testy. 

W czasie pisania testów absol
wenta panowała atmosfera sprzyja
jąca pracy. Dobra organizacja eg
zaminu, troskliwość i życzliwość 
dyrekcji szkoły oraz nauczycieli 
pozwoliły nam w skupieniu i z po
wagą rozwiązywać zadania, bez 
stresu paraliżującego działanie. To 
wszystko na pewno wpłynęło na nie
złe rezultaty. Najlepiej egzamin 
próbny z j ęzyka polskiego zdali: 
Joanna Markowska- celujący 
Dominik Pijaczyński -celujący 

Hubert Kaminiarczyk - bardzo 
dobry 

Dominik Puchan- bardzo dobry 
Błażej Suraha - bardzo dobry 
Karolina Wilk -bardzo dobry 

Natomiast na spotkaniu z kró
lową nauk ścisłych znakornicie wy
padli następujący uczniowie : 
Magdalena Bosiacka - bardzo 

dobry 
Marcin Budniak- bardzo dobry 
Arkadiusz Gieszcz -bardzo dobry 
Ewa Jagiello -bardzo dobry 
Hubert Kaminiarczyk - bardzo 

dobry 
Andrzej Melonek -bardzo dobry 
Dominik Pijaczyński - bardzo 

dobry 
Dominik Puchan -bardzo dobry 
Ewelina Puk - bardzo dobry 
Ewa Śmierska- bardzo dobry 
Karolina Wilk- bardzo dobry 

Sobie i pozostałym ośmioklasi
stom życzymy wytrwałości w nauce 
i jeszcze lepszych wyników na praw
dziwym egzaminie w czerwcu. War
to przy tym pamiętać o słowach S. 
Żeromsldego : "Nauka jest jak nie
zmieme morze. Im więcej jej pijesz, 
tym bardziej jesteś spragniony". 

ucz. kl. VIII c 
Magdalena Górska 
i Grażyna Sosuiska 

Ach! nie idę pieszo, d.zisiaj jadę 
taksówką, TYLKO NR 6 

TAXI NR 6 POLECA: 
- USŁUGĘ CAŁODOBOWĄ 
-DOjAZD DO KLIENTA GRATIS 
- TEL. O 60 l 55-42-46 

66-300 MIĘDlYRZECZ OS. CENTRUM 17/18 

ZARZĄD GMINY· w MIĘDITRZECZU 
ogłasza 

I PURLICZNY PRZETARG 
USTNY NIEOGRANICZONY 

Nr ewid . Pow. Cena 
L. p. dzi>~łki w Wadium Położenie 

działki m2 wywoławcza 

J. 35/112 875 11775,00 ł OOO,OO ul. Długa 

2. 35/1 11 875 11775,00 1000,00 ul. Długa 

3. 35/11 0 875 11775,00 1000,00 ul. Długa 

4. 35/109 875 11775,00 ł OOO,OO ul. Długa 

5. 35/108 875 11775,00 1000,00 ul. Długa 

6. 35/1 07 875 11775,00 1000,00 ul. Długa 

7. 35/106 875 11 775,00 1000,00 ul. Długa 

8. 35/105 875 ll775,00 1000,00 ul. Długa 

9. 35/104 875 11775,00 1000,00 ul. Długa 

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowanie przestrzen
nego miasta Międzyrzecz zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej 
w Międzyrzeczu Nr XXIX/225/97 z dnia 29.04.1997 r. teren dzia
łek od 35/104 do 35/112 położonych w Międzyrzeczu przy 
ul. Długiej przeznaczony jest pod zabudowę mieszkalną jednoro
dzinną - obiekty parterowe z dachami wysokimi pod pokrycie cera
miczne 

Przetarg odbędzie się w dniu 11 maja 1998 r. o godz. 
11.00 w Urzędzie Gminy w Międzyrzeczu ul. Rynek l. 

Wadium w podanej wysokości należy wpłacić na rachunek 
Urzędu Gminy w Pomorskim Banku Kredytowym S.A. w 
Międzyrzeczu Nr 11001122-592-2101-111-0 najpóźniej w 
dniu 07 maja 1998 r. 

Wpłacone wadium będzie wypłacone w dniu przetargu o godz. 
13.00 w kasie tut. Urzędu, ul. Rynek 7. Wadium wpłacone przez 
uczestnika, któty wygrał przetarg zalicza się na poczet ceny sprze
daży. Termin uiszczenia ceny pomniejszonej o wpłacone wadium 
upływa w dniu zawarcia umowy notarialnej nie później jednakjak w 
ciągu 30 dni od daty odbycia przetargu. Niedotrzymanie tego ter
minu powoduje przepadek wadium a przetarg czyni niebyłym. 

Informacji na temat przetargu udziela Wydział Gospodarki Mie
niem i Rolnictwa, te!. 741-28-46 wew. 47 lub 61. 

Osoby prawne proszone są o przedłożenie na przetargu aktual
nych dokumentów określających ich status prawny oraz rękojmię 
do działania przedstawicielom ich firm (będą przyjęte do przetargu 
uwierzytelnione kserokopie). 

Zastrzega się prawo odwołania przetargu bez podania przyczyn, 
unieważnienia przetargu lub uznania, że przetarg nie dał rezultatów. 

BIURO PROJEKTOWO · USłUGOWE 
inż. Wojciech GÓRlNY 

* Mieszkalne 
* Letniskowe 
*Handlowe 
*Usługowe 
* Produkcyjne 
* Gospodarcze 

• Przygotowanie inwestycji 
• Projekty budowlane i technologiczne 
• Modernizacja i rozbudowa budynków istniejących 
• Nadzór i kierowanie robotami budowlanymi 

OS. GEN. SIKORSKIEGO 9 
66-300 MJĘDZYRZECZ 

Tel. (0-95) 41-1963 

Realizacja inwestycji 
Doradztwo techniczne • 
Wyceny, kosztorysy 
Opinie techniczne 
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''Każdy wybór łączy się z ryzykiem. 
Od umiejętności działania wiele zależy. 
Rzeczywistość nigdy nie gwarantuje powodzenia, stwarza 
tylko bezmiar możliwości, które w 

oczach ludzi ... zasługują na to, 
aby je wypróbować, zanim by się 
miało udzielić odpowiedzi kapitulanckiej na Hamletowe pytanie : 
"Być albo nie być ?" 

T. Kotarbiński "Medytacje o życiu godziwym" 

Często przechodzimy obok nich 
obojętnie, często z obrzydzeniem, 
niechęcią, odrazą. Są dla nas obcy, 
gdy nagle okazuje się, że jest to 
nasz przyjaciel, kolega, brat, sio
stra, ktoś bliski. Zaczynali różnie , 
ze świadomego wyboru, przypad
kowo, w wyniku nieuleczalnej cho
roby, namówieni przez "DO
BRYCH KOLEGÓW'. NARKOMA
NIA- problem schyłku XX wieku. 

W dniu 17 kwietnia bieżącego 
roku gościliśmy w Międzyrzeczu 
Teatr Ruchu i Tańca z Ciborza pro
wadzony przez Panią Barbarę Silną. 
Grupa działa przy Wojewódzkim 
Szpitalu Specjalistycznym "ESKU
IAP". Obejrzeliśmy w ich wykona
niu dwa spektakle, które dotyczyły 
równie ważnych problemów. 

Spektakl pt. "Dziecko" poruszył 
problem konfliktu między rodzica
mi i ich dzieckiem, które nie może 
pogodzić się z zaistniałą sytuacją. 
Gubi się w świecie dorosłych, któ
rego nie może zrozumieć. Nękane 
koszmarami codzienności szuka 
pomocnej dłoni, ale nie odnajduje 
nikogo. Wokół siebie ma pustkę. 

"Księżniczka" to spektakl, któ
ry opowiada historię opartą na fak
tach. Młoda kobieta chora na raka 
skóry uzależnia się od środków 
przeciwbólowych, w których skład 
wchodzą narkotyki. Staje się nar
komanką, ale ma wokół siebie 
prawdziwych przyjaciół. Małżeń-

stwo i narodziny dziecka wyciągają 
ją z nałogu. 

Spektakle obejrzała młodzież z 
klas VII i VIII Szkoły Podstawowej 
nr 2, która po ich zakończeniu wzię
ła udział w rozmowie z narkoma
nem, będącym w trakcie leczenia 
oraz z instruktorką teatralną i jed
nocześnie terapeutką szpitala w Ci
borzu. 

Marek opowiedział młodej pu
bliczności w jaki sposób trafił do 
szpitala w Ciborzu i o swojej walce 
z nałogiem. Celem spotkania było 
nagłośnienie problemu konsekwen
cji uzależnienia , wskazanie mło
dzieży na różnorodne możliwości 
pracy nad sobą, eliminowanie nie
pokojów i stresów wieku dorasta
nia poprzez np. ekspresję arty
styczną. 

Składamy gorące podziękowa
nia Pani Barbarze Silnej oraz człon
kom jej zespołu za przyjazd do Mię
dzyrzecza, Markowi za niezwykłą 
odwagę i "otworzenie" się przed 
młodzieżą, Dyrekcji Domu Kultu
ry za udostępnienie sali oraz pra
cownikom za fantastyczną obsługę 
spektaklu, Radzie Rodziców naszej 
szkoły za przygotowanie poczęstun
ku dla gości. 

Dyrekcja Szkoły Podstawo
wej nr 2 w Międzyrzeczu oraz 
przedstawiciele Rady Perlago

gicznej Grażyna Błochowicz 
Alicja Nycz 

Sprzedam - działkę budowlaną wraz z wyko
nanymi fundamentami pod domek jednorodzin
ny przy ul. Rolnej . 
Wiadomość tel. 742-04-05 po godz. 16-tej 

ZARZĄD GMINY MIĘDZVRZECZ 
OGłASZA KONKURS 

NA STANOWISKO KIEROWNIKA 
HALI WIDOWISKOWO-SPORTOWEJ 

I. Kandydaci przystępujący do konkursu powinni spe
łniać warunki : 

1/ wykształcenie minimum średnie 
2/ minimum 5-letni staż pracy 
3/ dobry stan zdrowia 
4/ preferowany wiek do 45 lat 
5/ oświadczenie o niekaralności oraz, że nie toczy się postę

powanie karne bądź karno skarbowe 

II. Oferta konkursowa powinna zawierać : 

1/ kwestionariusz osobowy z fotografią 
2/ odpis dokumentów stwierdzających posiadane wykształce

nie 
3/ opis przebiegu dotychczasowej pracy zawodowej 
4/ zaświadczenie lekarskie o zdolności do wykonywania funk

cji kierowniczych 
5/ koncepcję organizacji i funkcjonowania hali widowiskowo

sportowej 
6/ koncepcję pracy na stanowisku kierownika hali widowisko

wo - sportowej 

III. Oferty konkursowe należy składać w zamknięty~h 
kopertach z dopiskiem 

"KONKURS- HAlA WIDOWISKOWO - SPORTOWA" 
w sekretariacie Urzędu Gminy Międzyrzecz, Rynek l , w 
pok. Nr 201 w terminie do 29 maja 1998 roku. 

IV. O zakwalifikowaniu do konkursu oraz terminie po
stępowania konkursowego oferenci zostaną powiadomie
ni indywidualnie w formie pisemnej. 

V. Zarząd Gminy Międzyrzecz zastrzega sobie prawo 
odwołania konkursu bez podania przyczyny. 

Przewodniczący 
Zarządu Gminy 

(-) Władysław Kubiak 
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KRONIKA POLICYJNA 
l. Nocą 13/14.03 br. dokonano włamania do 

kiosku warzywniczego przy ul. 30 Stycznia. 
Bożena B. utracone mienie wyceniła na kwotę 

445 zł . 
2. W okresie 12-14.03 br. z budynku gospodar

czego na terenie POD KRECIK dokonano kradzie
ży kosiarki spalinowej wartości l 200 zł . 

3. W okresie 14-15.03 br. na terenie targowiska 
·przy ul. Garncarskiej dokonano włamania do Jdo
sku Piotra D. Sprawcy zostali ujęci. 

4. Nocą 19/20.03 br. dokonano włamania do 
sklepu masarniczego przy ul. 30 Stycznia. Anna 
Sz. utracony towar wyceniła na kwotę l 000 zł . 

5. 20.03 br. skradziono rower górski na terenie 
OBRZYC. Poszkodowana Teresa T. utracony ro
wer odzyskała w tym samym dniu w wyniku podję
tych działań przez funkcjonariuszy tut. KRP. 

l 6.Nocą 20/21.03 br. dokonano włamania do sa
mochodu VW Golf na ul. Stoczniowców Gda.J1skich. 
Skradziono radioodtwarzacz. Tomasz G. utraćone 
mienie wycenił na kwotę 300 zł . 

7. Nocą 20/21.03 br. na ul. Dąbrowsldego do
konano wła.Jnania do samochodu Fiat 126p. Skra
dziono radioodtwarzacz wartości 200 zł . 

8. Nocą 20/21.03 br. na ul. 30 Stycznia wła.Jna
no się do samochodu Audi 80. Skradziono radio

: odtwarzacz wartości 500 zł . 
9. Nocą 20/21.03 br. dokonano włan1ania do 

l pomieszczenia biurowego Zakładu Drzewnego 
ALWOPOL. Skradziono fax, elektryczną maszynę 
do pisania, telefon, kalkulator. Straty oszacowano 
na kwotę 2507 zł. 

lO . Nocą 20/21.03 br. na ul. Piastowskiej wła
mano się do sa.Jnochodu Fiat 125p. Skradziono ra-

dioodtwarzacz. Właścicielka utracone mienie wy
ceniła na kwotę 200 zł. 

11. Nocą 21/22.03 br. dokona.J10 włamania do 
sa.Jnochodu Ford Escort Krzysztofa A Skradziono 
radioodtwarzacz sa.Jnochodowy wartości 350 zł. 

12. Nocą 22/23.03. br. na Pl. Powsta.Jków Wlkp. 
dokonano wła.J11a.J1ia do kiosku. Maria K. 

utracone mienie oszacowała na kwotę 655 zł. 
13. Nocą 23/24.03 br. włamano się do przed

szkola nr 4 na ul. Zachodniej. Skradziono wiertar-
kę, szlifierkę, art. spożywcze. 

14. 24.03. br. dokonano włamania do samocho
du VW Polo Ireny S. Skradziono teczkę, pienią
dze, sweter, rękawiczki. Poszkodowana wyceniła 
straty na kwotę 500 zł . 

15. 25.03 br. z pomieszczeń socjalno-magazyno
wych Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko Wła
snościowej skradziono kosiarkę spalinową. W wy
niku podjętych działa.J1 utracone mienie odzyskano. 

16. 26.03 br. na ul. Fabrycznej włamano się do 
Sa.Jnochodu VW Golf. Skradziono radioodtwarzacz 
san1ochodowy wartości 800 zł. 

17. 28.03 br. na ul. Libelta dokonano wła.Jnania 
do sa.Jnochodu Mercedes Kazimierza G. Skradzio
no radioodtwarzacz wartości 500 zł. 

18. Nocą 29/30.03 br. na ul. 30 Stycznia włama
no się do ldosku Tadeusza B. , który utracone mie
nie wycenił na kwotę 314 zł. 

19. W okresie 27-30.03 br. dokonano włama
nia do garażu na ul. Fabrycznej a następn ie do 
samochodu Polonez. Skradziono akumulator war
tości 160zł . 

20. 1.04 br. dokonano wła.Jnania do piwnicy na 
ul. Wojska Polsldego. Skradziono rower górski. 
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Poszkodowana Elżbieta M. utracony rower wyce
niła na kwotę 520 zł. 

21. Nocą 2/3.04 oraz 3/4.04 br. na Os. Cen
trum dokonano włamania do sklepu spożywczego 
Danuty Ż. Skradziono alkohol, art. spożywcŻe o 
łącznej wartości 351 zł. 

22. W nocy 4.04. br. dokonan() zatrzymania na 
gorącym uczynku sprawców wła.Jnań do sa.Jnocho
dów Suzuki, Daewoo, Opel. Sprawcy dokonali z 
ww. sa.Jnochodów kradzieży radioodtwarzaczy na 
łączną kwotę l 500 zł. Mienie odzyskano w całości. 

23. Nocą 3/4.04. br. wła.Jnano się do samocho
du Mercedes stanowiącego własność Tadeusza R. 
Skradziono radioodtwarzacz wartości 300 zł . 

24. Nocą 3/4.04 br. na ul. Winnica dokona.J1o 
wła.Jnania do samochodu Peugeot 205 Anny L. 

Skradziono radioodtwarzacz samochodowy 
wartości 170 zł. 

25. 6.04 br. na ul. Wojska Polskiego dokonano 
właman ia do piwnicy. Skradziono rower górski. 
Poszkodowany Ryszard S. utracony pojazd wyce
nił na kwotę 650 zł . 

26. 8/9.04 br. dokonano kradzieży kół z sa.Jno
chodu BMW. Poszkodowa.J1Y Paweł S. utracone 
mienie wycenił na kwotę 900 zł. 

27. Nocą 9/10.04 br. dokonano wła.Jnania do 
piwnicy na ul. Piastowskiej. Skradziono rower gór
ski na szkodę Mariana P. wartości 370 zł. 

28. 10.04. br. na ul. Świerczewskiego dokonano 
włamania do hurtowni o dzieżowej. Skradziono 
odzież wartości 4 000 zł. na szkodę Przemysława P. 

29. W okresie 17-19.04. br. dokonano włama

nia do mieszkania na ul. 30 Stycznia. Poszkodo
wany Liwiusz P. utracone mienie wycenił na kwo
tę 19 209 zł. 

Bogdan Michalski 

Kolejna seria włamań! 
Tak się dziwnie składa , że ja nie muszę wyszukiwać sobie tematów do 

kolejnych moich artykułów, gdyż samo życie przynosi przeróżne wyda
rzenia, którymi mogę podzielić się z czytelnikami "KM". Ostatnie wyda
nia naszej gazety przedstawiały zdarzenia kryminalne związane z moto
Iyzacj ą, a właściwie z włamaniami do samochodów. 

Tym razem przedstawię również wyczyny młodzieżowej grupy prze
stępczej zajm ującej się przede wszystkim taką kategorią przestępstw. 

Działo się to w dniu 3 kwietnia 1998 roku, kiedy osiemnastoletn i 
Marcin A z WieJowsi przyjechał do Międzyrzecza, aby zaliczyć prakty-

1 kę szkolną w jednym z zakładów. Ponieważ tak naprawdę to mu się nie 
chciało pracować, wobec czego postanowił zrezygnować z udziału w 

. edukacji zawodowej. Udał się więc do swojego szkolnego kompana Rafa

. ła K. zamieszkałego w Międzyrzeczu, któ1y także dziwnym trafem nie 
poszedł tego dnia na praktykę. Razem po południu poszli do wspólnego 

skąd oczywiście zabrali sprzęt grający. Kiedy wracali z Waszkiewicza 
koło straży pożarnej włamali się do Forda Tranzita, ale radioodtwarzacz 
był za mocno przyla-ęcony i postanowili go pozostawić, bo mogliby go 
uszkodzić przy wyjmowaniu, a po co im uszkodzony sprzęt? Dalej na ich 
drodze stanął żółty Trabant, i z niego po wybiciu szyby wyciągnęli fajne 
głośnild , musiały być dobre bo skoro ktoś słuchał z nich muzyki w takim 
samochodzie to musiały dawać "czadu". Ponieważ tak dobrze im szło, a 
w plecaku było jeszcze trochę miejsca nie przepuścili także zaparkowa
nemu przed blokiem na os. Centrum "Suzuki", w którym wybili szybę i 
wzięli do wypróbowania radioodtwarzacz, bo im s ię bardzo spodobał . 
Nie wiadomo, czy jeszcze tej nocy włamali by się do jakiegoś autka, gdyż 
zatrzymali ich policjanci, którzy ni jak nie chcieli uwierzyć, że te radyjka 
w plecaku to właśnie nieśli na Policję ! W toku wyjaśniania udowodnio
no im, dokonanie jeszcze innych włamań na terenie Międzyrzecza wraz 
z jeszcze innymi osobami. 

. kolegi 18 letniego Marcina D. zamieszkałego w okolicach Międzyrze
cza. Wspólnie przygotowali plan rowerowej wycieczki do Międzyrzecza, 
na którą to spakowali sprzęt służący do włamań samochodowych oraz 
skórzany plecach na zdobyty łup . Ponieważ Międzyrzecz nie ma" dróg 
rowerowych" swoje rowery iabezpieczyli przed Ia-adzieżą , a sami dalej 
pieszo ruszyli w poszukiwaniu odpowiednich pojazdów z oczywiście od
powiednim wyposażeniem. Wędrówkę rozpoczęli około godziny 2300 
od ulicy Marcinkowskiego, może dlatego że chcieli chociażby przez 
moment popatrzeć na swoją szkołę. Na tej ulicy włamali się do dwóch 
Fordów Escortów i Audi 100 na białych tablicach, skąd zabrali radiood
twarzacze. 

Z Marcinkowskiego przeszli na parking przy ul. Spokojnej, a tam 
zaopiekowali się samochodami marki "Espero", "Audi" oraz Opelem. Z 
pojazdów tych oczywiście sla-adli radioodtwarzacze i inne drobne przed
miOty, a właściciele i tak powinni się cieszyć, że im na przykład nie 
spodobały się ich samochodziki. 

Z parldngu przy ul. Spokojnej udali się na ul. Garncarską, gdzie scho
wali uprzednio zdobyty łup , a następnie nasi bohaterowie udali s ię na ul. 
Mickiewicza gdzie tam z kolei włamali się do Mercedesa, Fiata 126p. 
oraz dwóch Peugotów skąd s la-adli radioodtwarzacze i głośniki do 
kompletu. Dalej pomaszerowali na ul. Waszkiewicza i Kilińskiego gdzie 
włamali się do stojących tam samochodów marki Fiat 126p i Polonez 

Prokurator Rejonowy w stosunku do Marcina D. i Marcina A zasto
sował środek zapobiegawczy w postaci dozoru policyjnego. A o wyni
kach serii postaram się poinformować czytelników "KM". 

podinsp. Zbigniew Melnik 

PŁATNE W RATACH 

NAUKAJAZDY 
L. KALOTA 

MIĘDZYRZECZ os. Centrum 1d/1 

ZAPRASZA NA 
KURSY kat. A, B, C, D, E, T 

w Międzyrzeczu 
W każdy wtorek i czwartek o godz. 17.00 

w świetlicy Spółdzielni Mieszkaniowej os. Centrum 2 
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Obchody jubileuszy przez koła 
łowieckie stały si ę trwałym elemen
tem kulturowej strony łowiectwa i 
dobrze, że tak się dzieje, bo wyda
rzen ia to szczególne i stwarzają 
okazję do integracji członków koła 
jako towarzystwa ludzi związanych 
tą niezwykłą pasją w stosunkach 
między sobą oraz z lokalną społecz
nością. 

Uroczystości jubileuszowe z 
okazji 50-lecia Koła Łowieckiego 
"Rogacz" obj ęły również młodzież 
szkolną , która wzięła udział w kon
kw·sie plastycznym pt. "Dokarmia
nie zwierząt zimą". Wśród wyróż
nionych znalazło się lO uczniów ze 
Szkoły Podstawowej nr 1: K Mi
kowska, K Herman, A. Szu
dra, G. Woźniak, Kornobis, L. 
Kuryś, P. Madzelan, A. Bar
czewski, K. Matuszewski , T . 
Orczyk. Rozstrzygn ięcie konkur
su i wręczenie nagród odbyło się 
30.03.1998r.W uroczystym nastro
ju opiekunkaSK LOP p. A. Igna
towicz powi tała przedstawiciela 
Koła Łowieckiego "Rogacz" p. K. 
Michalczyka i Dyrektor Szkoły p. 
A. Witte r . Chwilą milczenia 
uczczono pamięć niedawno zma
rłego wieloletniego Prezesa Koła 
ł-owieckiego "Rogacz", przyjaciela 
szkoły i młodzieży p. Józefa Sta
checldego. 

Następnie głos zabrał p. Karol 
Michalczyk. Podziękował on za 
liczny udział młodzieży z .naszej 

szkoły w konkmsie, a j ednocześni e 
podsumował dotychczasową wspó
łpracę . Wspomniał o wspólnym po
rządkowaniu terenów leśnych, do
kannianiu zwierząt zimą , zbieraniu 
wnyków i sideł zastawianych przez 
kłusowników, pogadankach wygła
szanych przez myśliwych. Później 
nastąpiła część artystyczna w wy
konaniuA. Kiersztan, M. Nowak 
i A. Rozbickiej. Wysłuchaliśmy 
pięknych wierszy o przyrodzie z 
podkładem ptasich świergotów i 
treli. 

Najważniejszym punktem spo
tkania było wręczenie nagród, 
ufundowanych przez K Ł. "Ro
gacz". Oprócz zestawów puzzli geo
graficznych wyróżnieni uczniowie 
pojadą na darmową wycieczkę do 
Rezerwatu "Słońsk" . Ta nagroda 
również bardzo wszystkich ucie
szyła . 

Dziękując za kilkuletnią wspó
łpracę ze Szkolnym Kołem Ligi 
Ochrony Przyrody p. K Michal
czyk wręczył jej członkom piękną, 
ozdobną kronikę . 

Za pośrednictwem Kuriera Mię
dzyrzeckiego wszystkim myśli
wym z Koła Łowieckiego "Rogacz" 
życzymy pomyślnych łowów, gdyż 
są to ludzie wielkiego serca, któ
rzy bardzo życzliwie reagują, tak
że na potrzeby dzieci. Darz Bór. 

Kronikarz SKLOP 
przy SP l Marta N owak 

pielęgniarka dyplomowana 
Arieta Dutkiewicz 

66-300 Międzyrzecz ul. Piastowska 30 a/8 
- tel. 095-7 42 13 23 w zakresie: 

* pie lęgnowanie ch orego w domu, 
* opieka nad ch orym dzieckiem w domu , 
* wykonywanie iniekcji dożylnych i domięśniowych , 
* stawianie baniek , 
* mierzenie ci śnienia krwi. 

CUDZE CHWALICIE, 
~WEGO NIE ZNACIE 

l 
Pod koniec marca w piękny wiosenny dzień my uczniowie klasy eko

logicznej ze Szkoły Podstawowej nr l w Międzyrzeczu wybraliśmy się na 
rajd pieszy, którego trasa prowadziła przez Pszczewski Park Krajobrazo-j 
wy. Ten park powstał w 1986r. i obejmuje powierzchnię około 45 tyś. ha. 
Położony jest w południowo-wschodniej części woj. gorzowskiego, na 
obszarze gmin: Miedzichowo, Międzychód, Międzyrzecz, Pszczew, Przy
toczna, Trzciel. 

W czasie przemarszu spotkaliśmy oswojoną. sarnę, która wychowy
wała si ę w Marianowie. Sympatyczne zwierzątko tak przylgnęło do na
szej grupy, że towarzyszyło nam prawie do Pszczewa. Cały czas zastana
wialiśmy się jak poradzimy sobie z nią na ulicach miasta. Z kłopotu 
wybawiła nas właścicielka samy, której udało się nakłonić ją do powrotu 
do gospodarstwa. Po przyjściu do Pszczewa zwiedziliśmy Muzeum Dom 
Szewca, w którym zgromadzono pamiątki z przeszłości miasta i jego 
okolic. 

Kolejnym etapem naszego rajdu był Skansen Pszczelarski, gdzie zo
baczyliśmy oryginalne ule wykonane przez pana Bryczkowskiego. 

Zmęczeni i głodni powędrowaliśmy do Szkoły Podstawowej w Psz
czewie, gdzie czekał na nas ciepły posiłek. Dzięki uprzejmości Dyrekcji 
Szkoły mogliśmy w niej także przenocować i skorzystać z sali gimna
stycznej, na której graliśmy w siatkówkę i koszykówkę. Gry sportowe 
były dodatkową atrakcją naszego rajdu. 

Po kolacji odbył się konkurs wiedzy o Pszczewskim Parku Krajobra
zowym, który wygrał Adam Wesołowski otrzymując jako nagrodę "Ku
bek Geniusza". Dzięki rajdowi dowiedzieliśmy się wielu nowych informa-

1 cji o różnych formach ochrony przyrody na terenie naszej gminy. To 
naprawdę wielka frajda przej ść z plecakami około 15 km podziwiając 
piękno otaczającej przyrody. Chcielibyśmy serdecznie podziękować na
szym opiekunom p. A. Ignatowicz, p. K Brózda, p. B. Wesołowskiej, a 
także Nadleśnictwu Międzyrzecz za udostępnienie transportu. 

Chwile spędzone w kontakcie z przyrodą na długo pozostaną, w naszej 
pamięci. 

Zespół redakcyjny kl. VI a 
Anna Rozbicka, Marta Lewańska, 

Marta Mikuczewska, Agnieszka Dudzińska, Artur Nowak 

LAKIERNI C TWO 
SAMOCHODOWE 

Nisiewicz 

"AUTO-BOD Y" 

. ul. Długa 3a 

66-3 00 Międzyrzecz 
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Podobnie jak żołnierze z brygady gen. Maczka. Uczniowie z 
~espołu Szkół Rolniczych w Bobowieku zdobyli Haren. Przed 
?ięćdziesięciu laty polscy żołnierze zdobyli je odważnym ata
.ciem (przez jakiś czas miasto to nosiło nawet nazwę Maczków ). 
1 W kwietniu 1998 r , podczas dwutygodniowej praktyki ucznio
Nie z Bobowieka zdobyli niem ieckich gospodarzy - farm erów 
3wą: pracowitością, fachowością i zaangażowaniem . Dowodem 
:la to są prezenty dla uczniów np. : jeden z nich otrzymał od 
IOSpodarza, u którego odbywał praktykę, kombajn do zbioru 
~iemniaków. 

W skład bobowickiego " desant u" wchodzili : 
Piotr Gardziejewski, Grzegorz Grabowski, Grzegorz 

R.zewuski, Monika Rzewuska, Paweł Zając, Łukasz Ko
,valski, Magda Tomaka, Karina Lemańska, Damian Za
:ucki, Justyna Machajewska, Przemysław Pokolenko, 
[reneusz Kłodziński, Damian Szymczak, Marcin Karo
ak oraz Dorota Karbownik, Paulina Obarzanek, Paweł 
}ajewski, Angelika Nowacka, Anna Ciupka z Liceum Eko
wmicznego. 
Opiekę nad uczniami sprawowali: mgr Bogusława Furtak, 

ngr Jerzy Bernaś. 

Redakcja "Kuriera Międzyrzeckiego " życzy przyszłym roini
lcom z bobowickiej szkoły równie udanego wprowadzenia pol
';kiego rolnictwa do Unii Europejskiej . 

Swój pobyt w Haren uczniowie ZSR zawdzięczają wielkiemu 
' :aangażowaniu dyrektora Szkoły Realnej pana Horsta Auf-
1 ~ahrta oraz pani Renaty Esders. 

A.K.Ś. 

Ekolodzy z Bobowieka . 
18 kwietnia 1998 r. odbyła się 

rv Gorzowie kolejna edycja Olim
?iady Wiedzy Ekologicznej . 
')wietnie wypadli w niej ucznio
rvie z Zespołu Szkół Rolniczych 
"'Bobowieku zajmując drużyno
vo III miejsce. W skład druży
lY wchodzili: B. Bujak, R. Mi
ruła i Mateusz Rutkowski. 
ł.afał Mikula zajął również III 
niejsce indywidualnie za co 
)trzymał indeks na studia. Ta
de uprawnienia Rafał posiada 

już od ubiegłego roku, ponieważ 
był również laureatem. 

"Kurier Międzyrzecki" doce
nił osiągnięcia zdolnego ucznia 
z Bobowieka przyznając Rafa
łowi stypendium na rok szkol
ny 1997/98. Od października bę
dzie on studiował biologię na 
Uniwersytecie Warszawskim. 
Całą drużynę olimpijczyków 
przygotował do startu mgr inż. 
Roman Onyśków. 

Gratulujemy. 

HITACH! PROFONUJE .. 

"Ludzie miasta" 
.Polityka od dawna stanowi 

inspirację dla kina amerykań
skiego. W żadnym innym kraju 
nie nakręcono tak wielu filmów 
przedstawiających biografie 
prezydentów i ich starania o 
najwyższy urząd państwa. 

Filmy polityczne podzielić 
można na dwa rodzaje : oparte 
na faktach, przedstawiające au
tentyczne wydarzenia, ujawnia
jące prawdę historyczną oraz 
równie pasjonujące z gatunku 
"political fiction", ukazujące 
postacie i wydarzenia fikcyjne. 
"Ludzie miasta" to film z ga
tunku "polit ical fiction " odsła

niający kuluary nowojorskiego 
ratusza - City Hall. 

Bohaterem nie jest prezy
dent ale postać równie istotna 
w kręgach politycznych - bur
mistrz Nowego Jorku (w tej roli 
znakomity Al. Pacino). 

Film rozpoczyna się niespo
dziewanym, tragicznym wyda
rzeniem, które powoduje potok 
równie niespodziewanych wy
padków podważających wiary
godność elity politycznej Nowe
go Jorku, nie wyłączając posta
ci samego burmistrza. W strze
laninie w dzielnicy Brooklyn 
ginie policjant i bratanek szefa 
mafii. Przypadkowa kula trafia 
także 6-letniego czarnego 
chłopca idącego właśnie do 
szkoły. Wydarzenie to wstrzą
sa całym miastem szczególnie 
głęboko poruszając młodego 

idealistę - Kevina Calhouna 
(John Cusack) - prawą rękę 

burmistrza. Kevin -rozpoczyna 
właśnie śledztwo , dowiaduje się , 
że wspomniany bratanek szefa 
mafti był wielokrotnie skazywa
ny za handel narkotykami i jed
nak dziwnym zbiegiem oko licz-

ności kary nigdy nie odsiedział. 
W śledztwie Kevinowi pomaga 
prawniczka Harybeth Cogan 
(Bridget Fonda) wynajęta przez 
rodzinę zabitego policjanta w 
celu oczyszczenia ofiary mordu 
z podejrzeń o współpracę z 
mafią. Kolejne etapy dochodze
nia prowadzą nas na sam szczyt 
władzy - do lokalnego lidera de
mokratów (Dany Aiello). Sko
rumpowanego sędziego (Martin 
Landau) i samego burmistrza 
Nowego Jorku. 

"Ludzie miasta" to film od
słaniający brutalne realia poli
tyki. J est próbą odpowiedzi na 
pytanie dlaczego władzajest tak 
pociągająca orazjaką cenę trze
ba za nią zapłacić . Reżyser Ha
rold Becker pokazuje nam poli
tyczne potyczki, skandale i tra
giczne wydarzenia w sposób 
chłodny, daleki odjakiejkolwiek 
oceny. 

N a wet ludzie, których postę
powanie daleko odbiega od ety
ki oczekiwanej od polityków, 
przedst awieni są w obiektyw
nym świetle wydarzeń, nigdy 
w oderwaniu od motywów ich 
działalności , a ocena ich moral
ności pozost awiona jest wi
dzom. Sposób ujęcia tematu i 
ukazanie wydarzeń nasuwa na 
myśl polityczne filmy Oliviera 
Stone'a- wnikliwego obserwa
tora współczesnej historii, dla
tego polecam wszystkim filmy 
"JFK" i "Nixan", które przy
kują uwagę nawet ludzi stro
niących od polityki . "Ludzi 
miast a" trudno nazwać dzie
łem wybitnym ale z pewnością 
jest filmem ciekawym, dającym 
do myślenia, który zainteresu
je nie tylko wielbicieli Ala Pa
cino. 

"Szóstka" w krzyżówce . 
1.3 latkóvv 

25 maja 1998 r. wszyscy międzyrzeczanie powinni obejrzeć w II 
programie telewizji o godz. 17.00 kolejną edycję programu "Krzy
żówka 13latków". 

W nagranym przed Wielkanocą programie wzięły bowiem udział 
dzieci z kl. VI b z SP VI wraz z wychowawcą mgr Stefanem· Furta
Idem. Koleżanki i koledzy dopingowali swą przedstawicielkę sta
jącą do walki o najwyższe laury. Przebieg zawodów oraz ich wynik 
poznamy wszyscy oglądając program telewizyjny: Całej klasie i jej 
wychowawcy już teraz. · 

Gratulujemy! 
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UC~AŁA NR XL/300/98 
Rady Miejskiej w Międzyrzeczu 

z dnia 31 marca 1998 r. 

6/ podatkuopłacanego w formie karty podatkowej 
7 l opłaty skarbowej 

§ 2. 

w sprawie opłaty prolongacyjnej. Wysokość opłaty prolongacyjnej wynosi 50% stawki odsetek za 
zwłokę od zaległości podatkowych. 

Na podstawie art.57 § 7 ustawy z dnia 29 s ierpnia 1997r. Ordy
nacja podatkowa (Dz.U.Nr 137, poz. 926 i Nr 160, poz. 1083) 

§ 3. 

Wykonanie uchwały powierza si ę Zarządowi Gminy. 
Rada Miejska u c h w a l a, co następuje : 

§ 4. 
§l. 

Wprowadza się opłatę prolongacyjną z tytułu odroczenia termi
nu płatności podatku oraz rozłożenia na raty zapłaty podatku 
lub zaległości podatkowej wraz z odsetkami za zwłokę, od na
stępuj ących podatków i opłat stanowiących dochód budżetu 
gminy Międzyrzecz : 

Uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia przez wywiesza
nie na tablicach ogłoszeń Urzędu Gminy w Międzyrzeczu z 
mocą od pierwszego dnia miesiąca kalendarzowego po miesią
cu w którym została ona ogłoszona. 
Ponadto treść uchwały zostanie podana do publicznej wiadomo
ści w prasie lokalnej. 

1/ podatku rolnego 
2/ podatku od nieruchomości 
3/ podatkuleśnego 
4/ podatku od środków transportowych 
5/ podatku od spadków i darowizn 

Do przemyślenia ... 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Międzyrzeczu 
wz. Z-ca Przewodniczącego Rady Miejskiej 

(-) inż. Wiesław Salej 

Polityka to nie pierwsza 
miłość - tylko interes 

Ale są też i sprawy przyjemne ; np. prze
sympatyczne Panie z Biblioteki Miejskiej, 
które zawsze chętnie służą radą i pomocą, 1 

ściągają potrzebne pozycje i pamiętają o 
życzeniach czytelników. Chciałabym też Pań
stwu zareklamować chleb Magnus z piekar
ni p. P. Radziszewskiego. Chociaż jego wy
piek jest skomplikowany, to walory smako
we i zawartość magnezu oraz ważnych dla 
organizmu minerałów z ziarna zbożowego i 
ziaren słonecznika sprawiają, że ten specjal
ny ciemny chleb powinien znaleźć się na 
każdym stole. A z serkiem kanapkowym typu 
Filadelfia- niebo w gęb ie. 

Oglądałam w zadumie uroczystości z oka
zji 30-tej rocznicy Marca, przeżywałam ra
zem z tys i ącami wygnanych ich tragiczną 
historię- ten bilet w j edną stronę i już myśla
łam , że dzisiaj taka historia nie mogła by się 
powtórzyć. Ale się bardzo myliłam . Bo tylko 
udekorowano bohaterów tamtych dni Orde
rem Orła Białego, to zaraz politycy z jedynej 
słusznej opcji - podważyli zasadność tej de
cyzji. Jeden z dyskutantów stwierdził nawet, 
że orzeł dziwi s i ę i przekrzywia koronę na 
widok panów Modzelewskiego i Kuronia, któ
rym Order przyznano. Il eż w tym stwierdze
niu zawiści i polskiego piekła. Biedny ten 
orzeł i bardzo mu chyba ta korona c i ąży, że 

musi tyle głupoty dźwigać. 
Z niecierpliwością czekam zawsze na ka

barety Olgi Lipińskiej , które w programie 
publicznej TV są czymś wyjątkowym. Świą
teczny- poświęcony był naszemu wejściu do 
Unii Europejskiej . Oglądając- uświadomiłam 
sobie, że jak tam wejdziemy, to zginą praw
dziwi Polacy - romantyczni straceńcy . Zg i
nie też wielka literatura romantyczna, bo kto 
na świecie zrozumie rozterki naszych Kon
radów i Kordianów ? 

W "Ferdydurke" Gombrowicz naśmiewa 
się z zerowego oddziaływania wielkiej poezji 
na młodzież, która musi s ię nią zachwycać, 
chociaż zupełnie s ię nie zachwyca. Uważam 
z bólem humanistycznego serca, że Gom
browicz ma rację . 

Nauczyciele znowu się zawiedli- liczyli 
na podwyżki, ale urzędnik s i ę pomylił w 

wyliczeniach, za co go przykładnie ukara
no zwolnieniem, ale problemu finansowe
go wcale to nie załatwiło . Wszystkim nato
miast s i ę wydaje, że nauczyciele powinni 
wykazać się wysoką świadomością i cier
pieć w milczeniu . Jest jednak coś pocie
szającego na szkolnym podwórku - wresz
cie odetchniemy z u lgą pisząc "nie" zimie
słowami. Jak bowiem nauczyć dzieci i prze
konać dorosłych niedowiarków, że raz pi
szemy nie palący , nie pijący - a innym ra
zem niepalący i niep ij ący. I nic tu używki 
nie mają do rzeczy, że głowa boli i rozum 
s ię miesza. 

'Tok szok" z panią minister kultury to 
prawdziwy szok dla j ęzykoznawców, bo pani 
minister mówiła : robiliśmy pocztę, byliśmy 
na rządzie ... niech szlag trafi (sic !) Takie 
słowa w ustach osoby kształtuj ącej kulturę ! 
Szkoda, że zamiast czytać Wiadomości Kul
turalne - pani minister je zlikwidowała. Lu
dzie kulturalni powinni dbać o czystość języ
ka zawsze i wszędzie. 

Jak widzę nasz skromny powiat w kszta
łcie chudego rogalika, to smutek mnie ogar
nia. Minister Kulesza powiedział, że każdy 
obywatel za tę reformę zapłaci 2 -3 złote, 
tylko czy my musimy koniecznie płacić za 
to, co nam s ię nie podoba ? 

Po rozkopanym Międzyrzeczu trudno si ę 
poruszać , ale mam nadzieję, że do wakacyj
nego szczytu wykopki s ię skończą i turyści 
oraz miejscowi nie będą kląć na skrzyżowa
nia i gdzie indziej. 

Izabela Stopyra l 
ZAPRASZAMY DO 
SPfCJALISTYCZNfGO SI(LfPU 
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Konkurs 
~~Międzyrzecz w fotografii" 

rozstrzygnięty 

W lipcu ubiegłego roku Za
rząd Gminy Międzyrzecz wspól
nie z firmą Kodak - Polska, 
przedstawicielstwo Terenowe w 
Poznaniu, ogłosiły konkurs pod 
hasłem "Międzyrzecz w fotogra
fii". 31 marca upłynął termin nad
syłania prac konkursowych. W 
konkursie wzięło udział siedmiu 
autorów, nadsyłając dziewiętna
ście prac. 

W dniu 8 kwietnia 1998 roku 
komisja konkursowa w składzie: 
Piotr Buszewski , Ryszard Pator
ski i Marek Mich, dokonała oce
ny nadesłanych prac i postano
wiła: 

l. przyznać pierwsze miejsce 
Emilianowi Cyraniakowi za 
zdjęcie przedstawiające most 
na rzece Obrze nocą, 

2. przyznać drugie miejsce Hie
ronimowi Kozłowskiemu 
przedstawiające zamek w 
Międzyrzeczu z odbiciem w 
fosie, 

3. przyznać trzecie miejsce Ma
riuszowi Rodziewiczowi za 
zdjęcie ulicy Kilińskiego nocą, 

4. przyznać cztery wyróżnienia 
bez wskazywania kolejności 

n.w. autorom: Arturowi Anu
szewskiemu, Bogdanowi Gra
jewskiemu, Tadeuszowi Świ
drowi i Monice Zwierzchow
skiej. 

Nagrody i wyróżnienia uczestni
kom konkursu zostaną wręczo
ne podczas festynu, który będzie 
miał miejsce w dniu 10 maja 1998 
roku pod międzyrzeckim ratu
szem, o czym uczestnicy konkur
su zostaną powiadomieni w od
rębnych zaproszeniach. Przypo
minam, że cenne nagrody ufun
dował Zarząd Gminy Między
rzecz oraz firma Kodak - Polska. 
Prace konkursowe będzie moż
na zobaczyć w dniu 9 maja 1998 
roku w holu kina "Świt" w trak
cie uroczystej sesji Rady Miej
skiej Międzyrzecza, która odbę
dzie się w związku z jubileuszem 
750 -lecia nadania praw miejskich 
naszemu miastu. 
Wszystkim uczestnikom konkur
su dziękujemy za udział, a zwy
cięzcom gratulujemy. 

Piotr Buszewski 
z-ca burmistrza 

Uwaga filateliści i nie tylko 
Z okazji jubileuszu 750- lecia nadania praw miejskich miastu Mię
dzyrzecz w dniu 9 maja 1998 roku Urząd Pocztowy stosował będzie 
datownik okolicznościowy. 
Odcisk datownika uzyskać będzie można tylko w dniu 9 maja: 

* od godz. 8m do 121
K
1 w Urzędzie Pocztowym przy ulicy 

Świerczewskiego w Międzyrzeczu. 
* od godz. 16:111 do 17:111 na specjalnym stoisku w holu kina 

"Świt'' 
* od godz. 18:10 do 201

K
1 na stadionie międzyrzeckim, podczas 

widowiska historycznego. 

REPERTtJAR FILMOWY 
KINO "PATR~' OBRZVCE 

03.V. poranek godz. 1215 "ANASTAZJA" prod. USA b/o 

04-06.V. godz. 18°0 "TITANIC" katastrof. prod. USA od 151at 

10-12.V. godz. 16°0 "FLUBER" komedia prod. USA b/o 

godz. 1830 "DEMONY WOJNY wg GOl" prod. Pol. od 15 lat 
wojenny 

17-19.V. godz. 16°0 "SPONA" komedia prod . Pol. od 121at 
Istnieje możliwość seansów dla szkół 

godz. 1830 "1 87'' sensacyjny prod . USA od 15 lat 

24-26.V. niedziela godz. 16°0 poniedziałek - wtorek godz. 1830 

"ŻOŁNIERZE KOSMOSU" fantastyczny prod . USA od 15 lat 

31-02.VI. niedziela,godz. 16°0 poniedziałek- wtorek godz. 1830 

"G. J. JANE" dramat obycz. prod . USA od 15 lat 

WYBORY RZECZNIKA 
PRAW UCZNIA W SP-3 

Wybory Rzecznika Praw Ucznia 
w Sp-3 obyły się dn. 17 kwietnia 
br. Zorganizował je Samorząd 
Szkolny pracujący pod kierownic
twem pani Barbary Leśniowskiej . 

W tym ważnym dla nas wyda
rzeniu uczestniczyli uczniowie kl. 
IV-VIII. 
Kandydatami na rzecznika byli : 
pani Krystyna Baran, pan Jaro
sław Kaniuk, pani Donata Ste
fanowicz, pani Anna Szycik. 
Nad prawidłowym przebiegiem 
głosowania czuwała komisja w 
składzi e : Aleksandra Ciesielska, 
Anna Nowotna, Ewelina Puk, 
Grażyna Sosulska, Katarzyna 
Wawrzyniak. 
O godz. 12.00 otwarto urnę i podli
czono głosy. Wybory wygrała mgr 
Anna Szycik, którą swoim zaufa
niem obdarzyło 129 uczniów. 

Świeżo upieczony rzecznik będzie 
miał bardzo trudne zadania do 
wykonania: 
* reprez·entowanie uczniowskich 

interesów wobec nauczycieli, 
* przedstawienie dyrektorowi i ra

dzie pedagogicznej faktów na
ruszania regulaminu szkoły 
przez nauczycieli, 

* interweniowanie u wojewódzkie
go Rzecznika Praw Ucznia w 
sytuacji, gdy nie będzie można 
rozwiązać konfliktu na terenie 
szkoły. 

Wierzymy, że naszej pani Szycik 
uda s i ę sprostać tym wymaga
niom, czego Pani życzymy z głę
bi serca. 

u CZ. kl. VIII c 
Aurelia Gackowicz 
Małgorzata Bachta 

TER:MlNARZ FIL.M<!JWN. 
~ind, "ŚWit"-'W Międz~rze~~~> 

"' / ; • 

30.04 1 i 3. 05 
godz. 17°0 ''Spiceworld" prod. w. Bryt.· od la~ 1,2 
godz. 19°0 "Puk;ając _do nieba bram" pród. Niemcy ód dat 15' . 

7,8 i 10.05 . . 
godz. 17°0 ~·spona" prÓd:J~plska od lat 15. . . 
godz. 19°0 "Siedem lat wTybecie"prod. USAJW .. Bryt. od:IJłt 15 

14,15 i 17.05 
/ 

godz. 17°0 "Gniew" pró.d. Polska od lat 15 · 
godz. 19°0 "Gr~" prod.' QS.A. od lat 15 

21-24.05, ' 
godz. 17°0 "187" prod,. USA od lat 15 

. godz. 19°0 "Amistad" prod. USA od lat 15 

. 28-30.05 
godz. 17°0 "Żołnierze kosmosu" prod. USA od lat 15 , 
godz. 1915 "F~taln~ namiętność" prod. USA od lat 15 

MAGIA 
W tym miesiącu proponuję Pań
stwu może nie arcydzieło, ale 
wyjątkowo przyzwoicie zrobiony 
film - "187" w reż. K. Reynoldsa 
("Robin Hood- książę złodziei") . 
Bohaterem jest Trevor Garfield, 
nauczyciel z powołania w niecie
kawej szkole na Brooklynie, któ
ry miał wyjątkowego pecha : oblał 
chłopaka -gangstera i recydywi
stę, dla którego wyrzucenie ze 
szkoły oznaczało więzienie. Ze
msta była straszna - Trevor cu
dem przeżył kilkanaście pchnięć 
nożem , ale uraz psychiczny po
został. Po wyleczeniu postanowił 
jeszcze raz i, jako zupełnie inny 
człowiek, trafił do ... jeszcze gor
szej szkoły w Los Angeles. Tam 
nauczyciele się nie liczyli , ucznio
wie rządzili szkołą i nikt nie był w 
stanie im przeszkodzić. Nikt, bo 
większość uczniów należała do 

FILMU 
gangów i miała na swym koncie 
morderstwa (stąd tytuł : 187 to w 
kodeksie karnym stanu Kalifor
nia paragraf oznaczający zabój
stwo). Garfield widząc, że nauczy
cielskimi metodami niczego nie 
wskóra, rozpoczął walkę z mło
dzieżą ich własną bronią. Jak to 
się skończy - zobaczcie Państwo 
sami, chociaż finał - wzorowany 
na filmie "Łowca jeleni" M. C im i
no - jest wyjątkowo idiotyczny. 
Plusy? jak zwykle rewelacyj ny 
Samuel L. Jackson, który zagrał 
Garfielda majestatycznie, spokoj
nie, przykuwając wzrok widzów 
od początku do końca ; natomiast 
aktorzy grający uczniów wyko
nali swą pracę tak sugestywnie, 
że niejeden przyszły nauczyciel 
zapewne zastanowi się, czy przy
padkiem nie zmienić zawodu. 
Fakt, że scenariusz napisał były 
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Małolat idzie autostradą 
na referendum 

Bez szczególnej wnikliwości każ
dy dostrzeże w tym tytule nonsens 
a w każdym razie jakieś "pomie
szanie" prowokując do zadania py
tania : "O co tu chodzi". 
Właśnie ! Trudno wyczuć, czy to 
zbliżający się przełom wieków, a 
nawet tysiącleci, czy też błędy prze
szłości, wpływy sąsiadów albo też 
może po prostu zbytnie /tendencyj
ne? l zarzucanie nas, przeciętnych 
zjadaczy chleba masą informacji 
przez tzw. mas media z telewizją na 
czele, nie powoduje narastającego 
pomieszania czyli zamętu. 
Zagadnienia w niedawnej przeszło
ści załatwiane w sposób prosty, cza
sami jednym rozkazem czy rozpo
rządzeniem, urastają do rangi pro
blemu angażując szerokie kręgi 
społeczne rodząc napięcia i wrogo
ści, ba, przynosząc jednoznacznie 
teraz i w przyszłości straty, w tym 
finansowe. Coraz częściej możemy 
powiedzieć , że "sprawa jest prosta 
jak sznurek ... w kieszeni". 
Pierwsza z tytułu to sprawa akcji 
"Małolat". W dyskusjach praso
wych i radiowych podnosi się czę
sto argument ograniczania wolno
ści, utrudnienia kontaktów mię
dzyludzkich czy korzystania z dóbr 
kultury który narzuca bezduszny 
wojewoda na swoim terenie , mię
dzy innymi dlatego, że nie daje 
sobie rady z przestępczością, w 
tym wśród młodzieży. Naukowcy 
argumentują, że ograniczenia po
bytu młodych ludzi poza domem 
w określonych godzinach nic nie 
da, że tu potrzebne są działania wy
chowawcze rodziny, szkoły itd. 

nauczyciel oraz statystyki mówią
ce o mrożących krew w żyłach 
historiach rozgrywających się w 
szkołach amerykańskich (i w 
naszych !) sprawiają, że nie od
biera się tego filmu jak kolejnej 
bajki wymyślonej przez przypad
kowych ludzi. Wrażenie to po
głębia sposób, w jaki "187" zo
stał zrobiony- duszna atmosfera, 
nienawiść w oczach uczniów, 
przerażenie bezradnych nauczy
cieli , zdjęcia zrobione w zwolnio
nym tempie, przemoc wyłażąca 
z każdego kąta- może to wszyst
ko nie chwyta za gardło, ale widz 
nie pozostaje obojętny. 
Reżyser starał się nam powie
dzieć, że dobrzy nauczyciele ist
nieją, a potworów robią z nich 
uczniowie. Może to sprawi, że 
uczniowie spojrzą na belfrów jak 
na ludzi ? Tak z ręką na sercu -
wątpię. 

Aleksandra Stopyra 

Zgoda, ale te działania mogą i 
muszą /by nam było bezpiecznie/ 
objąć od razu dzieci do lat 10-12. 
Starszym już "skorupka" nasiąkła 
i wobec tych, którym nasiąkła 
złem, trzeba wprowadzić mecha
nizmy chroniące społeczeństwo i 
tych młodych ludzi przed skutka
mi powiedzmy: niewychowania. A 
jeżeli jeszcze da, próbować dzia
łań wychowawczych równolegle. 
Jestem za akcją "Małolat" kiedy 
wchodzę wieczorem do niektórych 
lokali w naszym mieście, kiedy 
znajduję uszkodzony samochód 
czy słyszę bezkarnie wypowiada
ne przez młodych ludzi, w tym 
dziewczyny potoki /nie jedno/ 
wulgarnych słów. Albo kiedy wi
dzę burdy szalikowców. Zapew
niam, że żadna z tych osób które 
na domiar chroni jeszcze pojęcie 
"nieletności", nie wie co to jest 
Konferencja Helsińska, a już na 
pewno nie orientuje się, że jej prze
pisy chronią zarówno ich jak i moją 
wolność i godność. Jestem prze
konany, że właściwie ułożone za
sady akcji i prawidłowo egzekwo
wane, nie utrudnią życia tej lep
szej części młodzieży. Przyklasku
ję pomysłowi, by szczególnie w 
godzinach wieczornych w telewi
zji, czyli elektronicznym pastuchu 
ludzkiego stada, zamiast jednej z 
reklam lub w czasie wieczornego 
filmu zamieszczać zdanie: 
"Czy wiesz co teraz robi twoje 
dziecko"*( 
Dalsza część tytułu to autostrady i 

podobne im inwestycje jak np. ga
zociąg. Za chwilę dobiegnie 10 lat 
naszej samodzielności, niezawisło
ści i jeszcze innych swobód, a my 
tymczasem jeździmy jeszcze na 
ruskim asfalcie i niedolatanych 
drogach. A tyle było szumu że już, 
plany gdzie będą stacje benzyno
we, zjazdy itp. Gdzieś, ktoś w try
by tej machiny wsypał piachu i jak 
na razie to fest ją zablokował. Mówi 
się : jeżeli nic nie wiadomo, że na 
pewno chodzi o forsę. Tylko, że 
sprawy dróg nie da się obejść tak, 
jak można przynajmniej częściowo 
obchodzić telekomunikację stosu
jąc połączenia komórkowe. Nawet 
nasze miejskie inwestycje drogo
we ślimaczą się tak, że podejrze
wam iż ktoś ma umowę z mecha
nikami naprawiającymi podwozia 
samochodowe, z chirurgami skła
dającymi złamane kończyny, a sy
gnalizację świetlną obiecał oddać 
na "22 Lipca d. E.Wedel". 
I jeszcze sprawa podziału admini
stracyjnego kraju. Mnie nikt nie 
pytał, ale korzystając z naszej ga
zety oświadczam. że chcę być w 
województwie poznańskim. Jeżeli 
zaś "określone siły" spowodują, że 
na ten temat zostanie rozpisane 
referendum, to pójdę z najwyższą 
niechęcią wyrazić swoją wolę ma
jąc poczucie, że ktoś mną manipu
luje. Uważam iż po to biorę udział 
w wyborach, by potem wybrana de
mokratycznie władz podejmowała 
sama właściwe i korzystne dla pań
stwa a w konsekwencji dla mnie 

"Człowiek jest tak stary jak jego tętnice " 
- Thomas Syndenbarn -

Trzeci tydzień jest "Tygodniem 
dla serca" W trosce o podopiecznych 
Stowarzyszenie Rozwoju Kardiolo
gii Ziemi Międzyrzeckiej "Cordis" 
pragnie wznowić profilaktykę z za
kresu układu krążenia. Choroby ser
ca i naczyń krwionośnych nieomal 
we wszystkich krajach św i ata zaj
mują pierwsze miejsce pod wzg l ę

dem przyczyn zgonów. Rozpo
wszechnianie chorób serca wskazu
je na konieczność analizy przyczyn 

a następnie na prowadzenie po
przedniej akcji zapobiegawczej w 
ramach Narodowego Programu 
Ochrony Serca. Z jednej strony po
przez prewencje chorób układu krą
żenia, z drugiej przez zwiększenie i 
poprawę stanu wyposażenia placó
wek w niezbędną aparaturę leczniczą 
i diagnostykę oraz wdrażanie nowych 
metod diagnostycznych i leczni
czych. Utworzono w oddziale we
wnętrznym salę intensywnej opieki 

ich powstania : 
GENETYK 

kardiologicznej . W ramach 
Oddziału prowadzi się 

wszczepienie stymulato
rów serca. Diagnostyka z 
zakresu chorób układu 

krążenia to USG Doppler, 
Holter, Ekg wysiłkowe i SRODOWISKO ==:t 

·· ···~ 

NAWYKI 

inne. Stowarzyszenie Roz
woju Kardiologii Ziemi 
Międzyrzeckiej "Cordis" 

pragnie popierać działania 
Dyrektora SP ZOZ mgr Lesz

ka Kołodziejczaka s łużąc po-
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decyzje, szczególnie te, w skali 
makro. Nie powinno się dopusz
czać, by w ważnych dla kraju spra
wach języczkiem uwagi stawały się 
głosy ludzi dorażnie niezadowolo
nych z utraconych pozycji czy przy
wilejów, niezależnie czy idzie o 
węgiel , zboże czy leki. Jeżeli już 
mamy być w tej Ameryce, to przed 
tym, nie daj Boże wymuszonym re
ferendum, popatrzmy na mapę ad
ministracyjną , tejże Ameryki, czy
li USA. Kształty poszczególnych 
stanów w większości przypominają 
figury geometryczne, często pro
stokąty i nikomu to nie przeszka
dza. A może to dlatego, żeśmy pa
pugą narodów, we właściwym, mi
nionym czasie E. Gierek i jego eki
pa ustanowili bez dyskusji swoje 1 

49 stanów? Ja bardziej niż 12 wo
jewództw obawiam się partykular
ności na szczeblu powiatów. Już z 
proponowanych kształtów można 
się domyślić kto z kim i przeciwko 
komu. Tylko dlaczego i po co ? 
N a zakończenie cytat starego wier
szyka którego mnie matka uczyła: 
.. . czym ta ziemia? Mą Ojczyzną! 
Czym zdobyta ? Krwią i blizną ! 
Czy ją kochasz ? ... Resztę sobie 
Drodzy Czytelnicy przypomnijcie 
sami, nie zapominając, że w kwiet
niu było powstanie w Getcie, że 
był Katyń, a przed nami l i 3 Maja. 

Ryszard Krawiec 

'( A telewizja jak zwykle buja i niedomawia: l 
dnia 19.04. w programie "Pod Złotą Pipą", pani 
Anna Seniuk jako Becherowkę piła jakąś czer· 
woną ciecz, gdy mieniony napój jest 40 %, zło- 1 

cistym likierem ziołowym ! Poza tym, jest to 
przyrząd z kurkiem wbijany w szpunt beczki, po 
to by bez awaryjnie ją opróżniać. 
Najczęściej bywa niklowana, no ale dla Szwej· 
ka może być złota . 

mocą we wdrożeniu programów pro
mocji zdrowia i prewencji chorób 
układu krążenia, dalszą poprawę 

dostępności, jakości i skutecznośc i , 

diagnostyki oraz leczenia i rehabili
tacji kardiologicznej, doposażenie 
placówek kardiologicznych w nowo
czesny sprzęt i aparaturę. 

W trzecim tygodniu kwietnia tj. 
od dnia 20 kwietnia będzie możli

wość wykonywania badaó laborato
ryjnych na poziom cholesterolu we 
krwi i trójglicerydy. Każdy kto chce 
wykonać tego typu badania może 
uzyskać skierowanie na ich bezpłat
ne wykonanie. W tym tygodniu moż

na będzie uzyskać poradę z zakresu 
układu krążenia w Gabinecie Promo
cji Zdrowia oraz Poradni Kardiolo
gicznej . Pielęgniarki w tym czasie 
będą uczyły pomiaru wykonywania 
ciśnienia tętniczego krwi a także 

można będzie uzyskać poradę z za
kresu prawidłowego stylu życia oraz 
walki z nałogami. 

ZAPRASZAMY 
Prezes Stowarzyszenia 

Rozwoju Ziemi Międzyrzeckiej 
"Cordis" 

lek. Piotr Jarmużek 
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Program 
obchodów 
750-lecia 

miasta 
Międzyrzecz 

Termin Miejsce 

24.04.1998 
godz.: 16°0 Muzeum 

,25.04.1998 
:g.odz.: 900 Ratusz 

p 1.05.1998 Kęszyca Leś na 
_godz.: 1330 

1500 
1800 

:02.05.1998 
·godz.: 9oo Ratusz 

1800 MOKSiR 
1900 MOKSiR 

124-8 - 1998 

Część artystyczna 

- Cykl sesj i naukowych 

- Rowerowy Rajd PTIK 
" M i ędzyrzeckie Szlaki" 

- Zawody strażackie 
- Festyn 
- Zabawa 

- Rajd Rowerowy PTIK 
" Międzyrzeck ie Szlaki" 

- Wern isaż p. Ewy Lamchy 
- Koncert Zespołu Cygańsk iego 

03.05.1998 Obchody Święta 3 Maja 
godz. : 103° Kości ół l Św . Woj . - Msza Św . 

11 45 plac przed pomnikiem - Apel pod Pomnikiem 

.06-1 0.05.1998 
Bobowieko - Międzynarodowy Obóz Harcerski 

08.05.1998 
godz. : 20°° Klub Garnizonowy -Wystawa Poplenerowa 

08-09.05.1998 
godz.: 17°0 SP nr 1, 2 - Turn iej pił ki siatkowej amatorów 

sale gimnastyczne. z międzyrzeckichzakładów pracy 

09.05.1998 
godz. : 11 °0 

17°0 MOKSiR 
1900 

1930 Stadion 
21 °0 Stadion 
23°0 Stadion 

10.05.1998 
godz.: 11 °0 Stadion 

1430 plac-Ratusz 
Polskiego. 

16°0- 20°0 plac-Ratusz 

2015 plac-Ratusz 
2P 0 plac-Ratusz 

16.05.1998 

- Zjazd Stowarzyszeń 
- Uroczysta Sesja Rady Miejskiej 
- Korowód historyczny 

(przej ście z MOKSiR na stad ion) 
- Pokazy rycerskie 
- Patriotyczne p i eśni biesiadne 
- Pokazy sztucznych ogn i. 

- Inscen izacja walk rycerskich 
- Koncert Orkiestry Reprez Wojska 

Festyn ku lturalny: 
- Występ Zespołu z Dąbrówki Wlkp. 
- Występy uczniów z SP Nr 6 i LE 
- Konkursy i inne atrakcje 
- Występ Zespołu "Pod Budą" 
- Występ Zespołu 

KLASCYCY PURPURY 

godz. : 9°0-17°0 Ratusz - Rajd PTIK 
sale gimnastyczne - Turniej Piłk i Siatkowej szkół 
SP 1 i 2 średnich Międzyrzecza 

o Puchar Burmistrza 

22-23.05.1998 
godz.: 17°0 OSW OHP 

. 30.05.1998 
godz. : 9°0 Ratusz 

9oo 

31.05.1998 
godz. 1 0°0 rz. Obra 

- Turniej tenisa stołowego 
o Puchar Burmistrza 
dla Szkół Podstawowych 

- Rajd Rowerowy 
" Międzyrzeckie Szlaki" 

- Konkurs fryzjerski 
o Puchar Burmistrza 

- Zawody wędkarsk ie dla dzieci 

Targi turystyczne 
"Glob 98" w Katowicach 

W dniach 2-5 kwietnia 1998 r. odby
ły s i ę w Katowicach V Międzynaro
dowe Targi Turystyczne "Glob 98". 
230 wystawców z kraju i 14 z zagra
nicy prezentowało oferty turystycz
ne. Swoje walory przedstawiały po
szczególne regiony, biura podróży, 
producenci sprzętu sportowego , 
przewoźnicy i inne podmioty dzia
łające w branży turystycznej. 
W targach brała udział gmina Mię
dzyrzecz jako jeden z podwystaw
cówstoiska "GORZOWSKIE". Gnu
nę reprezentował pracownik Urzę
du Gminy - E dward Stasyszyn. 
WIELKOPOLSKAi GORZOWSKIE 
cieszyły się dużą frekwencją wśród 
zwiedzających. Ciekawe materiały 
informacyjne oraz walory naszego 
regionu dają powody do satysfakcji 
i zadowolenia z zainteresowania 
naszą ofertą mieszkańców Śląska. 
Gmina Międzyrzecz prezentowała 
swoje walory turystyczne, przyrod
nicze, zabytkowe, atrakcje tury
styczne, w tym Międzyrzecki Rejon 
Umocniony, miejsca noclegowe. 
Szczególnie o tę ostatnią ofertę były 
liczne zapytania. Wynika z tego, że 
nasz region cieszy się już znacz
nym uznaniem wśród mieszkańców 
Śląska. Pytano więc o ośrodki wy
poczynkowe, jeździeckie, kwatery 
agroturystyczne, miejsca do ciche
go spokojnego wypoczynku. Stąd 

Do Redakcji 

szczegółowe pytania i duże zainte
resowanie agroturystyką . Jes t to 
optymistyczny sygnał dla obecnych 
i przyszłych właścicieli kwater agro
turystycznych. 
Materiały informacyjne i gminie 
Międzyrzecz przekazane zostały do 
Woj. Centrów Informacji Turysty cz
nych m.in. w Krośnie , Rzeszowie, 
Przemyślu, Białymstoku, Tarno
brzegu, miast : Chorzowa, Rybni
ka, Gliwic; biur podróży z Katowic, 
Wrocławia, Bytomia, Częstochowy 
i wielu innych . 
Zdaniem E dwarda Stasyszyna tar
gi były imprezą celową i udaną pod 
względem promocji naszej gminy. 
Utwierdziły w przekonaniu, że dal
szy udział jest wskazany jeżeli chce
my liczyć na dalszy liczniejszy przy
jazd turystów. W ślad za tym muszą 
iść działania w kierunku zwiększe
nia ilości miejsc noclegowych o róż
nym standardzie. 
Na pytanie "czy przyjedzie do nas 
więcej turystów?" nie ma jedno
znacznej odpowiedzi. Pierwszy krok 
w tym kierunku - zaproszenie został 
wykonany. Pozostają dalsze : czyste 
dworce, ulice, kwatery, dobra infor
macja miejscowa, bezpieczeństwo, 
życzliwe przyjęcie gości z pewnością 
zachęcą do zatrzymania, zwiedzenia 
naszego n1.iasta. 

Opr. E .S. 

lnformacia o planowanych imprezach gminnych 
l. Informujemy, że w dniu 30.04. nastąpi otwarcie oczyszczalni ścieków 
w Kęszycy Leśnej. 
Program: 
l) -godz. 101xl_l1 1xl - uroczyste otwarcie oczyszczalni w Kęszycy Leśnej, 

godz. 111Xti2!Xl - prezentacje działań 

a) - proek ologicznych - programy rekultywacji 
b) - infrastruktualnych 
c) - zagospodarowanie mienia 

3) -godz. 121xl_l31xl - prezentacja obiektów do zagospodarowania 
4) -godz. l41xl_l61xl - impreza zamknięta- Posiedzenie Rady Programo

wej SPR, temat : Efekty, działania programu - zamierzenia, oczeki
wania, promocje. 
Ocena realizacji programu PHARE CBC- zagospodarowanie Kę
szycy Leśnej . 

5) - godz. 171xl_l91xl - efekty połączenia działań GMINA SPR - Program 
PHARE CBC 
Możliwość uczestnictwa przedstawicie li prasy, radia, telewizji w impre
zach wymienionych w punktach 1,2,3,5. Impreza wymieniona w punk
cie 4 będzie imprezą bez udzi ału mediów. 

2. W dniu l maja 1998 r. nastąpi uroczyste otwarcie remizy strażackiej 
w Kęszycy Leśnej oraz odbędzie si ę szereg imprez towarzyskich w 
ramach obchodów "Dnia Strażaka " . 
Program : 

l) - godz. 1Q!Xl - Msza Św . 
2) -godz. u xl - Uroczysty apel 
3) - godz. l P 0 - Otwarcie remizy 
4) - godz. 13m- Pokaz sprawności bojowej 

a) parada orkiestry 
b) kuchnia polowa 

5) - godz. l51xl - Festyn, występy artystyczne 
6) -godz. 181Xl - Zabawa 
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"Skauting niejest czymś, co się rob i na obozie i zbiórkach, 
tylko jest to nowy sposób życia " .. 

---·--·--··--·------~-----····-··----"""""""' ....... ___ .....;;....Ol~a Drohanowska- Nałkowska _.......,_..__.. -.J 

Z WIZYTĄ 
U KOMANDOSÓW 

W naszej polskiej historii obok posta
ci powszechnie znanych są także takie, 
które nie przebily się do podręczników 
szkolnych i skazane zostały na zapo
mnienie . Do takich niesłusznie zapomnia
nych bohaterów historii należy m.i n. ppłk 
Wladyslaw Smrokowski, o przyjęcie imie
nia którego ubiega się 13 DH "BŁYSK". 

wstaniec a następnie żołnierz 2 Baonu Ko
mandosów, wraz z żoną. 

Trwające prawie trzy godziny spotkanie 
było nie tylko wspaniałą lekcją historii i tra
dycji Polskich Komandosów, ale przede 
wszystkim szansą na kontakt dwóch poko
leń- my z zapałem słuchaliśmy opowiadań 
ożywiających suche książkowe informacje 

Z wizyty u komandosów. Pan Marian Borkowski i Pan Tadeusz Wójcik 
z reprezentacją 13 DH "BŁYSK" 

W jego życiorysie obok wielkiego umila
wania ojczyzny i cech wspaniałego do
wódcy - wychowawcy, splotly się wątki 
godne niejednej powieści przygodowej 
czy sensacyjnej. Byl on bowiem z rozka
zu Naczelnego Wodza gen. Wladyslawa 
Sikorskiego, twórcą i dowódcą pierwsze
go w dziejach oddziału Polskich Koman
dosów walczących w czasie 11 wojny 
światowej na froncie włoskim. 

Jednym z elementów przygotowań do 
przyjęcia imienia pplk Wł. Smrokowskiego 
bylo spotkanie malej reprezentacji drużyny 
z byłymi komandosami i zarazem podko
mendnymi ppłk Smrokowskiego. Odbyło się 
ono w Warszawie w dniu 4 kwietnia, a jego 
gospodarzami byli Państwo Borkowscy. 
Pan Marian Borkowski, uczestnik Powsta
nia Warszawskiego a następnie żołnierz 2 
Baonu Komandosów, już niemal od roku 
utrzymuje kontakt z naszą drużyną i wspie
ra nas w poznawaniu historii i tradycji Pol
skich Komandosów. To właśnie dzięki jego 
życzliwości nasze spotkanie mogło się zre
alizować. 

Uczestnikiem naszego spotkania był tak
że Pan Tadeusz Wójcik - również byly po-

i nasi gospodarze, którzy mimo upływu lat 
opowiadali o swoich przeżyciach i przygo
dach z iskrą , a czasami i lzą w oku. Mogli
śmy przekonać się, że historia poznawana 
z ust. tych, którzy byli jej uczestnikami ma 
zupełnie inny wymiar niż ta poznawana wy
łącz nie z podręcznika . 

Nasz drugi dzień pobytu w Warszawie 
poświęciliśmy na dość pośpieszne zwie
dzanie. Staraliśmy się odwiedzić przede 
wszystkim miejsca związane z Szarymi 
Szeregami, a więc groby harcerskie na Po
wązkach , Arsenał, Pomnik Kopernika czy 
Pomnik Maiego Powstańca na Starym Mie
ście . Udało się nam także zwiedzić Mu
zeum Wojska Polskiego, gdzie znajduje się 
niewielka ekspozycja poświęcona Polskim 
Komandosom a na koniec niemal biegiem 
"zaliczyć" kościół na Solcu i umieszczoną 
w nim tablicę poświęconą poległym koman
dosom. 

Nasz krótki, ale niezwykle owocny wy
pad do W-wy zakończył się w niedzielę 5 
kwietnia o godz . 231 5 na dworcu PKP w 
Międzyrzeczu . 

13 OH "BŁYSK" 

RADUJ SIĘ POLSKO ! DZIŚ 
Jest to motto 28 Rajdu Arsenał · 98 oby

wającego się w dniach 27-29 marca 1998 
roku w Warszawie. Jako reprezentacja Huf
ca Międzyrzecz w Rajdzie wziął udział pa
trol 17 DH "WAGABUNDA" im. Wirgiliusza 
Szuby. Zostaliśmy zakwalifikowani na trasę 
młodszaharcerską M6 "Oddano narodze
niem naszym cześć zabitym" 

Współzawodnictwo zaczęło się w piątek 
wspólnym kominkiem, na którym poszcze
gólne drużyny mialy przedstawić się w ory
ginalny sposób. W tym czasie dla komen
dantów patroli zostało zorganizowane spo
tkanie instruktorskie. Tradycją rajdową sta
ło się , że są to spotkania z władzami pań

stwowymi i harcerskimi. W tym roku władze 
państwowe reprezentował Ryszard Czar
necki - przewodniczący Komitetu Integracji 
Europejskiej, a władze harcerskie Naczel
nik hm. Ryszard Paclawski oraz zastępczy
ni Komendanta Chorągwi Stołecznej. 

Spotkanie dotyczyło reformy administra
cyjnej kraju oraz stosunku harcerstwa do tej 
reformy. 

Sobota to dzień zmagań na terenie War
szawy. Zadaniem podstawowym było przeby
cie całej trasy oraz przeprowadzenie ankiety. 
Czas pozwalał także na "powierzchowne" zwie
dzenie Warszawy, czyli miejsc najważniejszych 
i najbardziej charakterystycznych dla stolicy. 

Niedziela to czas zakończenia i podsu
mowania Rajdu. To również czas zadumy 
nad bohaterami harcerskiej przeszłości , ich 
ideałami i postępowaniem. 

Mialo to miejsce przed budynkiem Arse
nału , gdzie 55 lat temu młodzi ludzie dali 
wyraz swojej odwagi, poświęcenia i brater
stwa. Właśni e to wydarzenie tak ważne dla 
nas harcerzy, stało się podstawą do corocz
nych spotkań w tym miejscu, aby uczcić pa
mięć bohaterów. 

T. Melonek 

"Wybrać dobrych 
harcerstwo w reformie 

ustroju państwa" 
Już od wielu miesięcy sztandarowym te

matem, który przez swoją ważność porusza 
wszystkich budząc wiele emocji jest temat 
reformy ustroju państwa. 

Swoje stanowisko wobec tego ważnego 
problemu zajęło także harcerstwo na konfe
rencji , która odbyła się 27.03.1 998 r. w gma
chu Politechniki Warszawskiej . 

Gościem honorowym spotkania byl mini
ster Czarnecki , oraz eksperci rządowi d/!i 
reformy samorządowej . Gospodarzem z ra
mienia harcerstwa byl Naczelnik ZHP Ry
szard Paclawski. W konferencji wzięli udział 
licznie przybyli instruktorzy, w tym także in
struktorzy z Hufca Międzyrzecz . 

Zarówno minister Czarnecki, jak i Naczel
nik Paclawski podkreślili ważną rolę harcer
stwa w reformie samorządowej i to jaki wkład 
może w nią wnieść nas Związek. Dla wszyst
kich bylo jasne, iż harcerstwo przez swój 

patriotyczny charakter nie może być obojęt
ne wobec reformy od której zależy przyszłość 
wielu pokoleń Polaków. 

Szczególnie minister Czarnecki zazna
czyi iż harcerstwo poprzez swoich instrukto
rów i ludzi, którzy za nim stoją l m.in. rodzi
ców, przyjaciół oraz dawnych harcerzy, któ
rzy dziś zajmują wysokie pozycje w naszym 
społeczeństwie/ stanowi wielką siłę spo
łeczną . Powinno więc samo znaleźć na swo
im terenie ludzi godnych zaufania i najlep
szym z nich zaproponować swoje poparcie. 

Harcerstwo nie może zostać w tyle, 
lecz podczas zachodzących w naszym pań
stwie zmian musi być aktywne aby zapew
nić dzieciom i młodzieży jak najlepsze wa
runki do nauki i wychowania przez zaba
wę . Polskę współtworzymy już dziś wszy
scy razem. 

Daniel Sobolewski 

Rodzinie, przyjaciołom, znajomym, wszystkim, którzy 
okazali współczucie i pomoc w ciężkich dla nas 

chwilach oraz uczestniczyli w pożegnaniu i ostatniej 
drodze Naszego Syna Tatusia i Męża 

Waldemara Przybyłka 
Serdeczne podziękowanie składa 
Pogrążona w smutku Rodzina. 
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Powodzenie szkolne dziecka zależy w dużej mierze od przygotowa
nia go do szkoły . Dlatego tak dużą rolę we współczesnej szkole odgry
wa tzw. "zerówka", zwana też klasą "0". 

Zerówka w Szkole Podstawowej nr 2 działa, po kilkuletniej przerwie, 
od września 1996 roku. Pracujemy w dwóch zmianach, porannej i popo
łudniowej . 

Pomieszczenie klasy "O" wyposażone jest w pomoce dyD.aktyczne, 
zabawki dla dzieci, kąciki tematyczne, gry dydaktyczne oraz książki. 

Kadra zerówki posiada specjalistyczne przygotowanie do pracy z 
najmłodszymi dziećmi w szkole. 

Rodzice oraz inni członkowie rodzin naszych najmłodszych uczniów 
biorą udział w życiu "zerówki". Kaidego roku dzieci z klasy "O" przygo
towują przedstawienie jasełkowe, Dzień Babci i Dziadka, Dzień Matki. 

Najmłodsi uczniowie klasy "O" Szkoły Podstawowej nr 2 biorą udział 
w interesujących wycieczkach po Międzyrzeczu oraz poza nim. 

W Szkole Podstawowej nr 2 dzieci z klasy "O" znajdują się pod opieką 
logopedy oraz w razie potrzeby mogą uczestniczyć w zajęciach korygu
jących wady postawy ciała . W tym roku także prowadzimy już zapisy do 
klasy zerowej. · 

Wszystkie dzieci, które zechcą uczestniczyć w zajęciach klas zero
wych serdecznie zapraszamy, a rodziców prosimy o dokonanie zapisu w 
sekretariacie szkoły. 

Ewa Dyszewska, Beata Kwiatkowska 
Nauczycielki klas "O" w SP-2 w Międzyrzeczu 

Podziękowanie dla harcerek 
Od miesiąca listopada 1997 r. sys
tematycznie jeden raz na dwa ty
godnie przychodzą do internatu 
Specjalnego Ośrodka Szkolno Wy
chowawczego w Międzyrzeczu 

przy ul. Pamiątkowej 17 harcerki 
ze Szkoły Podstawowej nr 6 z za
stępu "Antylopy", z drużyny XIII 
DH "Błysk" - do najmłodszych 
dziewczynek z grupy I. Dzieci na
wzajem bardzo się zaprzyjaźniły , 
a harcerki organizują wspaniałe 

zabawy i konkursy. 
Za każdym razem przynoszą 
dziewczynkom różne wspaniało
ści. Nasze dziewczynki nie mogą 
się doczekać ich wizyty. Jest to 
wspaniały przejaw integracji. 
Na szczególne wyróżnienie zasłu

gują druhny: I.aura Bączkowska 
i Magda Rolla. 
W imieniu dzieci i swoim własnym 
dziękuję 

Wiesława Jankiewicz 

KLUB GARNIZONOWY ZAPRASZA 
28.1V- 06.V. 1998 r. godz. 11 00

- 1900 Wystawa "Międzyrzecz i okolice w fotografii 
Hieronima Kozłowskiego" 

30.1V- 03.V. 1998 r. Rajd górski "Karkonosze i Góry lzerskie" /zgłoszenia i wpłaty 
Biblioteka KG/ 

08.V. 1998 r. godz. 2000 Wernisaż .VI Międzynarodowej Wystawy Poplenerowej 
"Klimaty - Międzyrzecz 98" 

10.V. 1998 r. godz. 1430 Występ Orkiestry Koncertowej Wojska Polskiego /scena 
przy ratuszu/ 

10.V. 1998 r. godz. 2000 Koncert Grupy "Pod Budą" /scena przy ratuszu/ 
10.V. 1998 r. godz. 2200 Występ zespołu rockowego "Klasycy Purpury" prezentują

cego repertuar m.in. Deep Purple /scena przy ratuszu/ 
23.V.1 998 r. godz. 1000- 1400 Wycieczka dla dzieci "leśną dróżką " /zgłoszenia Biblio

teka KG/ 

REGULAMIN VI EDYCJI WVSCIGU 
"SZUKAMY KOLARSKICH TALENTÓW" 

- PRZYTOCZNA 1998 r. 
PATRONAT NAD IMPREZĄ OBJĘŁA FIRMA SHELL GAS S. z o.o 

w PRZYTOCZNEJ 

1. CEL WYŚCIGU : 
Popularyzacja kolarstwa na terenie gminy oraz nabór nowych młodych talentów do 
działającej sekcji UKS "ISKRA" w Przytocznej. 

2. ORGANIZATOR 

UCZNIOWSKI KLUB SPORTOWY "ISKRA W PRZYTOCZNEJ" l 

DYREKCJA SZKOl Y PODST. 

URZĄD GMINY W PRZYTOCZNEJ, 

URZĄD WOJEWÓDZKI - WYDZIAŁ S PORTU, KUL TURY FIZYCZNEJ 
l TURYSTYKI W GORZOWIE, 

GMNINNY OŚRODEK KUL TURY l S PORTU, 

OKRĘGOWY ZWIĄZEK KOLARSKI W GORZOWIE, 

RADA WOJEWÓDZKA LZS W GORZOWIE 

PATRONAT MEDIALNY: TV-POLSKA, TV-VIGOR, GAZETA LUBUSKA, RADIO 
ZACHÓD, RADIO GORZÓW, RADIO GO, GAZETA POJEZIERZE, ZIEMIA GO
RZOWSKA, KURIER MIĘDZYRZECKI. 

3. TERMIN l MIEJSCE. 
Wyścig zostanie przeprowadzony w dniu 16 MAJA 1998 r. na pętli okrężnej o 

długości ok. 1800 m biegnącej drogami polnymi i ulicami Przytocznej. Start i meta na 
ul. Polnej przy Szkole Podstawowej w Przytocznej - dalej 500 m drogą polną a następ
nie Rokitniańską i ul. Lipową /ok.1300 m po asfalcie/. 

4. ZGŁOSZENIA . 
Zgłoszenia należy przesyłać na adres: "ISKRA" ul. Lipowa 28 66-340 
Przytoczna oraz w dniu wyścigu do godz. 1 Ooo. Organizator nie zapewnia zakwate

rowania ani wyżywienia . Startowe zgodnie z przepisami PZKOL. 

5. SPOSÓB PRZEPROWADZENIA WYŚC IGU : 
Wyścig zostanie przeprowadzony w dwóch zasadniczych grupach - dla zawodników 

nie zrzeszonych i osobno dla zawodników posiadających aktualne licencje kolarskie 
jako kryterium uliczne. Wyścig zostanie przeprowadzony na terenie zamkn iętym , ozna
kowanym w następujących kat. wiekowych -
- PRZEDSZKOLAKI- STARTUJĄ WSZYSCY RAZEM, DYSTANS OK. 600 m, 
- ŻACY - urodzeni w 1986 r. i młodsi- startują dziewczęta i chłopcy- dystans 6 x 1800 m, 
- urodzeni w latach 1983-1 985 - dystans 10 x 1800 m dziewczęta i chłopcy . 

Zawodnicy z licencją : 
· młodzik rocznik 1985/84 dyst. 10 x 1800 m+ dziewczęta do 1982 r. urodzenia, 
- junior młodszy 1983/82 dyst. 15 x 1800 m+ dziewczęta do 1980 r. urodzenia, 
- juniorzy rocznik 1981 /80 dyst. 20 x 1800 m. 

6. NAGRODY. 
Zwycięzcy we wszystkich kategoriach wiekowych, zarówno dziewczęta jak i chłop

cy, otrzymują puchary. Do 6 miejsca włącznie we wszystkich kat. wiekowych dyplomy. 
Ponadto dla zawodników bez licencji we wszystkich kat. wiekowych do 3 miejsca 
włącznie nagrody rzeczowe na łączą sumę 1.000 zl. 

Dla zawodników i zawodniczek z licencją we wszystkich kategoriach wiekowych do 
6 miejsca włącz_nie nagrody rzeczowe na łączną sumę 4.000 z ł. 

7. POSTANOWIENIE KOŃCOWE. 
Odprawa techniczna odbędzie się w dniu wyścigu o godz. 10.30 w Szkole Podstawowej. 

Start do pierwszej kategorii dzieci nastąpi o godz. 11 .00 i następnie wg kolejności. 
Zawodnicy z licencjami startują obowiązkowo w kaskach ochronnych . Zawodników 

ubezpieczają macierzyste kluby. Organizator nie ponosi odpowiedzialności za rzeczy 
zaginione bądź skradzione w czasie zawodów. Komisję sędziowską wyznacza OZKOL 
Gorzów. 
Uroczystość otwarcia VI- WYŚCIGU KOLARSKIEGO W PRZYTOCZNEJ odbędzie 
się w obecności wszystkich zawodników i opiekunów o godz. 10.50 na placu przy 
Szkole Podstawowej /obowiązkowo/. 
Wyścig zostanie przeprowadzony przy częściowo ograniczonym ruchu pojazdów. O 
sprawach nie ujętych w regulaminie decyduje komandor wyścigu i komisja sędziow
ska. Komandorem wyścigu jest p. TADEUSZ JASIONEK. 

REGULAMIN ZOSTAŁ ZATWIERDZONY PRZEZ OZKOL, W GORZOWIE 
WLKP. W DNIU 18 MARCA. 

SERDECZNIE ZAPRASZAMY 

Tadeusz Jasionek 
Prezes Zarządu UKS "ISKRA" 
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"Nauczyciele też mieli 
swoje rekolekcje ... " 

"Nadzieja zawieść nie może, po
nieważ Miłość Boska, rozlana jest 
w sercach naszych przez Ducha 
Świętego, który został nam dany" 

Takie przesłanie towarzyszyło 
spotkaniem rekolekcyjnym księ
dza Biskupa Edwarda Dajczaka, 
Siostry Danieli (magistra historii) 
i Małgorzaty Witkowskiej (magi
stra teologii życia rodzinnego) z 
nauczycielami środowiska między
rzeckiego i okolicznych miejsco
wości. 

Rekolekcje Wielkopostne dla na
uczycieli odbywały się w parafii 
pod wezwaniem św. Jana Chrzci
ciela w dniach 22-24 marca i zgro
madziło się na nich wielu pracow
ników placówek oświatowych dzia
łających na terenie naszej gminy. 

Codzienne spotkania w sali ka
techetycznej wprowadziły nas w 
zadumę nad naszymi ludzkimi 
sprawami, rodziną, pracą, nauką i 
czy Chrystus, jego życie może nam 
pomóc w wychowywaniu młodego 
pokolenia. Bo przecież z takim -
tak trudnym zadaniem - zwłaszcza 
dzisiaj, musimy się zmierzyć. Jak 
mamy postępować w czasach, kie
dy nastąpiło zachwianie autoryte
tów, kiedy młodzi ludzie często 
zmierzają ku złej drodze i ich war
tościami życiowymi stają się bunt, 
nienawiść i pieniądze . 

l. Błogosławiona Marcelina Da
rowska człowiekiem bezwzględne
go zawierzenia- osobowy wzorzec 
wiary. 

2. Zakorzenić nadzieję w rodzi
nie i społeczeństwie misją kobiet. 

3. Wychowanie to dzieło miłości. 
A uzupełnieniem tych rozważań 

było konwersatorium na temat 
"Jedność zespołu wychowawcze
go. Współpraca szkoły z rodzica
mi. Zajęcia pozalekcyjne jako ele
ment rozwijania talentów 
uczniów". 

Natomiast podczas Eucharystii 
wsłuchiwaliśmy się w Słowo Boże, 
które również było zamyśleniem 
nad Bogiem, Człowiekiem i Jego 
sprawami. 
Miłym końcowym akcentem 

tych spotkań była agapa, spotka
nie przy herbatce, podczas które
go mieliśmy możliwość bliższego 
poznania się i porozmawiania o 
naszych codziennych, często po
dobnych , problemach rodzinnych 
i zawodowych. 

Za zorganizowanie rekolekcji 
nauczycielskich, za stworzenie 
miłej i przyjacielskiej atmosfery 
szczególne podziękowanie należy 
się księdzu Pawłowi Priiferowi. 
A może w następnym roku także 
się spotkamy ? 

Uczestniczki Rekolekcji 

"K L l M A T Y 
Międzyrzecz 98" 

Jest to hasło VI Międzynarodowe
go Pleneru Malarskiego organizowa
nego przez Klub Garnizonowy w 
dniach 25.04- 11.05. 1998 r. na tere
nie ośrodka wypoczynkowego AR
CHIMEDES nad jeziorem Głębokie. 
Już po raz drugi komisarzem ple

neru jest gorzowska artystka pani 
Anna Szymanek. 

W plenerze uczestniczy 17 arty
stów plastyków z Polski , Niemiec, 
Rosji i Szwajcarii. Środowisko plasty
ków lubuskich l oprócz komisarza/ 
reprezentują: Michał Bajsarowicz, 
Remigiusz Borda, Roman Sakow
ski i Wojciech Witkowski. 

Na spotkanie z artystami i ich 
pracami zaprasza wszystkich za-

interesowanych mieszkańców 
Międzyrzecza kierownik KG kpt. 
Andrzej Sobczak. Wernisaż od
będzie się 8.05.98 r. o godz. 
2ooo. 

Artyści uczestniczący w plenerze 
oprócz wykonania prac plastycz
nych poprowadzą zajęcia z dziećmi 
i młodzieżą międzyrzeckich szkół i 
przedszkoli. 

Prace będące plonem sześciu ple
nerów malarskich, a związane tema
tycznie z Międzyrzeczem będą po
kazywane na wystawach organizo
wanych w ramach obchodów 750-
lecia nadania praw miejskich Mię
dzyrzeczowi. 

M.B. 

CZY ZNASZ TĘ KSIĄŻKĘ ? 
Książki tej autorki są bardzo chętnie 

wypożyczane przez panie również w na· 
szej bibliotece. Jest ona uważana za jedną 
z najpoczytniejszych na świecie amery
kańskich autorek powieści obyczajowych. 
W bibliotece można znaleźć m.in. nastę
pujące tytuły jej autorstwa : "Szansa", 
"Ogier", "Zabójcza miłość". 

"Sędziowie przysięgli bezszelestnie 
weszli na salę rozpraw. Chwilę później 
pojawił się sędzia i w zatłoczonym po
mieszczeniu dało się słyszeć szmer ocze
kiwania. 

Lucky Santangele stała w skupieniu w 
ławie oskarżonych . Patrzyła przed siebie. 

Była niewzruszona. Tajemnicza i niereal
nie piękna. 

Pomimo okoliczności ...... " 
Nagrodę za odgadnięcie autorki i tytułu 

powieści, z której pochodzi ten fragment jest 
książka Joan Collins "Diabelnie sławna". 

Na odpowiedzi czekamy do 
15.05.1998 r. w Bibliotece Klubu Garnizo
nowego lub pod telefonem 741-25:73 /wto
rek-piątek 11°0 -18°0/ . 

" Igła " Kena Folletta to poprawna odpo
wiedź na zagadkę kwietniową. Nagrodę -
książkę "Wojenne kłamstwa" L. Begley' a 
a otrzymała pani Jolanta Kowalska. 

M.B. 

"Mięcho'' na boisku Orła- Sparty 
nę stadionu w hipodrom- konie na 
pewno nie klną. 

Anna Kuźmińska - Świder 

Wiem, że Orzeł- Sparta Między
rzecz to nie, Juventus Turyn. 
Wiem, że Marek Kopeć, Sł. Zieliń
ski, Tośta czy Nowicki, to nie Ro
naldo, Dei Piero czy Marek Citko. 
Wiem, że czwarta liga to nie Cham
pians League. Wiem, że na mię
dzyrzeckiru stadionie nie mogę 
spodziewać się wielkich umiejęt
ności piłkarskich i porywającego 
widowiska. Jako Polka mam pra
wo oczekiwać od polskich (w tym 
międzyrzeckich) piłkarzy choćby 
podstawowej znajomości języka 
ojczystego. Niestety, podczas spo
tkań Orła - Sparty na boisku sły
chać tylko zwroty wulgarne. Czyli 
tzw. mięso. Mnie, jako kibica, mię
dzyrzeczankę i kobietę to obraża. 
Będąc na trybunach czuję s ię go
ściem zaproszonym przez zawod
ników. Czy w obecności gościa 
wypada kląć? Klub Orzeł - Sparta 
otrzymał dotację z budżetu miasta. 
Jako podatnik nie życzę sobie, aby 
za moje pieniądze ktoś bezkarnie 
przeklinał np.: w obecności dzieci 
i młodzi eży, w miejscu publicz
nym. Temat ten poruszam na pro ś
b ę grupy kibiców, którzy obserwo-

wali mecz Orła - Sparty z Nielbą 
Wągrewie wygrany 4:0. Podczas 
tego spotkania kapitanem druży
ny Orła - Sparty był Marek Kopeć, 
który popisywał się nie tylko za
graniami piłkarskim, ale i bogatym 
repertuarem przekleństw. Nie 
wiem czym trzeba s i ę wyróżniać 

aby zostać kapitanem zespołu Orła 
-Sparty? 

Mam nadzieję, że nie jest to tyl
ko wulgarny język ! ? Żeby wyeli
minować to zjawisko braku języ
kowej kultury proponuję wprowa
dzenie zasady obowiązującej w ho
keju na lodzie - odsiadka za prze
winienie na ławce kar (podobno 
ten system obowiązuje wśród 
trampkarzy). Podobno sędziowie 
mogą ukarać klnącego zawodnika 
żółtą kartką ? ! 

Nie słyszałamjednak aby korzy
stali oni (przynajmniej w czwartej 
lidze) z tego prawa. I wcale się sę
dziom nie dziwię, bo do końca 
meczu zawodników Orła - Sparty 
nie dotrwałby nikt Nie wiem czy 
nowy trener Orła - Sparty ma w 
swoim planie szkoleniowym rów
nież tematy związane z kulturą na 

boisku, w tym kulturą języka. Być 
może i on nie widzi problemu ? 
Słyszałam, że międzyrzecki sta
dion ma być sprzedany lub wy
dzierżawiony ? Proponuję zamia-

Ps. Chodziłam na wiosenne me
cze Orła - Sparty ale z wyżej wy
mienionego powodu przestałam. 
Życzę drużynie Orła- Sparty wielu 
sukcesów 
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• 
PIŁKA NOZNA XIII BIEG OBRZAN 

Sezon piłkarski w pełni . Pilkarze 
Orla- Sparty Międzyrzecz zdobywają 
pw1kty i powoli zbliżają się do szpicy 
tabeli. Można gdybać, że już mogli być 
liderami rozgrywek. Gdyby zwyciężyli 
kostrzynian, gdyby choć jedno zwy
cięstwo w potyczkach z koalicją dru
żyn poznańskich. Jednak wyniki są ta
kie, a nie inne i trzeba walczyć czyli 
grać lepiej do koJka rozgrywek. ikt 
nie sprezentuje międzyrzeczanom na-

. wet jednego punktu. Słyszałem, że 

. sędziowie są malo przychylni druży
!: nie. Na boisku w Międzyrzeczu nie 
. można mieć większych uwag do sę
:: clziowania. Na boiskach rywali mię
! , dzyrzeczanie uważają się za krzywdzo-

nych. W zeszłym roku pisałem, że na 
i l własnym "śnueciach " międzyrzecza
:, nie są ulgowo traktowani przez panów 

w czerni i przewidywałem, że taJe do
: brze może być stosunkowo krótko. 
; Okazało się to prorocze. 
., Początek rw1dy nasze Orły miały 

1 wspaniały. Zwycięstwa, a zwłaszcza 
sposób gJy pozwalały rni eć nadzi eję, 

że zapowiadane zwycięstwo w roz
g rywkach N ligi jest realne. Obec-

. nie nie można przekreślić szans, ale 
!

1 
gra Jue j est już tal< dobra. Wynihl niby 

, nie są najgorsze, ale z g ry nikt nie 
: jest zadowolony. Trener drużyny Ta
. cleusz Babij na pewno potrafi zmobi
., lizować swoich podopiecznych do 

bardziej efektownej i efektywnej gry. 
:1 Stać na to poszczególnych piłkarzy i 
, całą drużynę. Sportowo są piłkarze 
, przygotowa.Ju dobrze do gry, ale brak 
:' przysłowiowej kropla nad "i". Poza 
'• wartościaJTii sportowymi piłkarze 
muszą wiedzieć, że są obserwowani 

~ , przez kibiców w różnym wieku na 
:, boisku i nie tylko. 

Zajmę si ę tym co się dzieje na bo
isku w trakcie meczu i treningów. 
Takie wiązanld przeklęć jakie wyla
tują z ust dorosłych ludzi - piłkarzy 

doprowadzają że zmienię stare po
rzekadło o przysłowiowych szew
cach. Będę mówił "klnie jak piłkarz 
Orla - Sparty". Piłkarze klubu Orła 
Sparty, patrzą na was dzieci, patrzą 
dziewczyny, patrzą dorośli i wszy
scy zachodzą w głowę gdzie się tego 
nauczyHście i czy w elomach rodzin-

l nych taki język używany jest w roz
. mowach z domownikami, z dziećmi , 
· z żonami . Najwięcej tej podwórko

wej łaciny używają najstarsi piłkarze 
w drużynie. Z kolei duże słowa po
chwały należą się ldbicom. Działa
cze drużyn przyjezdnych nie mogą 
się nadziwić, że tak w miarę kultu
ralnie zachowują się kibice, nawet 
gdy drużynie nie układa się po my
śli hlbiców. To jest fakt. W innych 
miastach spotykam się z wrogością 
wobec piłkarzy gości i kibiców przy
jezdnych. W przypadku porażkj miej
scowych ta wrogość lderowana jest 
wobec swoich piłkarzy. W Między
rzeczu nie wiclać większej wrogości 
dla wszystkich przyjezdnych . Zda
rzają si ę drobne okrzyki, ale talci to 
już los ldbica- trochę krzyku ale bez 
cha.Jnstwa. Jak powiedział w rozmo
wie ze mną prezes klubu Celuloza 
Kostrzyn - zazdroszczą nam takich 
kibiców. Czyli brawo KIBICE. 

Na przeciwległym biegunie nale
ży postawić pracowników MOKSiR 
za nagłośnien i e, a dokład niej mówiąc 
za brak nagłośnieni a w trakcie me
czów kwieb1iowych. Nie chcę wgłę
biać się w szczegóły, ale niezrozu
miale jest dla działaczy Orła- Sparty i 
dla ldbiców, że sprzęt clzialający do 
koJka imprezy kolarsldej na drugi 
dzień od samego rana jest niespraw
ny. Za dwa tygodnie ten sa.Jn sprzęt 
nadal jest niesprawny i nikt nie jest w 
stanie powiedzieć ldecly i czy w ogó
le zostanie naprawiony. Bez prowa
dzonej spikerki zawody sportowe to 
jak rosół bez przypraw. Dużo do 
życzenia można Jrueć do płyty boiska. 
Przecież ta111 już tylko gdzieniegdzie 
rośnie trawa. Tłwnaczenie pracowni
ka na obiekcie, że nie trzeba będzie 
kosić zalcrawa na kpinę. To coś co 
było kiedyś murawą już dawno nie 
widziało nawozu, nie wspominając o 
talach drobiazgach jak nasiona traw. 
Proszę nie rujnujcie do koJka wspól
nego dobra. 

Dużą frekwen cję miał tegoroczny 
już XIII BIEG OBRZAN. Na starcie 
stanęło 132 biegaczy i biegaczek w 
różnych grypach wiekowych oraz 32 
dzieci, które b iegły w biegu nieofi
cjalnym. W biegach młodzieżowych 
prowadzona była punktacja Szkól 
Podstawowych, którą zak01kzyla 
zwycięsko SP- 4 M-cz i SP- l M-cz. 

W poszczególnych grupach indy
widual nie zwyci ężali kl . V-VI dziew
częta lm- Alina Piechota SP- 4 przed 
Patrycją Szablewską i Emilią Buciną 
obie też SP- 4. 

Kl. V-VI chłopcy lm.- Andrzej Przy
byszewski SP- 6 przed Łukaszem 
Ogroclowczykiem i Pawlem Ortyń
sldm obaj SP- 4. 

Kl . VII- VIII dziewczęta lm. - Da
nuta Sabilo SP- 6 przed Adrianną Na
pieralą SP- 4 i Moniką Konicką SP- 2. 

Kl . VII- VIII chłopcy lm. Sudomir 
Konie SP- 6 przed Tomaszem Roma
niuldem SP- 4 i Pawlem Machajew
skim SP- 2. 

Bieg główny ukończyło 8 biega
czek i 43 biegaczy. W biegu kobiet 

zwyciężyła Maria Kawiorska z Psz
czewa przed Katarzyną Czupryną i 
mięclzyrzeczanką Magclą Turczyn. 
Kolejne · Jruęclzyrzeczanki to 5. Ewa 
Lagoela i 8. Agnieszka Czernicka. 

W biegu mężczyzn I miejsce zajął 
Marek Wasilewsld z Gorzowa przed 
dwoma reprezentantami Poznania 
Jarosławem Pestą i Januszem Stań
czaldem. Zawodnicy z Międzyrzecza 
zajmowali następujące lokaty Krzysz
tof Kocban 7 miejsce - 3 w swojej ka
tego rii wiekowej, 13 był Krzysztof 
Geras- 7 w kategorii 20-29, 16 Adam 
Domanski - 9 w kategorii 20-29, 24 
Sylwester Osi1'lski- 11 w kategorii 20-
29, 36 Broni sław Kalisz- 8 miejsce w 
kategorii 40- 49 lat. 

Uczesmicy biegu zadowoleni zapo
wiedzieli rewru1ż na mięclzyrzeckiej 
dzies iątce. Zadowoleni byli też orga
nizatorzy biegu, a zwłaszcza główny 

orgru1izator Józef Matysialc, który bar
dzo mocno dziękuje li cznym sponso
rom imprezy. Bez sponsorów nie by
loby taldch imprez. 

J.W . Toczą się też rozgrywld o mistrzo
stwo ki.A w której występują trzy ze
społy naszej gminy. Liderujący po 
rundzie jesiennej piłkarze In teru Nie
toperek spisują się trochę gorzej niż 
oczekują ich liczni kibice. Duch spor
towy drzemiący w piłkarzach Interu 
nakazuje 1ywalom mieć si ę na bacz
ności do sam ego końca rozgrywek. 
Nie powiedzieU oni jeszcze osŁablie
go słowa. Rezerwy Orła - Sparty spi
sują się na miarę oczeldwru'l i zapew
niają, że sprawią wiele niespodzianek 
tylko na plus. Trzecią drużyną są pi
łkarze Asa Pieski . Oni też zapowia
dają walkę do ostatniej piłki i popra
wę lokaty w stosunku do miejsca po 
rw1clzie jesiennej. Zachęcam do cho
dzenia na mecze piłkarslde i labieo
wanie swoim drużynom co najmniej 
taJe dobrze jak dotychczas. Do zoba
czenia na obiektach sportowych. 

HALA SPORTOWO WIDOWISKOWA 

Jan Wiśniewski 

P.S. Rozpoczęły się rozgrywki 
międzyszkolne w różnych katego
riach wiekowych. Zarząd klubu za
prasza ldbiców na mecze tych mło
dych sportowców. Warto oglądać za
angażowanie przyszłych potencjal
nych piłkarzy ]dubów może nie tylko 
mięclzyrzecldch . 

Piłkarze N ligowego Orła - Sparty 
w maju rozegrają trzy mecze na swo
im boisku. Z Orłem Biały Walcz, z 
HuragaJlem Pobieclziska i z Sokołem 
Pniewy. Daty i godziny pojedynków 
nie są znane działaczom ldubu. Prócz 
tenrunarza i poczynań na boisku roz
grywane są mecze poza boiskiem i 
część działaczy zwłaszcza z woje
wództwa poznaJiskiego wie już kto 
zostanie mistrzem rozg1ywek. We
dług nich nie będzie to zespól z Mię
dzyrzecza. Oby nasi futboli ści pokrzy
żowali plany poznru1ialwm. 

Dziękujemy ... 

Budowa hali widowiskowo - sporto
wej postępuje w bru·clzo szybkim tem
pie. Wokół tej budowy narosło wiele 
plotek i hura opty1rustycznych powia
stek. Dalo się słyszeć, że wykorzysta
me obiektów sportowych w listopadzie, 
w październiku, a co Juektórzy mówią 
o wrześniu. Rzeczywistość jest inna. Za
stępca bunnistrza p. A Koziński i kier. 
inwestycji UMiG p. E. Orzeszka caly 
czas podkreślają, że temU11 zakończe
nia budowy 1ruja l czerwca 1999 r. i 
zostaille on dotrzymany. 

Na pewno tegoroczny zakres fina.Jl
sowy robót będzie wykonany. Skła
da się na to 600 tys. z dotacji gminy, 
1000 tys. z UKFiT oraz 400 tys. z Ku
ratoriwn Oświaty. W zeszłym roku" 
przerob iono" 738 tys. gminnych, 300 
tys. z UKFiT i 218 tys. z Kuratorium. 
Istnieje prawdopodobieństwo, że w 
miesiącu grudniu w części sp01towej 
zajęcia będzi e można prowadzić z 
uczniruni SP- 6. 

Kubatura hali widoczna jest z ze
wnątrz. Przybliżę pru'lstwu co będzie 
w środku. Największa część to sala 
główna o powierzchni 984 m kw. Bę
dzie dzielona ruchomymi kotarru1u na 
trzy części umożliwiając prowadzenie 
zajęć trzech grup jednocześnie. Na tej 
sali zrunontowanych będzie 374 sie
dzenia kubełkowe oraz możHwość za
instalowania rozsuwa~1ych ławek na 
nmiej więcej tyle sruno miejsc. Drugą 
pod względem powierzchni będzi e · 
sala taneczna mająca 150 m kw., na
stępnie siłownia o powierzchni 102 m 
kw. i sala do zajęć korekcyjnych 30 m 
kw. Ponadto cale zaplecze socjalne, 
część hotelowa, kawiarnia, pomiesz
czenia medyczne, sauna, gabinety 

Panu W. Maleńczykowi za kolejny tekst po lemiczny dotyczący arty
kułu pani l. Stopyry. Temat zakończyliśmy w numerze kwietniowym . 

Panu Antoniemu Strzelewiczowi za list na temat podzi ału admini
stracyjnego kraju . 

odnowy i wiele innych potrzebnych w 
dob1ym funkcjonowru1iu tego typu 
obiektów. To wszystko zostarue odda
ne do użytku l czerwca 1999 r. Ten 
tenrun jest ostateczny i nilct kto jest 
chociaż w małym stopniu odpowie
dzialny za tą inwestycję nie dopusz
cza do siebie myśli o ewentualnym 
poślizgu. Kosztowaloby to gminę całą 
dotację z Urzędu Kultury Fizycznej i 
Turystyld. UKFiT postawił warunek 
terminowego zak01kzenia, a razie " 
niewypału " dotacja zamienia si ę w 
pożyczkę o paskarskich procentach. 
Tak więc do zakończenia budowy po
zostało 396 dni. Na pewno w tym ter
minie nie nastąpi pełne wyposażenie 
hali w sprzęt i urządzenia spOitowe. 
Talde wyposażenie jest bardzo kosz
towne i sukcesywnie w nuarę możli
wości finansowych miasta będzie uzu
pełniane. w każdym razie me przewi
duje się wyposażenia pryJrutywnego 
tylko dlatego, że ta.J1ie. Jest to prawi
dłowość pod względem ekonomicz
nym w myśl starego porzekadła, że 
nie stać nas na byle co. Tak więc ten 
krótki artykuł o budowie hali powi
nien przerwać domysły i mity związa
ne z tym obiektem. Cale środowisko 
sportowe i uczniowie SP - 6 powinno 
być już w przyszłym roku uszczęśli
wione. N a pewno w przyszłości będzie 
dochodziło do mniejszych lub więk
szych nieporozumień na tle wykorzy
stywania hali, gdyż już dzisiaj słychać 
glosy różnych środowisk dla kogo ta 
hala jest budowana. Wszyscy muszą 
wiedzieć, że dla społeczeństwa Mię
dzyrzecza. Dla wszystkich znajdzie się 
czas na użytkowanie hali . Największy
mijednak użytkownikruni powinni być 
uczniowie SP - 6 i młodzież szkolna. 
Teraz tylko b-zeba li czyć dni do odda
nia obiektu we wladru1ie tych dla któ
rych jest on budowany. 

WieJJoe brawa należą się wykonaw
cy firmie BUDINSTAL 

J.W. 
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TAPETY Z WŁÓKNA SZKLANEGO 
PŁYTKII KOSTKA BAZALTOWA 

INFORMACJA, SPRZEDAŻ MONTAŻ, TRANSPORT 
66-300 MIĘDZVRZECZ 

ul. REYMONTA 7/2 
TEL~ 095 7 411655W.45 

PŁATNE W RATACH 

NA UKA JAZDY 
L. KALOTA 
MIĘDZVRZECZ, os. Centrum 1d/1 

ZAPRASZA NA 
Otwarcie nowego Kursu dnia 

12.V.1998 o godz. 17.00 

W świetlicy Spółdzielni Mieszkaniowej 
os. Centrum 2 

Waldemar Skibicki & M ieczysław Sieradzki 
Os. Kasztelańskie 17 A/ 9, 66-300 Międzyrzecz 

oferta wykonawcza 
* roboty dekarskie - papa termozgrzewalna 
* gonty bitumiczne 
* ocieplenie stropodachów 

Tel. 742-10-85 lub tel. 742-12-97 

PRZEDSIĘBIORSTWO TECHNIKI INSTALACYJNEJ 

''A~OLn ~ AN:DI\IEJ FI\ABIŃSKI 

66-300 Międzyrzecz 
POL ul. Chrobrego 30 

(tel ./fax 095/ 741 -24-50, tel . 090/ 61 -66-20) 

PROJEKTOWANIE • WYKONAWSTWO • DORADZTWO TECHNICZNE 
* lnstacje grzewcze, sanitarne 

i gazowe 
* Ekologiczne i energooszczędne 
źródła ciepła 

*Instalacje i urządzenia wentylacyjne 
* Sprzedaż materiałów instalacyjnych 
* Serwis techniczny kotłowni 

olejowych i ·gazowych 
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-~~-~- -T"" DYSTRYBUCJA GAZU BUTLOWEGO, 

AUTO GAZ, MYJNIA SAMOCHODOWA, 

SKLEP FIRMOWY (KUCHENKI , PIECE, 
CZĘŚC I DO URZĄDZEŃ GAZOWYCH) 

Międzyrzecz, ui.Chrobrego 30 

Książkę kucharską kupiłam 
w Paryżu, a kuchenkę w firmie 

GRAF 

A ja nie jestem z tej bajki , 
ale serdeczn ie zapraszam 
do odwiedzenia mini baru 

711 -Katarzyna Sułecka , ui.Libelta 
NIESPODZIANKA 

1243 - Otylia Adamus, ui.Szkolna 
ZEGAR fi rmy GRAF 

-

633 - Wanda Grębowiec , ui.Ks. Skargi 
WYMIANA BUTLI 

783 - Magdalena Gac, ui.Świerczewskiego 
WYMIANA BUTLI 

717 - Dariusz Kołakowski , ui.Kilińskiego 
MYCIE SAMOCHODU 

33 - Ewa Kornobis, ui.Winnica 
MYCIE SAMOCHODU 

304 - Iwona Budniak, Ds.Kasztelańskie 
MYCIE SAMOCHODU 

1000 - Janina Cyraniak, ui.Wita Stwosza 
UPOMINEK 

551 - Barbara Surkont, ui.Piastowska 
UPOMINEK 

148 - Małgorzata Wejkuć ui.Lipowa 
UPOMINEK · 

Połączenie bezpłatne 0-800 627 20 

UWAGA CHŁOPY l ... BABY ZRESZTĄ TEŻ l 

JUŻ 1500 POZYCJ/ OFERUJE: 

~ MAJSTER 
SKLEP ELEKTROTECHNICZNY 

•!• żarówki , świetlówki 
•!• wtyczki, wyłącz n i ki 

•!• przewody, przedłużacze 

•!• bezpieczniki, części AGO 

•!• lampy, halogeny 

•!• latarki, baterie 

•!• mierniki, wkręta ki 

•!• lutown ice, w ie rta rki 

•!• odkurz a cze, roboty 

~ •!• różne p rzydatne "p ierdołki" 

~ 
1-0 ~- ~,.., 
~ -,AT 

l ~0-t ...,...~ 
l -A ~/t9 <e,~ vo ~ ~ 
~ ~f, ~~ 

~~ - ~ -

TOMASZ BARANOWSKI ZAPRASZA: 
66-300 MIĘDZYRZECZ, OS.CENTRUM 3 

(dnwny "ELDOM") 

tr 742-15-15 

\ 

\ . 

l 

-nagrobki 

66-300 Międzyrzecz 
ul. Rzemieślnicza 2 

tel. (0-95) 741-18-92 

- grobowce roczinne 
- parapety, okładziny schodowe 
-kominki 

Do produkcji wykorzystujemy granity, 
marmury krajowe i importowane 

o szerokiej kolorystyce. 

Solidność, terminowość, 
niepowtarzaJność wzornictwa. 

Udzielamy wieloletnich gwarancj i. 
Transport na terenie województwa bezpłatny. 

Zapraszamy 

MAREK PIECHOCKI 
66-300 Międzyrzecz, ul. Kopernika 15b/3 P.o.Box.16 

tel./fax 7 42-11-50, te l. (O) 601787936 
e-mail: madar@kam.pl 

OFERUJE: 
Opakowania dla handlu, gastronomii i dla domu: 
~ REklAMówki TAŚMy do METkOWNic ~ 

~woREczki HDPE Rolki do kAs~ 
~ WORki NA ŚMiEci 
~ TAcki, kubki, SZTUĆCE 

pApiER pAkowy~ 
ART hiGiENiCZNE ~ 

Hurtownia 
OFERTA 

SZCZEGÓŁOWA: 
66-400 Gorzów 

ul. Małorolnych 1 
paw. nr6 

(giełda hurtowa) 
tel . (095) 723-90-45 
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